
ΘΕΜΑΤΑ
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διατάξεις οργάνωσης και λειτουργίας της ∆ηµόσιας ∆ιοίκη-
σης», σελ.2230

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών:
ΒΛΑΤΗΣ Ι., σελ.2242
ΓΕΩΡΓΙΟΥ Γ., σελ.2236
∆ΑΜΑΝΑΚΗ Μ., σελ.2238
∆ΕΝ∆ΙΑΣ Ν., σελ.2252
ΖΩΗΣ Χ., σελ.2236,2252
ΚΑΝΤΕΡΕΣ Ν., σελ.2237
ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ Α., σελ.2240
ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ Σ., σελ.2230
ΚΟΥΣΕΛΑΣ ∆., σελ.2241
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Ι., σελ.2241
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ.2248
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ.2246,2248
ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ Π., σελ.2239,2243,2247
ΡΗΓΑΣ Π., σελ.2232,2233
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ.2251
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Αθήνα, σήµερα στις 27 Αυγούστου 2009, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 09.35’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Β’ σύν-
θεση) για να συνεδριάσει υπό την προεδρία της Β’ Αντιπροέδρου
αυτής κ. ΕΛΣΑΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από τον κ. Συµεών Κεδίκο-
γλου, Βουλευτή Ευβοίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συν/σµων Επαρχίας Αλ-
µυρού Νοµού Μαγνησίας ζητεί αποζηµίωση για τα σιτηρά του
2007 λόγω ξηρασίας στο Νοµό Μαγνησίας.

2) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος ΚΕΝΤΑΥΡΟΣ Αγίου
Γεωργίου Νηλείας και ο Σύλλογος Ερασιτεχνών Αλιέων Γατζέας
Ο ΤΙΜΙΟΣ ΣΤΑΥΡΟΣ διαµαρτύρονται για την κατάργηση της

στάθµευσης του τρένου του Πηλίου στο Σταθµό της Γατζέας.

3) Οι Βουλευτές Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και κ.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Ένωση
Γεωργικών Συνεταιρισµών Κοζάνης - Σερβίων ζητεί οικονοµική
στήριξη για τη ζηµιά στη καλλιέργεια σιτηρών του Νοµού Κοζά-
νης λόγω έντονων βροχοπτώσεων στις αρχές Ιουνίου.

4) Οι Βουλευτές Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ και κ.
ΣΟΦΙΑ ΚΑΛΑΝΤΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Σω-
µατείο Συνταξιούχων ΙΚΑ ∆ήµου Κανβουνίων Νοµού Κοζάνης
διαµαρτύρεται γιατί το ΙΚΑ έκοψε το οικογενειακό επίδοµα από
συνταξιούχους του ΙΚΑ, που οι γυναίκες τους είναι ασφαλισµένες
στον ΟΓΑ.

5) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία το Συνδικάτο Μετάλλου Πειραιά, η Πανελλή-
νια Ένωση Αµµοβολιστών - Καθαριστών, το Σωµατείο Ηλεκτρολόγων
Πλοίων και το Σωµατείο Ναυπηγοξυλουργών ζητούν να δηµι-
ουργηθεί µηχανισµός επανελέγχου του GAS FREE κ.λπ..

6) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και

Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία οι ∆ηµότες ∆ραπετσώνας Νοµού Αττικής δια-
µαρτύρονται για την απόφαση της ∆ηµαρχιακής Επιτροπής και
του ∆ηµοτικού Συµβουλίου να προσκυρωθεί τµήµα διαµορφω-
µένης πλατείας του δήµου σε γειτονικές ιδιοκτησίες.

7) Οι Βουλευτές, Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑ-
ΚΗΣ και Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι Αλεπούς ∆ήµου Κέρκυρας δια-
µαρτύρονται για την ανέγερση τεράστιου βιοµηχανικού κτηρίου
στον οικισµό τους.

8) Οι Βουλευτές, Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΛΥΣΑΝ∆ΡΑ-
ΚΗΣ, Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία το Τοπικό Συµβούλιο Πεταλείας ∆ήµου
Θιναλίων Νοµού Κέρκυρας ζητεί να αποµακρυνθεί η κεραία του
ΟΤΕ από τον οικισµό και να αντικατασταθεί µε υπόγεια καλώδια.

9) Οι Βουλευτές, Μαγνησίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ, Τρικά-
λων κ. ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ και Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛ-
ΛΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος
«ΚΕΝΤΑΥΡΟΣ» Αγίου Γεωργίου Νηλείας και ο Σύλλογος Ερασι-
τεχνών Αλιέων Γατζέας Ο ΤΙΜΙΟΣ ΣΤΑΥΡΟΣ διαµαρτύρονται για
την κατάργηση της στάθµευσης του τρένου του Πηλίου στο
Σταθµό της Γατζέας.

10) Οι Βουλευτές, Α’ Αθηνών κ. ΕΥΘΑΛΙΑ (ΛΙΛΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ
και Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία οι συµµετέχοντες στο συνέδριο Multum in Parvo Σίκι-
νος Ν. Κυκλάδων ζητούν τη διάσωση και συντήρηση του µνη-
µείου Επισκοπής στη Σίκινο.

11) Οι Βουλευτές, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥ-
ΛΟΣ και Α’ Πειραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία ο Αγροτικός Σύλλογος Φιλιατρών Νοµού Μεσσηνίας
διαµαρτύρεται για τον αποκλεισµό των αγροτών που έχουν ει-
σόδηµα κάτω από το όριο της φτώχειας από τις επιδοτήσεις
κ.λπ..

12) Οι Βουλευτές, Τρικάλων κ. ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ, Λα-
ρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ και Μαγνησίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ
ΓΚΑΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών
Συνεταιρισµών Πηλίου - Β. Σποράδων Νοµού Μαγνησίας διαµαρτύρε-
ται για τη µείωση του ποιοτικού παρακρατήµατος για την εσο-
δεία ελαιών 2007-2008
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13) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Κερ-
κύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία η ∆ήµαρχος Σερίφου ζητεί τη κάλυψη των κενών ια-
τρικών θέσεων του Πολυδύναµου Περιφερειακού Ιατρείου Σερί-
φου.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Εκπολιτιστικός Σύλλογος Προαστίου
Πατρών ζητεί την άµεση επίλυση του θέµατος της φωτεινής ση-
µατοδότησης στην Πανεπιστηµίου και ∆ιγενή Ακρίτα στο Προά-
στιο Πατρών.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Ρίου Νοµού Αχαΐας ζητεί την
ανανέωση του προγράµµατος Μερικής Απασχόλησης στα άτοµα
που απασχολούνται στο δήµο του.

16) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΚΟΥΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Κολυµβαρίου Χανίων ζητεί
την κατασκευή αγροτικών έργων στην περιοχή του κ.λ.π..

17) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Τεχνικό Επιµελητήριο της Ελλάδας-
Τµήµα Ανατολικής Κρήτης ζητεί τη ρύθµιση θεµάτων του Πανε-
πιστηµιακού και Τεχνολογικού Τοµέα της Ανώτατης Εκπαίδευσης
κ.λπ..

18) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Λασιθίου ζητεί την άµεση
απόδοση των πιστώσεων για την κατασκευή του αεροσταθµού
της Σητείας.

19) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Βόλου
ζητεί να γίνουν έργα εκσυγχρονισµού στον ΟΣΕ κ.λπ.

20) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ιεράπετρας ζητεί την έγκριση αί-
τησης που έχει υποβάλλει στον ΟΠΑΠ για συµµετοχή στο πρό-
γραµµα χορηγιών ΕΚΕ.

21) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Λασιθίου ζητεί την επίσπευση
της κατασκευής έργων της παράκαµψης Μαλίων και της περιο-
χής Σελιναρίου.

22) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΟΣΜΙ∆ΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ιοικητής, οι γιατροί και οι εργαζόµενοι του
Γενικού Νοσοκοµείου Χίου Σκυλίτσειο ζητούν την αποπεράτωση
της Νέας Πτέρυγας του Νοσοκοµείου κ.λπ..

23) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σολυγείας Νοµού Κο-
ρινθίας ζητεί να παραµείνει το επάγγελµα του ρητινοσυλλέκτη
στη νέα λίστα των Βαρέων και Ανθυγιεινών επαγγελµάτων του
ΙΚΑ.

24) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Στυµφαλίας Νοµού
Κορινθίας ζητεί την εξεύρεση λύσης που να διασφαλίζει µακρο-
πρόθεσµα τα υδάτινα αποθέµατα της λίµνης Στυµφαλίας κ.λπ.

25) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Μικροµεσαίες Επιχειρήσεις
Ιχθυοκαλλιέργειας του Νοµού Κορινθίας ζητούν την άµεση χρη-
µατοδότηση, σε µορφή δανείου µε εγγύηση του δηµοσίου, των
επιχειρήσεών τους.

26) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλ-
λόγων ∆ιδακτικού και Ερευνητικού Προσωπικού ζητεί τον ορισµό

του µέλους ∆ΕΠ καθώς και του αναπληρωτή της Επιτροπής Αξιο-
λόγησης και Ελέγχου Κολλεγίων να γίνεται µετά από κονή από-
φαση της Εκτελεστικής Γραµµατείας της ΠΟΣ∆ΕΠ και της
Συνόδου Πρυτάνεων.

27) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλ-
λόγων ∆ιδακτικού και Ερευνητικού Προσωπικού ζητεί την από-
συρση του άρθρου 10 του ν.3696/2008 κ.λπ..

28) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία του ∆ικτύου ΕΠΙΒΑΤΗΣ δια-
µαρτύρεται για την κατάργηση του σιδηροδρόµου στα δύο τρίτα
της χώρας.

29) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Σύλλογοι ∆ιπλωµατούχων και
Πτυχιούχων Μηχανικών ΟΣΕ διαµαρτύρεται για το κλείσιµο των
σιδηροδρόµων.

30) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σκοπέλου Νοµού Μαγνησίας
ζητεί χρηµατοδότηση προκειµένου ο δήµος του να προβεί στην
υλοποίηση τεσσάρων σηµαντικών έργων.

31) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλαδική Συντονιστική Επι-
τροπή Σωµατείων Εργαζοµένων σε Βρεφονηπιακούς Σταθµούς
των ∆ήµων Κοζάνης ζητεί την καταβολή δεδουλευµένων αποδο-
χών στα µέλη της κ.λπ..

32) Ο Βουλευτής Κοζάνης κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΙΑΡΤΣΙΩΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδας-
Τµήµα ∆υτικής Μακεδονίας ζητεί τη ρύθµιση θεµάτων του
Πανεπιστηµιακού και Τεχνολογικού Τοµέα της Ανώτατης Εκπαί-
δευσης.

33) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σκοπέλου Νοµού Μαγνησίας
ζητεί την έγκριση των έργων για την ασφαλτόστρωση διαφόρων
οδών του νησιού.

34) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Τοπική Επιτροπή ∆ωδεκανή-
σου-Βενετόκλειο Κλειστό Γυµναστήριο ζητεί επιχορήγηση για τη
δηµιουργία αθλητικών χώρων στη Ρόδο κ.λ.π..

35) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ροδίων ζητεί την υπα-
γωγή των επαγγελµατικών µισθώσεων στο άρθρο 1 του π.δ.
34/1995.

36) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο ∆ωδεκανήσου
ζητεί νοµοθετική ρύθµιση που θα προβλέπει ότι οι µισθώσεις
εντός ενεργών αρχαιολογικών οικισµών εµπίπτουν στις διατάξεις
των προστατευοµένων µισθώσεων.

37) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η ∆ιοίκηση της 2ης Υγειονοµικής Περι-
φέρειας Πειραιώς και Αιγαίου του Γενικού Νοσοκοµείου Σύρου
ζητεί την επίλυση του προβλήµατος διακοµιδής ασθενών προς
Σύρο, Ραφήνα και Πειραιά.

38) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Επαρχείο Καλύµνου ζητεί τη
συνέχιση της λειτουργίας της Πατµιάδας Εκκλησιαστικής Σχο-
λής µε τη σηµερινή της µορφή κ.λπ..

39) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έλ-
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λειψη πιστώσεων για τη χορήγηση κρατικής αρωγής στους σει-
σµόπληκτους.

40) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ιοικητής του Γενικού Νοσοκο-
µείου -Κέντρου Yγείας Κρεστένων ζητεί ένα τουλάχιστον ασθενοφόρο
να αρχίζει και να τελειώνει τη βάρδια του στο Νοσοκοµείο Κρε-
στένων και να σταθµεύει στους χώρους των Νοσοκοµείων όταν
δε βρίσκεται σε αποστολή.

41) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Καταστηµαταρχών
Μεσαιωνικής Πόλης Ρόδου ζητεί την ψήφιση ειδικής τροπολο-
γίας που θα προβλέπει ότι οι µισθώσεις εντός του οριοθετηµένου
αρχαιολογικού χώρου της Μεσαιωνικής Πόλης Ρόδου εµπίπτουν
στις διατάξεις των προστατευοµένων µισθώσεων.

42) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Εργατικό Κέντρο Πύργου ζητεί
να παραµείνει στο Νοµό Ηλείας το Ταµείο Πρόνοιας ιδιωτικού
τοµέα για την εξυπηρέτηση επτά χιλιάδων ξενοδοχοϋπαλλήλων.

43) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ιοικητής του Γενικού Νοσοκο-
µείου Αµαλιάδας ζητεί τη χορήγηση τριών λυοµένων αιθουσών
για την κάλυψη αναγκών του πιο πάνω νοσοκοµείου.

44) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί να καταβληθούν οι αποζηµιώσεις
από την κρατικοποίηση των αστικών λεωφορείων Αθηνών το
1993 στους δικαιούχους ιδιοκτήτες.

45) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Εµπορικό και Βιοµηχανικό Επιµε-
λητήριο Ηλείας ζητεί παράταση κατά δύο χρόνια του χρόνου
εξόφλησης των δανείων των πυρόπληκτων επιχειρήσεων.

46) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έλλειψη
αστυνόµευσης στο ∆ήµο Ζαχάρως.

47) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Παυλιανής Νοµού Φθιώτι-
δας ζητεί τη παραχώρηση οχήµατος Ι.Χ. για την κάλυψη των ανα-
γκών του Προγράµµατος «Βοήθεια στο Σπίτι» της Κοινότητας.

48) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ιοικητής του Γενικού Νοσοκο-
µείου Αµαλιάδας ζητεί τη διάθεση ασθενοφόρου οχήµατος.

49) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων-Κηδεµόνων και
ΑΜΕΑ Νοµού Ηλείας ζητεί την επίλυση του στεγαστικού προ-
βλήµατος του Ε.Ε.Ε.Κ. Πύργου.

50) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επίλυση
προβληµάτων των κτηνοτρόφων του Νοµού Ηλείας.

51) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ζητεί την ένταξη των εφηµερίδων που εκ-
δίδονται δύο ή τρεις φορές την εβδοµάδα στην περιφέρεια στις
εβδοµαδιαίες εφηµερίδες.

52) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Αταλάντης Φθιώτιδας ζητεί την
επίλυση προβληµάτων ηλεκτροδότησης των αντλιοστασίων του
δήµου του.

53) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός ∆ιαδηµοτικός Σύλλογος Βό-

ρειας Φθιώτιδας ζητεί την αποζηµίωση των σιτοπαραγωγών της
περιοχής του που οι καλλιέργειές τους επλήγησαν από τις συ-
νεχείς βροχοπτώσεις.

54) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος ∆αφνουσίων Φθιώτιδας ζητεί τη
λήψη µέτρων για την αντιµετώπιση του φαινοµένου της πτώσης
του καρπού της ελιάς.

55) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Γεωργικός Συνεταιρισµός του ∆.∆. Αρ-
γυροχωρίου του ∆ήµου Υπάτης ζητεί την αντιµετώπιση του φαι-
νοµένου της καρπόπτωσης των ελαιοδένδρων.

56) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός του ∆.∆. Κό-
µνινας του ∆ήµου Μώλου ζητεί τη λήψη µέτρων για την αντιµε-
τώπιση του φαινοµένου της καρπόπτωσης των ελαιοδένδρων.

57) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΗΛΙΑΣ ΚΑΛΛΙΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Γεωργικός Συνεταιρισµός του ∆.∆. ∆α-
µάστας του ∆ήµου Γοργοποτάµου ζητεί τη λήψη µέτρων αντιµε-
τώπισης του φαινοµένου της καρπόπτωσης των ελαιοδένδρων.

58) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΜΑΡΙΑ ∆ΑΜΑΝΑΚΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Οικολογικός Πολιτιστικός Σύλλογος Χαϊ-
δαρίου ζητεί τη βελτίωση του κυκλοφοριακού προβλήµατος της
Ιεράς Οδού στην περιοχή Περραιβού και τη δηµιουργία ποδη-
λατόδροµου.

59) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Λασιθίου ζητεί να πληροφο-
ρηθεί για την πορεία των προγραµµάτων ΕΣΠΑ 2007-2013 που
αφορούν το νοµό του.

60) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σητείας Νοµού Λασιθίου ζητεί
να χορηγηθεί αποζηµίωσηστους αγρότεςτουδήµουτου για τις ζη-
µιές από δυσµενείς καιρικές συνθήκες στην ελαιοπαραγωγή.

61) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΧΑΡΗΣ ΤΣΙΟΚΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Κουφαλίων Νοµού
Θεσσαλονίκης διαµαρτύρεται για τη δηµιουργία Χώρου Υγειο-
νοµικής Ταφής βιοµηχανικών αποβλήτων στον δήµο του.

62) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η 24η Εφορεία Βυζαντινών Αρχαιο-
τήτων Μενδενίτσας Νοµού Φθιώτιδας ζητεί την αποστολή
κλιµακίου ώστε να διεξαχθεί έλεγχος της κατάστασης διατήρη-
σης του µεσαιωνικού Κάστρου της Μενδενίτσας.

63) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Αντωνόπου-
λος ζητεί να του χορηγηθεί εκ νέου άδεια οστρακοκαλλιέργειας.

64) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Κεφαλάς ζητεί την
αποκατάσταση των επιτυχόντων του γραπτού διαγωνισµού για
το Υπουργείο Οικονοµικών έτους 2002 µέσω ΑΣΕΠ.

65) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Φορτηγών Αυ-
τοκινητιστών Ελλάδας ∆ιεθνών Μεταφορών ζητεί τη δραστική
µείωση του αριθµού των χορηγούµενων αδειών Ε∆ΥΜ κ.λπ..

66) Οι Βουλευτές Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία οι κάτοικοι Κορησσίας Κέας Ν. Κυκλάδων διαµαρτύρονται
για ενέργειες του ∆ήµου Κέας στην κατεύθυνση της υποβάθµι-
σης τµήµατος του οικισµού τους.



67) Ο Βουλευτής ∆ωδεκανήσου κ. ΑΡΙΣΤΟΤΕΛΗΣ ΠΑΥΛΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ροδίων ζητεί οι επαγ-
γελµατικές µισθώσεις εντός της οριοθετηµένης περιοχής της
Μεσαιωνικής Πόλης της Ρόδου να συνεχίσουν να υπάγονται στο
καθεστώς προστασίας των εµπορικών µισθώσεων του άρθρου 1
κ.λπ..

68) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι Οµάδες Παραγωγών Εσπεριδοειδών
ζητούν την αναθεώρηση της αρχικής απόφασης του ΥπΑΑΤ κ.λπ..

69) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Εκπαιδευτικοί ∆Ε και ΤΕ Κοµ-
µωτικής ζητούν να αποσυρθεί η παράγραφος 3 από την τροπο-
λογία του νέου νοµοσχεδίου Ρύθµιση θεµάτων του πανεπιστηµιακού
και τεχνολογικού τοµέα της ανώτατης εκπαίδευσης και άλλες
διατάξεις και να µείνει ως έχει η νοµοθεσία.

70) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Πληροφορικών Ελ-
λάδος ζητεί τη θέσπιση αντικειµενικών κριτηρίων για την ανα-
γνώριση καθηγητικών σχολών .

71) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ KΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Λασιθίου Κρήτης ζητεί να µη
σταµατήσει η λειτουργία της Χηµικής Υπηρεσίας στη Νοµαρχία
Αγίου Νικολάου και να αναβαθµιστεί.

72) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σαρανταπόρου Νοµού
Λάρισας ζητεί τη χορήγηση αποζηµίωσης στους αµπελοκαλ-
λιεργητές του δήµου του που οι καλλιέργειες τους προσβλήθη-
καν από την ασθένεια του `Ωιδίου`.

73) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ (∆ΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Φλα-

µουριάς `Ο ΠΟ∆ΟΣ` ζητεί τη σύνδεση του ∆ηµοτικού ∆ιαµερί-
σµατος Φλαµουριάς Πέλλας µε DSL.

74) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡ∆ΑΝΗΣ (∆ΑΝΗΣ) ΤΖΑΜΤΖΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία κάτοικοι του ∆∆ Περίκλειας του
∆ήµου Εξαπλατάνου Πέλλης ζητούν την αποµάκρυνση κεραίας
του ΟΤΕ από την περιοχή τους.

75) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Περιφερειακό Τµήµα Κεντρικής και ∆υ-
τικής Θεσσαλίας του Τεχνικού Επιµελητηρίου της Ελλάδας δια-
µαρτύρεται για τον αποκλεισµό του από την δεκαπενταµελή
Οργανωτική Επιτροπή των Μεσογειακών Αγώνων του 2013.

76) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΚΑΝ∆ΑΛΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Βιοµηχανιών Πε-
λοποννήσου και ∆υτικής Ελλάδας ζητεί την επιµήκυνση της πε-
ριόδου χάριτος κατά δύο έτη για δάνεια που χορηγήθηκαν στα
µέλη του.

77) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΚΑΝ∆ΑΛΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Ενοικιαζοµένων
∆ωµατίων ∆ιαµερισµάτων Νεάπολης Βοιών Λακωνίας ζητεί την
τροποποίηση της χρήσης γης ορισµένων οικοδοµικών τετραγώ-
νων του σχεδίου πόλης Νεάπολης.

78) Ο Βουλευτής Ρεθύµνου κ. ΗΛΙΑΣ ΛΑΜΠΙΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Εκπολιτιστικός Εξωραϊστικός Σύλλογος
Σωµατά `ΑΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ` ζητεί τη σύσταση ειδικής επιτροπής
για τον επαναπροσδιορισµό των αρχαιολογικών ζωνών του Υστε-
ροµινωϊκού Νεκροταφείου Αρµένων Ρεθύµνης.

79) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έλλειψη
ελεγκτικού µηχανισµού στο Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας και το
ΙΚΑ.
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Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ
1. Στην µε αριθµό 2187/15/07/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.

Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 6611/548/5/8/09

έγγραφο από τον Υφυπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και
Νησιωτικής Πολιτικής η ακόλουθη απάντηση:



2. Στην µε αριθµό 2241/16/07/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Χατζή Οσµάν Αχµέτ δόθηκε µε το υπ αριθµ. 6611/552/5-8-2009

έγγραφο από τον Υφυπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και
Νησιωτικής Πολιτικής η ακόλουθη απάντηση:

2226 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



3. Στην µε αριθµό 2586/23/07/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 6611/568 -5-8-

2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, Αι-
γαίου και Νησιωτικής Πολιτικής η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 2626/24/07/2009 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κεγκέρογλου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 6611/570 -6-8-

2009έγγραφο από τον Υφυπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, Αι-
γαίου και Νησιωτικής Πολιτικής η ακόλουθη απάντηση:

2228 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ πολύ
κύριε Κεδίκογλου.

Πριν προχωρήσουµε στην ηµερήσια διάταξη της νοµοθετικής
εργασίας, θα ήθελα να ανακοινώσω προς το Τµήµα τα εξής:

Σήµερα 27 Αυγούστου 2009 θα συνεδριάσουν οι ακόλουθες
κοινοβουλευτικές επιτροπές:

Πρώτον, στις 11.00 η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέ-
σεων, µε θέµα ηµερήσιας διάταξης, επεξεργασία και εξέταση
των σχεδίων νόµων του Υπουργείου Οικονοµίας και Οικονοµικών:

α. « Κύρωση της Σύµβασης µεταξύ της Ελληνικής ∆ηµοκρα-
τίας και της Βοσνίας και Ερζεγοβίνης για την αποφυγή της δι-
πλής φορολογίας σε σχέση προς τους φόρους επί του εισοδήµατος
και κεφαλαίου»

β. «Κύρωση της Συµφωνίας Οικονοµικής και Τεχνολογικής Συ-
νεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρατίας
και του Συµβουλίου Υπουργών της Βοσνίας και Ερζεγοβίνης».

∆εύτερον, στις 12.00 συνεδριάζει η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή
Θεσµών και ∆ιαφάνειας µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: Ακρόαση
από τα µέλη της Επιτροπής, κατά τα άρθρα 43Α παράγραφος 3
και 49Α παράγραφοι 3, 4 και 5 του Κανονισµού της Βουλής και το
άρθρο 72 παράγραφος 1 του ν. 3371/2005, των προτεινοµένων,
από τον Υπουργό Μεταφορών και Επικοινωνιών, για το διορισµό
στις θέσεις του Προέδρου και των Αντιπροέδρων της Εθνικής
Επιτροπής Τηλεπικοινωνιών, για διορισµό στις θέσεις του Προέ-
δρου και των Αντιπροέδρων της Εθνικής Επιτροπής Τηλεπικοι-

νωνιών και Ταχυδροµείων (Ε.Ε.Τ.Τ.) κ.κ.. Λεωνίδα Κανέλλου, Ευ-
άγγελου Συρίγου και Μιχάλη Σακκά, αντιστοίχως.

Τρίτον, στις 13.00 συνεδριάζει η ∆ιαρκής Επιτροπή Εθνικής
Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέσεων, µε θέµα ηµερήσιας διάταξη
την επεξεργασία και εξέταση των σχεδίων νόµων του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας:

α. Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης ( Memorandum of Un-
derstandirg) µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της Ελλη-
νικής ∆ηµοκρατίας και του Ανώτατου Στρατηγείου των Συµµαχικών
∆υνάµεων Ευρώπης (SHAPE) που αφορά τη συνεργασία του
SHAPE και του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγι-
κών Θαλασσίων Μεταφορών των Αθηνών (AMSCC) και της Τε-
χνικής Συµφωνίας µεταξύ του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας της
Ελληνικής ∆ηµοκρατίας και του Ανώτατου Στρατηγείου των Συµ-
µαχικών ∆υνάµεων Ευρώπης σχετικά µε την εφαρµογή του Μνη-
µονίου Κατανόησης που αφορά στη συνεργασία µεταξύ του
Ανώτατου Στρατηγείου των Στρατηγικών ∆υνάµεων Ευρώπης και
του Πολυεθνικού Συντονιστικού Κέντρου Στρατηγικών Θαλασ-
σίων Μεταφορών των Αθηνών (AMSCC).

β. «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης (Memorandum of Un-
derstanding) µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρα-
τίας και του Ανώτατου Στρατηγείου Συµµαχικών ∆υνάµεων Ευρώπης
(Supreme Headquarters Allied Power Europe/ SHAPE), σχετικά
µε την παροχή Υποστήριξης Φιλοξενούντος Έθνους, κατά τη
διάρκεια ασκήσεων επιχειρήσεων του ΝΑΤΟ».
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ΠΡΟ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση επί της αρχής των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών: «Ρυθµίσεις θε-
µάτων προσωπικού µε σύµβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αο-
ρίστου χρόνου και άλλες διατάξεις οργάνωσης και λειτουργίας
της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης».

Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων αποφάσισε, στην συνεδρίασή της
30ης Ιουλίου, τη συζήτηση αυτού του νοµοσχεδίου σε τέσσερις
συνεδριάσεις. Στη σηµερινή πρωινή συνεδρίαση θα συζητηθεί το
νοµοσχέδιο επί της αρχής.

Με επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής, ο Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς ορίζει ειδικό αγορητή τον Βουλευτή κ. Νικόλαο Τσού-
καλη για τη σηµερινή συζήτηση. Οµοίως ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του ΛΑΟΣ κ. Αστέριος Ροντούλης, µε επιστολή του
στον Πρόεδρο της Βουλής κ. Σιούφα, ορίζει ως ειδικό αγορητή
τον Βουλευτή κ. Γιώργο Γεωργίου.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Συµεών Κεδίκο-
γλου.

ΣΙΜΟΣ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Με το νοµοσχέδιο αυτό η Κυβέρνηση προσπαθεί να κάνει µια

τοµή στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Το κεντρικό θέµα, το καθεστώς απα-
σχόλησης των υπαλλήλων αορίστου χρόνου, που πρέπει να ρυθ-
µιστεί, έχει αποτελέσει πεδίο αντιπαραθέσεων και διχογνωµιών
και έχει τεθεί από τη Νέα ∆ηµοκρατία ήδη από την Αναθεώρηση
του Συντάγµατος το 2006. Τα κόµµατα όµως της Αντιπολίτευσης,
φοβούµενα ίσως ότι θα άρουµε τη µονιµότητα, αποχώρησαν
από τη διαδικασία.

Ήδη από το 2001 προσλαµβάνονται στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση
εκτός από τους µονίµους υπαλλήλους και υπάλληλοι αορίστου
χρόνου ιδιωτικού δικαίου. Καλό θα ήταν όταν µιλάµε για ∆ηµόσια
∆ιοίκηση και γι’ αυτούς τους ανθρώπους να είµαστε προσεκτι-
κοί, διότι οι εγγυήσεις που έχουν αυτοί οι υπάλληλοι, τους καθι-
στούν ουσιαστικά µονίµους. Όσο δύσκολο είναι να απολυθεί
ένας µόνιµος, άλλο τόσο δύσκολο είναι να απολυθεί και ένας
υπάλληλος αορίστου χρόνου.

Κανείς δεν είχε την πρόθεση να άρει τη µονιµότητα. Αυτή είναι
στο άρθρο 103 του Συντάγµατος και δεν άλλαξε µε την Αναθεώ-
ρηση. Ωστόσο, αφού αναγνωρίστηκε από όλους ότι µαζί µε τους
µονίµους θα υπάρχουν και υπάλληλοι αορίστου χρόνου, δεν
υπήρξε καµµία πρόνοια για αυτούς.

Το ΠΑΣΟΚ, ενώ κρατούσε οµήρους τους συµβασιούχους
υπαλλήλους, ποτέ δεν µερίµνησε, δρώντας αντίθετα από την Κοι-
νοτική Οδηγία, να τους µετατρέψει σε υπαλλήλους αορίστου
χρόνου, κάτι που κατάφερε η τωρινή Κυβέρνηση µόλις έξι µήνες
από την ανάληψη των καθηκόντων της.

Συνολικά αυτοί οι υπάλληλοι αγγίζουν τις πενήντα πέντε χι-
λιάδες και απασχολούνται στην κεντρική διοίκηση, στα νοµικά
πρόσωπα δηµοσίου δικαίου και στους Οργανισµούς Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης. Είναι υπάλληλοι µε εξαιρετικά προσόντα οι περισ-
σότεροι, που δυστυχώς δεν έχουν κανένα καθήκον, εκτός από
αυτά που τους αναθέτει ο εκάστοτε προϊστάµενός τους και
χωρίς µάλιστα το δικαίωµα υπογραφής. Το ανθρώπινο αυτό δυ-
ναµικό διαθέτει πλούσια εµπειρία και πρέπει πλέον να αξιοποιεί-
ται καταλλήλως και στο πλαίσιο της διοικητικής ιεραρχίας.
Ανάλογη άποψη έχει εκφράσει και η Α∆Ε∆Υ. Οφείλουµε λοιπόν
να τους εντάξουµε στην ιεραρχία εκµεταλλευόµενοι τα προσό-
ντα και την εµπειρία τους.

Υπάρχουν πολλοί που επιµένουν να µετατρέψουµε τη σχέση
ιδιωτικού δικαίου σε σχέση δηµοσίου δικαίου. Η Νέα ∆ηµοκρατία
ήδη από το 2001 επέµενε να διευκρινιστεί αυτό το θέµα µε σχε-
τική διάταξη, αλλά δεν εισακούστηκε. Το Σύνταγµα είναι σαφές.
Η µονιµοποίηση απαγορεύεται και το ξέρετε όλοι.

Η Κυβέρνηση προσπαθεί να κάνει τη δουλειά της µέσα από
αντιξοότητες και έχει µια σταθερή άποψη και ας µας κατηγορούν
οι συνάδελφοι από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση ότι µε την προ-
σπάθειά µας να λύσουµε το πρόβληµα πενήντα πέντε χιλιάδων

ανθρώπων, κάνουµε ρουσφέτια µέσα στο καλοκαίρι. Το βασικό
µας µέληµα είναι να αξιοποιήσουµε αυτούς τους ανθρώπους, να
τους δώσουµε τη δυνατότητα να προσφέρουν όσα µπορούν και
να τους αξιολογήσουµε ανάλογα.

Οι υπάλληλοι αυτοί θα καλύψουν οργανικές κενές θέσεις. ∆εν
θα χρειάζεται πλέον να προκηρύσσουµε διαγωνισµούς για την
κάλυψη θέσεων της ιεραρχίας, ενώ συγχρόνως θα αξιοποιούµε
και το µόνιµο προσωπικό. Το τεράστιο δηµοσιονοµικό πρόβληµα
που αντιµετωπίζουµε δεν µας επιτρέπει να πράξουµε διαφορε-
τικά.

Με αυτό το σχέδιο νόµου γίνεται πράξη η αξιοποίηση του προ-
σωπικού που υπηρετεί στο δηµόσιο, στα νοµικά πρόσωπα δη-
µοσίουδικαίουκαι τουςΟΤΑΑ’καιΒ’βαθµούσυµπεριλαµβανοµένων
των ανεξαρτήτων αρχών.

Το σχέδιο νόµου κινείται ιδίως προς τις εξής κατευθύνσεις.
Παρέχεται κατ’ αρχάς η δυνατότητα βαθµολογικής εξέλιξης αντί-
στοιχης µε αυτή που προβλέπεται στον Υπαλληλικό Κώδικα για
τους µόνιµους υπαλλήλους. Οι υπάλληλοι Α’ βαθµού αποκτούν
δικαίωµα για την επιλογή τους σε θέση προϊσταµένου οργανικής
µονάδας επιπέδου γραφείου, τµήµατος ή διεύθυνσης.

Προβλέπεται η ανάλογη εφαρµογή σειράς διατάξεων του
Υπαλληλικού Κώδικα αναφορικά µε τα κρισιµότερα ζητήµατα
υπηρεσιακής κατάστασης του προσωπικού ιδιωτικού δικαίου αο-
ρίστου χρόνου, σύµφωνα µε την αρχή της ίσης µεταχείρισης,
αλλά και όπως επιτάσσουν οι ανάγκες της διοίκησης.

Επίσης, ρυθµίζονται λειτουργικά θέµατα ανεξαρτήτων αρχών,
ελεγκτικών µηχανισµών και κεντρικής και αποκεντρωµένης διοί-
κησης, ζητήµατα Τοπικής Αυτοδιοίκησης Α’ και Β’ βαθµού, θέ-
µατα µεταναστευτικής πολιτικής, ενηµέρωσης και επικοινωνίας,
καθώς και ζητήµατα που αφορούν την Ειδική Γραµµατεία Ψη-
φιακού Σχεδιασµού και το Παρατηρητήριο για την Κοινωνία της
Πληροφορίας.

Ειδικότερα για το προσωπικό αορίστου χρόνου πλήρους απα-
σχόλησης ιδιωτικού δικαίου προβλέπεται βαθµολογική διάρ-
θρωση των θέσεων σε συνάρτηση µε την εκπαιδευτική βαθµίδα
και µε ειδική πρόβλεψη για το επιστηµονικό προσωπικό. Επίσης,
καθορίζεται ο χρόνος προαγωγής από βαθµό σε βαθµό, καθώς
και η σύνταξη πινάκων προακτέων, όπως άλλωστε συµβαίνει και
για το µόνιµο προσωπικό της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Επισηµαίνε-
ται ότι για το προσωπικό των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης εφαρµόζονται ανάλογα οι διατάξεις των αντίστοιχων άρθρων
του Κώδικα Κατάστασης δηµοτικών και κοινοτικών υπαλλήλων.

Σύµφωνα µε την Αναθεώρηση του Συντάγµατος του 2001 για
το άρθρο 103 πρέπει να προβλεφθεί ρητά και για το προσωπικό
αυτό η δυνατότητα να δικαιούται πέραν των άλλων και την απο-
ζηµίωση λόγω συνταξιοδότησης ή καταγγελίας της σύµβασης
εργασίας, για την οποία µέχρι σήµερα το Γενικό Λογιστήριο του
Κράτους είχε αντίθετη άποψη.

Επίσης, επεκτείνονται τα ισχύοντα για τους µόνιµους υπαλλή-
λους και για το προσωπικό ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου
όσον αφορά τη δυνατότητα συµπλήρωσης τριάντα πέντε ετών
συνολικής υπηρεσίας. Παράλληλα προβλέπεται ενιαία κρίση επι-
λογής ειδικοτήτων και προϊσταµένων οργανικών µονάδων για το
µόνιµο και για το ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου προσωπικό.

Παράλληλα προβλέπονται θέµατα αναρρωτικής άδειας προ-
σωπικού, καθορίζεται το πειθαρχικό δίκαιο, ο τρόπος µεταφοράς
προσωπικού, οι µετατάξεις από ειδικότητα σε ειδικότητα και οι
µεταβατικές διατάξεις για την κατάταξη του υπηρετούντος προ-
σωπικού.

Καταργούνται σε αυτό το σχέδιο νόµου –είναι κατά τη γνώµη
µου µια σηµαντική τοµή- οι αναρτήσεις στις Νοµαρχιακές Αυτο-
διοικήσεις. Αυτές οι αναρτήσεις είχαν ένα τεράστιο κόστος. Για
παράδειγµα απαιτούσαν την εκτύπωση επτακοσίων χιλιάδων σε-
λίδων ανά έτος και παράλληλα την έκδοση εξερχοµένων εγγρά-
φων, ταχυδροµική αποστολή των σχετικών πινάκων, αποστολή
πρακτικών ανάρτησης στο ΑΣΕΠ και έλεγχο για την τήρηση των
εντολών ανάρτησης, ένας γραφειοκρατικός εφιάλτης.

Πέρα απ’ όλα αυτά όµως, η τήρηση των ανωτέρω διαδικασιών
προκαλεί σηµαντικές επιβαρύνσεις τόσο οικονοµικά όσο και πε-
ριβαλλοντικά, ενώ το ποσοστό πληροφόρησης των υποψηφίων
µέσα από αυτούς τους πίνακες είναι µικρότερο του 8%.
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Κατά συνέπεια και µε δεδοµένη την εκτεταµένη χρήση του δια-
δικτύου σήµερα και του ιστοτόπου του ΑΣΕΠ, η κατάργηση των
αναρτήσεων στις νοµαρχίες, ύστερα από σχετικά αίτηµα του
ΑΣΕΠ, θα απαλλάξει τις εµπλεκόµενες υπηρεσίες απ’ όλες τις
προαναφερθείσες επιβαρύνσεις χωρίς να θίξει τις αρχές της δια-
φάνειας και της δηµοσιότητας.

Σ’ ένα άλλο τµήµα του νοµοσχεδίου, για να διασφαλιστεί η
απρόσκοπτη και σε βάθος διεξαγωγή των επιθεωρήσεων και
ελέγχων του Γενικού Επιθεωρητή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, το νοµο-
σχέδιο παρέχει τη δυνατότητα νοµικής στήριξης από µέλη του
Νοµικού Συµβουλίου του Κράτους ή δικηγόρους του δηµοσίου
στους Επιθεωρητές Ελεγκτές ενώπιον των ποινικών και πολιτι-
κών δικαστηρίων για πράξεις ή παραλείψεις κατά την εκτέλεση
των καθηκόντων τους.

Προβλέπει τη λύση λειτουργικών ζητηµάτων του Σώµατος Επι-
θεωρητών Ελεγκτών ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ώστε να διευκολυνθεί
το επιθεωρησιακό έργο και να αναβαθµιστεί ο ρόλος και το έργο
του Σώµατος Επιθεωρητών. Νοµίζω ότι συµφωνούµε όλοι ότι ο
µεγάλος ασθενής και ο µεγάλος αντίπαλος όλων µας είναι ο τρό-
πος λειτουργίας του δηµοσίου και στο πλαίσιο αυτό, το Σώµα
Επιθεωρητών πρέπει να αναβαθµιστεί, πρέπει να ενισχυθεί.

Στο νοµοσχέδιο προβλέπεται η αύξηση της µοριοδότησης στις
προσλήψεις για τους κατοίκους των νησιωτικών και ορεινών πε-
ριοχών, καθώς και επιδότηση κατοικίας προκειµένου να τονωθεί
η αποκέντρωση.

Ρυθµίζονται χρόνια θέµατα που αφορούν τη χορήγηση άδειας
υπηρεσιακής εκπαίδευσης τµηµατικά, την αύξηση της άδειας λο-
χείας στην περίπτωση πολύδυµης κύησης. ∆ίνεται η δυνατότητα
στον πατέρα υπάλληλο να λαµβάνει γονική άδεια για το νεογέν-
νητο τέκνο και το ίδιο στην περίπτωση υιοθεσίας τέκνου.

Ρυθµίζονται θέµατα µετατάξεων και αποσπάσεων µε την εισα-
γωγή ρήτρας απαγόρευσης νέας µετάταξης πριν παρέλθουν
πέντε έτη από τον διορισµό ή από την προηγούµενη µετάταξη.
Ρυθµίζονται θέµατα υπηρεσιακής λειτουργίας του Υπουργείου
Εσωτερικών και θέµατα του Εθνικού Κέντρου ∆ηµόσιας ∆ιοίκη-
σης και Αποκέντρωσης.

Προβλέπεται η δηµιουργία κοινών δράσεων για την εκπαί-
δευση των δηµοσίων υπαλλήλων του Υπουργείου Εσωτερικών
και της Α∆Ε∆Υ, καθώς και αναδιάρθρωση των διευθύνσεων πρό-
νοιας των περιφερειών της χώρας, αφού ο τοµέας της υγείας
των περιφερειών έχει πάει στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Καθορίζονται οι όροι για τις αποσπάσεις προσωπικού στα πε-
ριφερειακά ταµεία ανάπτυξης που παίζουν έναν καθοριστικό
ρόλο στο οικονοµικό γίγνεσθαι της χώρας, προκειµένου να στε-
λεχωθούν µε έµπειρο και εξειδικευµένο προσωπικό. Προβλέπε-
ται η σύσταση οργανικών θέσεων µονίµου προσωπικού στις
περιφέρειες της χώρας για την καλύτερη εξυπηρέτηση του πο-
λίτη.

Προσδιορίζεται η τροποποίηση ληξιαρχικών διατάξεων, σχε-
τικά µε το σύµφωνο συµβίωσης, καθώς είναι ένας νέος θεσµός
και τα ληξιαρχεία δεν είχαν λάβει υπ’ όψιν τους στον τρόπο λει-
τουργίας τους τα νέα δεδοµένα.

Προβλέπεται η αναγνώριση της Μήλου ως Ιεράς Νήσου προ-
κειµένου να διασφαλιστεί ο ιδιάζων θρησκευτικός χαρακτήρας
του νησιού και να προβληθούν, όπως τους αρµόζει, οι προχρι-
στιανικές κατακόµβες.

Για τα θέµατα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης το παρόν σχέδιο
προβλέπει ρυθµίσεις για πιλοτικές εφαρµογές απλούστευσης
διαδικασιών και µείωσης διοικητικών επιβαρύνσεων για τις δη-
µοτικές επιχειρήσεις κατά 25% ως το 2013, όπως έχει τεθεί ως
στόχος από την Ευρωπαϊκή Ένωση.

∆ίνεται η δυνατότητα µίσθωσης ακινήτων εθνικών κληροδοτη-
µάτων από νοµαρχίες.

Ρυθµίζονται οι µετατάξεις υπαλλήλων ιδιωτικού δικαίου αορί-
στου χρόνου των νοµαρχιών.

Νοµιµοποιούνται οι δαπάνες και η άρση καταλογισµών, προ-
κειµένου να απαλλαχθούν τα αιρετά όργανα των Οργανισµών Το-
πικής Αυτοδιοίκησης καθώς και οι υπάλληλοι αυτών από τον
κίνδυνο καταλογισµού σε βάρος της προσωπικής τους περιου-
σίας για γενόµενες δαπάνες οι οποίες απορρίφθηκαν ή πιθανο-
λογείται να απορριφθούν από το Ελεγκτικό Συνέδριο. Εδώ θα

ήθελα να ξεκαθαρίσω ότι υπάρχουν συγκεκριµένοι όροι που πρέ-
πει να τηρούνται για να νοµιµοποιηθούν αυτές οι δαπάνες. Θα
πρέπει, για παράδειγµα, η περιφέρεια να µην τις έχει απορρίψει
κατά τον έλεγχο των δαπανών αυτών.

Επίσης προβλέπει ρυθµίσεις για θεσµικά, οργανωτικά, λει-
τουργικά ζητήµατα και ζητήµατα οικονοµικής διαχείρισης δήµων
και κοινοτήτων και θέµατα υπηρεσιακής κατάστασης των υπαλ-
λήλων των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης και των τοπικών
Ενώσεων ∆ήµων και Κοινοτήτων.

Αυξάνονται τα έξοδα παράστασης για τα άτοµα µε ειδικές ανά-
γκες κατά 20% προκειµένου να ενθαρρυνθεί η συµµετοχή τους
στα κοινά και να γίνει ελκυστικότερη.

Προβλέπει ρυθµίσεις θεµάτων Χώρων Υγειονοµικής Ταφής
Απορριµµάτων, Φορέων ∆ιαχείρισης Στερεών Αποβλήτων και ∆η-
µοτικών Επιχειρήσεων Ύδρευσης και Αποχέτευσης.

Με τις διατάξεις του παρόντος σχεδίου νόµου και µε γνώµονα
την απλούστευση των διαδικασιών και την ταχύτερη εξυπηρέ-
τηση των υπηκόων τρίτων χωρών θεσµοθετείται η διευκόλυνση
της πρόσβασης κατόχων άδειας διαµονής στην απασχόληση και
επιλύονται επιµέρους ζητήµατα αδειών διαµονής. ∆εδοµένου
των ειδικών και επειγόντων συνθηκών που έχουν δηµιουργηθεί
στη χώρα λόγω της κατακόρυφης αύξησης των µεταναστευτι-
κών ροών και ιδιαίτερα της µη νόµιµης µετανάστευσης προωθεί-
ται ρύθµιση για τα Κέντρα Υποδοχής και Φιλοξενίας Μεταναστών, για
την παραχώρηση δηµοσίων εκτάσεων και για την ίδρυση των
ανωτέρω κέντρων. Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να ζητήσω να λη-
φθεί µέριµνα για τα αντισταθµιστικά ωφελήµατα των περιοχών
που θα δεχθούν τα Κέντρα αυτά.

Προτείνεται η ρύθµιση θεµάτων ενηµέρωσης και επικοινωνίας.
Συγκεκριµένα σε ό,τι αφορά τη δαπάνη δηµοσίευσης καθορίζε-
ται ο τρόπος καταβολής των εξόδων για τις δηµοσιεύσεις των
διακηρύξεων των διαγωνισµών που διενεργούνται από φορείς
του δηµοσίου και του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα, καθώς και από
τους ΟΤΑ και αφορούν στην εκτέλεση έργων προµηθειών υπη-
ρεσιών.

Επιβάλλεται τέλος στα τιµολόγια διαφηµιστικής δαπάνης, το
οποίο θα εξασφαλίσει τους αναγκαίους πόρους που απαιτούνται
για την καλύτερη λειτουργία της «Αστικής Εταιρείας ∆εοντολο-
γίας και Επικοινωνίας».

Προσδιορίζεται ο υπολογισµός δηµόσιας επιχορήγησης της
αεροπορικής µεταφοράς των εφηµερίδων και µε σκοπό την εξα-
σφάλιση της πολυφωνίας και του πλουραλισµού στην ενηµέ-
ρωση των πολιτών δίνεται η δυνατότητα συµµετοχής σε πολιτικό
κόµµα που εκπροσωπείται στη Βουλή στη διαγωνιστική διαδικα-
σία για την χορήγηση άδειας ίδρυσης, εγκατάστασης και λει-
τουργίας και τοπικού ραδιοφωνικού σταθµού.

Ρυθµίζονται λειτουργικά και υπηρεσιακά ζητήµατα της Γενικής
Γραµµατείας Επικοινωνίας και της Γενικής Γραµµατείας Ενηµέ-
ρωσης και κρίνεται απαραίτητη η καταστροφή αρχείων του Εθνι-
κού Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης µε σκοπό την αποσυµφόρηση
και τη µείωση του κόστους τήρησής τους. Στην Επιτροπή είχαµε
µια σχετική συζήτηση. Είναι µετά από αίτηµα του Εθνικού Συµ-
βουλίου Ραδιοτηλεόρασης. Βέβαια καλό θα ήταν το αίτηµα να
είναι οµόφωνο.

Εισάγονται θέµατα υπηρεσιακά και λειτουργικά της Ειδικής
Γραµµατείας Ψηφιακού Σχεδιασµού και Παρατηρητηρίου για την
Κοινωνία της Πληροφορίας. Η θεσµική και οργανωτική θωράκιση
των εµπλεκοµένων υπηρεσιών και φορέων υλοποίησης για την
προγραµµατική περίοδο 2007-2013 αποτελεί προτεραιότητα,
προκειµένου να διασφαλιστεί η κανονικότητα και η νοµιµότητα
στην υλοποίηση των έργων. Η εµπειρία από τις προηγούµενες
περιόδους προγραµµατισµού έδειξε ότι τόσο η επάρκεια πόρων
όσο και ο λεπτοµερής προγραµµατισµός δεν εξασφαλίζουν την
οµαλή αναπτυξιακή διαδικασία αν δεν συνοδεύονται από κατάλ-
ληλους µηχανισµούς διαχείρισης, υλοποίησης και ελέγχου των
έργων και δράσεων. Περισσότερα θα πούµε στην κατ’ άρθρον
συζήτηση. Φυσικά εισηγούµαι την υπερψήφιση του νοµοσχεδίου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (‘Ελσα Παπαδηµητρίου): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής ο
Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΚΚΕ κ. Χαλβατζής ορίζει ως
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ειδικό αγορητή το Βουλευτή κ. Σκυλλάκο.
Το λόγο έχει ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ κ. Ρήγας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Ευχαριστώ κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προφανώς η άποψη που διατυ-

πώνουν ορισµένοι ότι η Νέα ∆ηµοκρατία, η Κυβέρνηση δεν πήρε
το µήνυµα των ευρωεκλογών και δεν αντιδρά, δεν αξιολογούν
σωστά τα πράγµατα. Κάνουν λάθος. Η Κυβέρνηση πήρε το µή-
νυµα των ευρωεκλογών. Το ερώτηµα είναι πώς το ερµήνευσε και
πώς αντιδρά.

Βλέπουµε σήµερα και µ’ αυτό το νοµοσχέδιο τον τρόπο µε τον
οποίο η Κυβέρνηση προσπαθεί να απαντήσει στο µήνυµα που
έστειλε ο ελληνικός λαός στις πρόσφατες ευρωεκλογές. Κατά
την άποψή της, το πρόβληµα είναι ότι χρειάζεται να ανοίξουµε
ταχύτητα και βεβαίως να κάνουµε παρεµβάσεις σε τοµείς που
ίσως η Κυβέρνηση είχε µέχρι σήµερα υιοθετήσει αργούς ρυθ-
µούς. Και ποιοι είναι αυτοί οι τοµείς; Οι τοµείς αυτοί, κατά την
Κυβέρνηση, είναι οι τοµείς της εξυπηρέτησης µικροσυµφερό-
ντων, της παροχολογίας, της διευθέτησης εκκρεµών καταστά-
σεων που αφορούν µεγαλύτερες ή µικρότερες κοινωνικές
οµάδες έτσι ώστε να καθησυχάσει την εκλογική της πελατεία και
από την άλλη πλευρά να εµφανίσει µια κινητικότητα, εντονότε-
ρους ρυθµούς στο νοµοθετικό και κυβερνητικό έργο. Και πράγ-
µατι έχουν αυξηθεί σε πολύ µεγάλο βαθµό τα νοµοσχέδια που
έρχονται προς συζήτηση στη Βουλή στα Θερινά Τµήµατα.
Έχουµε νοµοσχέδια που ο αριθµός τους είναι τριπλάσιος των νο-
µοσχεδίων που συζητήθηκαν την περίοδο της Συνόδου της Ολο-
µέλειας της Βουλής. Το ζήτηµα είναι το εξής. Όλα αυτά τα
νοµοσχέδια διαπνέονται από κάποια φιλοσοφία; Έχουν κάποιες
αρχές; Τα παρακολουθούν και τα στηρίζουν οι συνάδελφοι της
Πλειοψηφίας; Έχουµε διαπιστώσει εδώ και πάρα πολύ καιρό ότι
η Κυβέρνηση νοµοθετεί εδώ στη Βουλή µπροστά στα κενά
έδρανα των συναδέλφων της Πλειοψηφίας. Υπάρχει ένα σοβα-
ρότατο ζήτηµα. Έρχεστε κι εισάγετε προς συζήτηση στη Βουλή
νοµοσχέδια και τοποθετούνται σχεδόν µόνον οι Υπουργοί! Αυτό
είναι πρόβληµα για τη λειτουργία του Κοινοβουλίου, είναι πρό-
βληµα για την ποιότητα του νοµοθετικού έργου. Αυτό εµάς δεν
µας χαροποιεί. Μας ανησυχεί και µας προβληµατίζει.

Κύριε Υπουργέ, πιθανολογώ ότι είσαστε ο γεννήτορας της
ιδέας για την επανίδρυση του κράτους, µιας ιδέας η οποία απο-
τελεί έναν από τους βασικούς πυλώνες της στρατηγικής αυτής
της Κυβέρνησης. Βέβαια εάν και εσείς ο ίδιος απαντούσατε στο
ερώτηµα αν υπήρξε επανίδρυση του κράτους κατά την περίοδο
της διακυβέρνησής σας προφανώς δεν θα µπορούσατε να απα-
ντήσετε θετικά. Όµως όλοι οι υπόλοιποι και ιδίως οι Έλληνες πο-
λίτες διαπιστώνουν ότι όλη αυτή την περίοδο πίσω απ’ αυτό το
σύνθηµα, πίσω απ’ αυτή την επικοινωνιακή, θα έλεγα, σύλληψη
κρύβεται µία περίοδος όπου τα φαινόµενα του ευτελισµού των
θεσµών, τα φαινόµενα της νοµοθέτησης της Βουλής µε πολύ µε-
γάλη προχειρότητα, τα φαινόµενα της πολιτικής φαυλότητας
έχουν αυξηθεί, έχουν ενταθεί.

Βιώνουµε µια περίοδο κυριολεκτικά και µε αυτό το νοµοσχέδιο
και ειδικότερα µε τις τροπολογίες, τις οποίες εισάγεται, όπου
πλέον το γαλάζιο κράτος, η γαλάζια πολιτεία αποτελεί µία άθλια
καρικατούρα της ευνοµούµενης και δικαιοκρατούµενης πολι-
τείας που προφανώς θα ήταν ο αρχικός σας στόχος.

Με αυτό, λοιπόν, το νοµοσχέδιο, το οποίο είναι ένα νοµοσχέ-
διο-σκούπα έρχεστε να καλύψετε δεσµεύσεις και υποσχέσεις
που είχατε δώσει στην αρχή για µεταρρυθµίσεις.

Θυµηθείτε, κύριοι της Κυβέρνησης, ποια ήταν τα µεγαλόπνοα
σχέδια, τα οποία ανακοινώσατε στην αρχή της θητείας σας εδώ
στη Βουλή. Ξεχάσατε τον «ΚΑΠΟ∆ΙΣΤΡΙΑ II»; Ξεχάσατε αυτή την
περίφηµη αλλαγή στην αρχιτεκτονική των θεσµών; Ξεχάσατε
όλες αυτές τις µεγάλες διοικητικές αλλαγές, τις οποίες επαγ-
γελθήκατε; Βάλατε τις τοπικές κοινωνίες να ζυµώνονται. Φέρατε
τοπικές κοινωνίες σε συγκρούσεις, θεσµούς να καταναλώνουν
ώρες ολόκληρες, για να συζητούν αυτές τις µεταρρυθµίσεις.

Τι έγιναν όλα αυτά; Όλα αυτά βούλιαξαν µέσα στα λασπόνερα
µιας πρωτοφανούς αναξιοπιστίας, πληθώρας σκανδάλων και τε-
λικά όλα αυτά υποκαταστάθηκαν από νοµοσχέδια σαν κι αυτά
που συζητάµε σήµερα. Πάνε οι µεγάλες ιδέες, πάνε οι µεγαλό-
πνοοι σχεδιασµοί, οι βαρύγδουπες ανακοινώσεις, οι εξαγγελίες.

Όλα αυτά υποβαθµίστηκαν σε ένα επίπεδο διευθετήσεων.
Έρχεστε τώρα, λοιπόν και µας µιλάτε για µια µεγάλη τοµή, η

οποία θα έχει ως αποτέλεσµα την αξιοποίηση ενός «αργούντος»
προσωπικού στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση.

Και είναι πράγµατι ζητούµενο και δεν έχει κανένας µας αντίρ-
ρηση να υπάρξει η πλήρης αξιοποίηση αυτού του πολύ χρήσι-
µου δυναµικού της δηµόσιας διοίκησης που µέχρι σήµερα, µε το
είδος της σύµβασης που απασχολείται στο δηµόσιο και µε την
αδυναµία ανάληψης ευθυνών και καθηκόντων και την αδυναµία
εξέλιξης στην ιεραρχία της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, προφανώς σε
έναν πολύ µεγάλο βαθµό παραµένει αναξιοποίητο.

Ο τρόπος όµως, µε τον οποίο προχωρείτε στο να προβλέψετε
τη διοικητική εξέλιξη αυτών των υπαλλήλων, είναι κατά την
άποψή µας λανθασµένος και ατελής. Και στην Επιτροπή είπαµε
–και το ξεκαθαρίζουµε και τώρα- ότι είµαστε απόλυτα σύµφωνοι
µε την αξιοποίηση αυτού του δυναµικού στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση.

Όµως, θεωρούµε η ορθή ρύθµιση, η αποτελεσµατική ρύθµιση
θα ήταν η µετατροπή των συµβάσεων ιδιωτικού δικαίου αορίστου
χρόνου σε συµβάσεις δηµοσίου δικαίου, δηλαδή να µετατραπούν
οι υπάλληλοι αυτοί σε τακτικούς µόνιµους υπαλλήλους της ∆η-
µόσιας ∆ιοίκησης. Όχι για να βολευθούν, όπως ακούστηκε από
ορισµένους συναδέλφους. Γιατί η µονιµότητα στο δηµόσιο –
πράγµα που ισχύει σε όλα τα σύγχρονα κράτη της Ευρώπης,
αλλά και ολόκληρου του κόσµου- δεν αποτελεί εγγύηση για τον
υπάλληλο. Αποτελεί εγγύηση για τη λειτουργία του πολιτεύµα-
τος. Αποτελεί εγγύηση για την ορθή λειτουργία της ∆ηµόσιας ∆ι-
οίκησης.

Με αυτή την έννοια εµείς ζητούµε τη µετατροπή αυτών των
συµβάσεων σε συµβάσεις δηµοσίου δικαίου. Όχι για να προστα-
τεύσουµε απλώς τον υπάλληλο από πιθανές κοµµατικές συµπε-
ριφορές που θα αποβούν σε βάρος του, αλλά για να έχει αυτό το
καθεστώς της υπηρεσιακής κατάστασης όπου θα του δηµιουρ-
γεί την ευθύνη να συµπεριφέρεται µε τέτοιο τρόπο, ώστε να δια-
σφαλίζεται στο χώρο της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης η χρηστή διοίκηση, η
αξιοκρατία, η ορθή λειτουργία των δηµοσίων υπηρεσιών.

Αντί γι’ αυτό, εσείς επιλέξατε το να διατηρήσετε τις συµβάσεις
µε τη µορφή που έχουν σήµερα και να αναθέσετε καθήκοντα και
δυνατότητα εξέλιξης στους υπαλλήλους αυτούς, οι οποίοι ου-
σιαστικά είναι µόνιµοι υπάλληλοι. Κάνατε µισό βήµα. Κάνατε µια
µετέωρη ρύθµιση.

Θεωρούµε ότι το Σύνταγµα –και το τεκµηριώσαµε στην Επι-
τροπή που συζητήθηκε- δίνει τη δυνατότητα, διότι απαγορεύει
τη µονιµοποίηση και τη µετατροπή σε αορίστου χρόνου των ερ-
γαζόµενων µε συµβάσεις έργου και µε συµβάσεις ορισµένου
χρόνου. ∆εν απαγορεύει, όµως, τη µετατροπή των συµβάσεων
ιδιωτικού δικαίου σε συµβάσεις δηµοσίου δικαίου.

Η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής στη γνωµοδότησή της
δεν αποφαίνεται και αυτό αρχίζει να είναι λίγο παράδοξο. ∆η-
λαδή, η Επιστηµονική Επιτροπή θα θέλαµε να καταλήγει σε κά-
ποια άποψη. ∆εν πολιτεύονται τα επιστηµονικά συµβούλια ούτε
παραθέτουν απλώς τις απόψεις. Λένε και την άποψή τους.

∆ιαβάζοντας, λοιπόν, τη γνωµοδότηση, καταλήξαµε στο ότι επί
του θέµατος θα αποφανθεί η δικαιοσύνη. Ε, αυτό φοβόµαστε κι
εµείς, ότι τελικά µε αυτό τον τρόπο ανοίγουµε εκ νέου στη χώρα
µας µια νέα βιοµηχανία προσφυγών από αυτούς, οι οποίοι θεω-
ρούν ότι έπρεπε και έχουν το δικαίωµα να γίνουν µόνιµοι υπάλ-
ληλοι και τους σπρώχνουµε –και µε αυτή τη γνωµοδότηση- προς
τη δικαιοσύνη, για να λύσει η δικαιοσύνη αυτά τα προβλήµατα,
τα οποία οφείλουµε εµείς εδώ στο Κοινοβούλιο να τα λύσουµε
εφάπαξ, έτσι ώστε να µην υπάρχουν ούτε σκοτεινές πλευρές σ’
αυτές τις νοµοθετήσεις που κάνουµε ούτε να υπάρχουν συνέ-
χεια προσφυγές στη δικαιοσύνη.

Ξεκάθαρα, λοιπόν, θεωρούµε ότι η µετατροπή των συµβάσεων
αορίστου χρόνου είναι συνταγµατικά επιτρεπτή σε συµβάσεις
δηµοσίου δικαίου και αυτή θα ήταν µια ρύθµιση, η οποία θα επέ-
τρεπε να µην υπάρχουν υπάλληλοι πολλών ταχυτήτων, να µην δι-
αιωνίζεταιµιακατάσταση,όπουδηµιουργεί–ανθέλετε-αντιπαλότητες,
εχθρότητες και ανησυχία µέσα στο χώρο της ∆ηµόσιας ∆ιοίκη-
σης.

Γι’ αυτό σας προτείναµε, αντί να επικαλείσθε πολιτικό ή ρίσκο
συνταγµατικό που πήρατε, να προχωρήσετε σε αυτή τη ρύθµιση
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που είναι πάγια θέση µας ότι είναι συνταγµατικά επιτρεπτή.
Από εκεί και έπειτα, κύριε Υπουργέ, για όλες τις άλλες διευ-

θετήσεις και ρυθµίσεις που έχουν γίνει και οι οποίες ανακοινώ-
θηκαν από το συνάδελφο εγώ θα αναφερθώ, όταν κάνουµε τη
συζήτηση επί των άρθρων, διότι –όπως είπα και στην αρχή- αυτό
το νοµοσχέδιο δεν έχει ραχοκοκαλιά, δεν έχει αρχή, µέση και
τέλος και κυρίως δεν έχει µια συγκεκριµένη φιλοσοφία. Είναι διά-
σπαρτες ρυθµίσεις. ∆εν µπορούµε, λοιπόν, µιλώντας επί της
αρχής να µπούµε στις επιµέρους ρυθµίσεις που κάνει.

Όµως, θα ήθελα ευθύς εξαρχής και πριν κατέβω απ’ αυτό το
Βήµα, να τονίσω για άλλη µια φορά ότι η κύρια ρύθµιση, την
οποία εισάγει το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, είναι µια ρύθµιση
ατελής και µία ρύθµιση που –κατά την άποψή µου- θα προκαλέ-
σει προβλήµατα, τα οποία θα τα βρούµε µπροστά µας. ∆εν εξα-
σφαλίζει σε καµµία περίπτωση το ζητούµενο, δηλαδή την
ποιοτική αναβάθµιση στη λειτουργία της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και
κυρίως δεν αποκαθιστά την ηρεµία µέσα στο χώρο της ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης και στη λειτουργία της.

Θα ήθελα, λοιπόν, πριν κατέβω από το Βήµα να αναφερθώ και
σε κάτι το οποίο κάνατε εκ των υστέρων και στο οποίο θα ανα-
φερθούµε διεξοδικότερα όταν έλθει η ώρα µε την περίφηµη τρο-
πολογία, η οποία αφορά στην πρόσληψη είκοσι χιλιάδων
ανέργων από τους ΟΤΑ της χώρας.

Τελικά, µε τροπολογίες µείζονος σηµασίας αυτή τη στιγµή
υποβαθµίζετε κυριολεκτικά την ουσία των νοµοθετικών ρυθµί-
σεων που εισάγετε µε αυτό το νοµοσχέδιο. Γιατί η ουσία όλης
αυτής της προσπάθειας καταλήγει να είναι αυτή η τροπολογία.
Χρησιµοποιείτε πλέον νοµοσχέδια ως «οχήµατα» για να περνάτε
ρυθµίσεις µε τη µορφή της τροπολογίας! Πλέον η Ελληνική
Βουλή δεν θα απασχολείται µε την ουσία του νοµοσχεδίου, αλλά
µε την ουσία της τροπολογίας.

Σκεπάσατε τη σηµασία και της δικής σας -κατά τη δική σας
άποψη- µεταρρύθµισης µ’ αυτό που κάνατε, δηλαδή να προ-
σπαθείτε, δηµιουργώντας για άλλη µία φορά τη στρατιά των
νέων συµβασιούχων οµήρων, να προσλάβετε µε τρόπο αδιαφανή
είκοσι χιλιάδες ανέργους στους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοί-
κησης. Είναι απαράδεκτη η λειτουργία σας, είναι απαράδεκτη η
µεθόδευση την οποία αυτή τη στιγµή κάνετε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ολοκληρώστε,
κύριε συνάδελφε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Και θεωρούµε, κύριε Υπουργέ, ότι δυστυχώς µετά τα απο-

καΐδια της Αθήνας του 2008, τα αποκαΐδια της Αττικής τις προη-
γούµενες µέρες, ο ελληνικός λαός πλέον όλα αυτά τα χρόνια
βλέπει και τα «αποκαΐδια» µιας διοίκησης ενός κράτους το οποίο
φιλοδοξήσατε αρχικά να επανιδρύσετε, ουσιαστικά το διαλύσατε
και το ρίξατε στη χλεύη και στην αναξιοπιστία των πολιτών. Πι-
στεύω ότι έχετε καταλάβει ότι δεν υπάρχουν περιθώρια να προ-
σφέρετε τίποτα περισσότερο σ’ αυτόν τον τόπο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Παρακαλώ τον ει-
σηγητή του ΚΚΕ κ. Σκυλλάκο να λάβει το λόγο.

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Εµείς καταψηφίζουµε επί της αρχής
το νοµοσχέδιο, γιατί είµαστε αντίθετοι σε ορισµένα βασικά ζη-
τήµατα, αλλά και σε επιµέρους. Θα ασχοληθώ µε τα βασικά ζη-
τήµατα για τα οποία είµαστε αντίθετοι. Τις άλλες παρατηρήσεις
µας θα τις κάνω, όταν θα συζητήσουµε επί των άρθρων.

Με το νοµοσχέδιο αυτό, οι συµβασιούχοι αορίστου χρόνου
που εργάζονται στο δηµόσιο, θα µπορούν να έχουν τις δυνατό-
τητες εξέλιξης και απόκτησης κάποιας θέσης ευθύνης, προϊστα-
µένου –δεν ξέρω τι άλλες θέσεις κατά την εξέλιξή τους µπορούν
να αποκτήσουν- όπως και οι µόνιµοι δηµόσιοι υπάλληλοι που η
σχέση εργασίας τους είναι δηµοσίου δικαίου.

Εµείς εκτιµούµε ότι πολλοί από τους συµβασιούχους, είτε είναι
αορίστου χρόνου είτε είναι ορισµένου χρόνου είτε είναι και µε
σύµβαση έργου µε οποιαδήποτε µορφή, έχουν τις ικανότητες να
εξελιχθούν και να αξιοποιηθούν στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Αυτό,
όµως, είναι το έλασσον. Το µείζον είναι το πού µπορεί να µας

οδηγήσει µία τέτοια ρύθµιση. Σε καθεστώς συνεχών προσλή-
ψεων έκτακτου προσωπικού στο δηµόσιο. Μπορεί να οδηγήσει
στην κατάργηση της µονιµότητας. ∆ηλαδή, οι συµβασιούχοι αο-
ρίστου χρόνου θα υπάρχει η δυνατότητα να είναι αριθµητικά
τόσοι, ώστε να υποκαταστήσουν στην πορεία µόνιµους δηµόσι-
ους υπάλληλους και να µείνει ένας πυρήνας µόνιµων δηµόσιων
υπαλλήλων. Οι άλλοι να είναι είτε αορίστου χρόνου, µια και θα
εξελίσσονται, είτε και µε συµβάσεις ορισµένου χρόνου, είτε και
µε συβάσεις έργου. ∆ιότι αυτή η κατάσταση µε τους συµβασι-
ούχους ορισµένου χρόνου, έργου ή µε STAGE -ή δεν ξέρω µε
ποιες άλλες µορφές- συνεχίζεται επί χρόνια.

Αυτό γινόταν και επί ΠΑΣΟΚ, γίνεται και τώρα. Και δεν κατά-
λαβα και το ΠΑΣΟΚ πώς ξεχνάει ότι εφάρµοζε τις ίδιες πολιτικές
µε µία σειρά συµβασιούχους για τους οποίους δεν αντιµετωπί-
στηκαν τα προβλήµατα που υπήρχαν.

Και τα δύο κόµµατα ευθύνονται για τη σχετική αλλαγή του άρ-
θρου 103 του Συντάγµατος κατά την Συνταγµατική Αναθεώρηση
του 2001. Η διάταξη αυτή πέρασε στο όνοµα του να µην επιτρα-
πεί νέα µονιµοποίηση –ας το πω έτσι- συµβασιούχων, να ανακο-
πεί η ροή συµβασιούχων και η «µονιµοποίησή» τους –το βάζω σε
εισαγωγικά το «µονιµοποίηση», γιατί δεν γίνονταν δηµόσιοι υπάλ-
ληλοι- για να παρεµποδιστεί αυτή. Και ψηφίστηκε το άρθρο 103
κατά την Συνταγµατική Αναθεώρηση του 2001 από τα κόµµατα
της Νέας ∆ηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ και του Συνασπισµού τότε.

Και ρωτάµε, αυτό αποτελεί εµπόδιο; Πρώτα-πρώτα, ανεκόπη η
ροή συµβασιούχων στο δηµόσιο; Και µε τις κυβερνήσεις του
ΠΑΣΟΚ και µε τις Κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας συνεχίζε-
ται και επαυξάνεται η ροή συµβασιούχων ορισµένου χρόνου
κ.λπ..

∆εύτερον, γεννά εµπόδια στη µονιµοποίηση των συµβασιού-
χων ορισµένου χρόνου σε συµβασιούχους αορίστου χρόνου;
Γεννά εµπόδια, γι’ αυτό και το προεδρικό διάταγµα που ψήφισε
η Κυβέρνηση ένα µικρό αριθµό µόνο των συµβασιούχων έκανε
αορίστου χρόνου, επικαλούµενη το Σύνταγµα. Ξέρουµε και τις
οδηγίες που δόθηκαν από τον τέως Εισαγγελέα του Αρείου
Πάγου που έκανε ό,τι περνούσε από το χέρι του, ούτε µε ασφα-
λιστικά µέτρα να µη διεκδικούν το δίκιο τους αυτοί οι εργαζόµε-
νοι.

Κατά τη γνώµη µας υπάρχει ζήτηµα και εν πάση περιπτώσει,
µην τα φορτώνουµε στην Επιστηµονική Επιτροπή, όταν ψηφί-
στηκαν άρθρα του Συντάγµατος από τη συντριπτική Πλειοψηφία
εδώ. Εµείς είµαστε της άποψης να γίνουν µόνιµοι και αυτοί που
είναι αορίστου χρόνου, δηλαδή να γίνουν δηµοσίου δικαίου, να
έχουν εργασιακή σχέση δηµοσίου δικαίου, αλλά να γίνουν µόνι-
µοι και οι υπόλοιποι εργαζόµενοι.

Θα µου πείτε ότι υπάρχει το Σύνταγµα που παρεµποδίζει ή ότι
είναι επικίνδυνο συνταγµατικά να το προχωρήσουµε, γιατί το
Συµβούλιο Επικρατείας κ.λπ. µπορεί να φέρει αντιρρήσεις, να
ακυρώσει, να κηρύξει αντισυνταγµατικές τις διατάξεις.

Εγώ πιστεύω ότι εάν υπήρχε µία οµόφωνη απόφαση του Κοι-
νοβουλίου, θα µπορούσαν να προχωρήσουν τα πράγµατα, αν όχι
στο σύνολό τους, σε µεγάλο βαθµό. Αυτή είναι η άποψή µας. Και
εάν κάνουµε λάθος, τουλάχιστον να έχει εκφραστεί η βούληση
εδώ µέσα στη Βουλή και όχι ευκαιριακά, όπως είδα τώρα από
την πλευρά του ΠΑΣΟΚ. Γιατί είναι ευκαιριακή αυτή η πολιτική,
να λέει να γίνουν µόνιµοι αυτοί που είναι αορίστου χρόνου. Όταν
ψήφιζαν το 2001; Εδώ πήγαµε ξανά για τροποποίηση πριν από
ένα-δύο χρόνια. ∆εν είδα κανένα από τα τρία κόµµατα που ψή-
φισαν την τροποποίηση του 2001, να πουν ότι θα διορθώσουµε
το άρθρο 103. Ανεξάρτητα του πώς εξελίχθηκε η πορεία που µα-
ταιώθηκε τελικά η Συνταγµατική Αναθεώρηση. Τουλάχιστον να
υπήρχε µία αυτοκριτική, να έλεγαν ότι κάναµε λάθος το 2001 και
ότι τα πληρώνουν τώρα οι συµβασιούχοι.

Υπάρχει το επιχείρηµα ότι δεν απολύεται κανένας άµα είναι
αορίστου χρόνου. Η πρακτική, πράγµατι, τις τελευταίες δεκαε-
τίες είναι να µην έχουµε µαζικές απολύσεις εργαζοµένων στο δη-
µόσιο που είναι µε σύµβαση αορίστου χρόνου. Όµως, υπάρχει
ανασφάλεια. Υπάρχουν δύο κατηγορίες εργαζοµένων, διότι κάτω
από ορισµένες προϋποθέσεις, θα µπορούσε αυτή η πρακτική να
σταµατήσει να εφαρµόζεται και να υπάρχουν και απολύσεις.
Υπάρχει ως ένα βαθµό, µεγαλύτερο ή µικρότερο, πολιτική οµη-
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ρία, συνδικαλιστική, αγωνία για το µέλλον τους. Πολύ περισσό-
τερο, βέβαια, αυτή η αγωνία αφορά εκείνους που είναι µε συµ-
βάσεις ορισµένου χρόνου ή µε συµβάσεις έργου.

Η δική µας, λοιπόν, άποψη είναι µόνιµη και σταθερή εργασία
για όλους αυτούς που εργάζονται στο δηµόσιο και βεβαίως, θα
θέλαµε αυτό να ισχύει και για τον ιδιωτικό τοµέα. Μια και µιλάµε
για το δηµόσιο, θα θέλαµε όλοι οι δηµόσιοι υπάλληλοι να είναι
µόνιµοι, να έχουν σύµβαση δηµοσίου δικαίου, να είναι δηµόσιοι
υπάλληλοι, να έχουν µονιµότητα.

Εδώ πλήττεται η µονιµότητα. Και αυτό είναι που βαραίνει στο
να καταψηφίσουµε το νοµοσχέδιο. ∆εν µπορεί να γεµίσει κάτω
από προϋποθέσεις το δηµόσιο µε έκτακτο προσωπικό που είναι
πιο φθηνό, πιο ελεγχόµενο, πιο χειραγωγούµενο. Και δεν ξέ-
ρουµε µε ποιες διαδικασίες ελαστικότερες θα µπορούν να προ-
σλαµβάνονται αυτοί οι οποίοι περνούν από το πρώτο στάδιο του
ορισµένου χρόνου και µετά µετατρέπονται σε αορίστου. Όλη
αυτή η διαδικασία ενέχει και την πελατειακή σχέση µε τα κόµ-
µατα εξουσίας.

Η δεύτερη µεγάλη αντίθεσή µας είναι στη λογική της τροπο-
λογίας που αφορά τις προσλήψεις είκοσι χιλιάδων εργαζοµένων
για τριάντα έξι µήνες το πολύ. Οι τριάντα έξι µήνες είναι πολύ
µεγάλο χρονικό διάστηµα, κάτι που σηµαίνει ότι τους χρειάζεται
η Τοπική Αυτοδιοίκηση. Γιατί δεν προχωρούµε σε προσλήψεις
µόνιµου προσωπικού για την Τοπική Αυτοδιοίκηση; ∆εν καταλα-
βαίνω πώς έχει συµφωνήσει και η ΚΕ∆ΚΕ. Υπάρχουν ευθύνες και
στην ΚΕ∆ΚΕ που σε συνεννόηση µε την Κυβέρνηση και µε εισή-
γηση του Προέδρου, που ανήκει σε άλλη παράταξη, του κ. Κου-
κουλόπουλου, έγινε δεκτή αυτή η λογική του να έχουµε
εργαζόµενους οι οποίοι δεν έχουν µονιµότητα και οι οποίοι
ρητώς µέσα στη σχετική τροπολογία καθορίζεται ότι δεν θα µπο-
ρούν να διεκδικήσουν να µετατραπεί η σύµβασή τους σε αορί-
στου χρόνου.

Αυτό είναι η µία πλευρά. Η δεύτερη πλευρά είναι ότι είναι απα-
ράδεκτο να προσλαµβάνεται προσωπικό για ορισµένο χρόνο, το
οποίο, όπως είναι εδώ στη συγκεκριµένη περίπτωση, να πληρώ-
νεται κατά 60% από τους φόρους που µαζεύονται από τους ερ-
γαζόµενους –ο ελληνικός λαός να τους πληρώνει δηλαδή
αυτούς- και κατά 40% από λεφτά του ΟΑΕ∆, τα οποία είναι κυ-
ρίως λεφτά των εργαζοµένων ή στο σύνολό τους ή σε µεγάλο
µέρος.

∆εν µπορούµε να συµφωνήσουµε µ’ αυτήν τη λογική. Ποια
είναι αυτή η λογική; Είναι η λογική ότι θα έχουµε εργαζόµενους
απασχολήσιµους, µορφές ευέλικτης εργασίας, «ανακύκλωση»
της ανεργίας διότι οι δήµοι, αν συνεχιστεί αυτό το πρόγραµµα,
µετά τους τριάντα έξι µήνες θα πάρουν άλλο προσωπικό και πε-
λατειακών σχέσεων καθώς θα παρακαλούν χιλιάδες άνθρωποι
να ενταχθούν µέσα στους είκοσι χιλιάδες και θα βάζουν µέσο
στην Κυβέρνηση ή στο δήµαρχο.

Και εδώ υπάρχουν ευθύνες των δύο µεγαλύτερων κοµµάτων,
της Κυβέρνησης κατ’ αρχήν, αλλά και του ΠΑΣΟΚ. Τι έκαναν οι
δήµαρχοι; Τι κάνει η ΚΕ∆ΚΕ; Συµφωνούν σ’ αυτή τη λογική. Η
κατάργηση του επιδόµατος εργασίας και η αντικατάσταση του
επιδόµατος εργασίας µε επίδοµα, µε ενίσχυση της εργοδοσίας,
είναι η βάση και γι’ αυτή τη ρύθµιση. Γι’ αυτό και καταδικάζουµε
εµείς τη ρύθµιση αυτή, όχι γιατί δεν θέλουµε να βρει δουλειά ο
κόσµος, αλλά γιατί έχουµε ανοίξει ένα δρόµο µε επιδότηση της
εργοδοσίας που αξιοποιείται τώρα. Και, δυστυχώς, λένε «ναι» και
η Τοπική και η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση και όποιος έχει την
εξουσία «ανακυκλώνει» τους ανέργους, τους οµήρους και τα παι-
χνίδια ενόψει εκλογών.

Το τρίτο ζήτηµα έχει να κάνει µε τη µεταναστευτική πολιτική.
Υπάρχει ένα κεφάλαιο το οποίο κάνει κάποιες µικροδιορθώσεις
και µικροβελτιώσεις στο καθεστώς που αφορά τους µετανάστες.
∆ηµιουργεί και κάποια Κέντρα Υποδοχής. Τα Κέντρα Υποδοχής
µέχρι τώρα είναι από άσχηµα µέχρι άθλια. ∆εν ξέρω πόσα χρή-
µατα θα δοθούν και αµφιβάλλω αν θα δοθούν χρήµατα για να γί-
νουν ανθρώπινες οι καινούριες εγκαταστάσεις. Μας ανησυχεί και
το ότι θα µπουν και στα δάση. Γίνεται και λόγος για παραχώρηση
της κυριότητας των δασών.

Εµείς µε τους ρυθµούς που έρχονται µετανάστες στην Ελ-
λάδα, βλέπουµε ότι η Ελλάδα έχει φθάσει σε αδιέξοδο και τα

µέτρα θα είναι όλο και σκληρότερα, όλο και πιο απάνθρωπα.
Πέρα από τις εγκαταστάσεις, ποια είναι η διατροφή τους; Με

3 ευρώ την ηµέρα ή µε 5 ευρώ στην καλύτερη περίπτωση; Και
τρέχουν οι φιλανθρωπικές οργανώσεις ή η Εκκλησία πολλές
φορές να συµπληρώσουν το συσσίτιο; Με το να κοιµούνται σε
δύο τετραγωνικά ο καθένας και όλοι µαζί σε χώρους που δεν
µπορούν να επιβιώσουν ούτε τα ζώα; Με την πολιτική σκλήρυν-
σης και µηδενικής ανοχής, µε τις «σκούπες», µε το αλυσοδέσιµο
των µεταναστών που τους στέλνουν στον Έβρο και σύµφωνα µε
καταγγελίες επαναπροωθούνται στην Τουρκία χωρίς τις νόµιµες
διαδικασίες;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, σε µισό λεπτό.
Με το ότι δεν τηρούνται οι διαδικασίες που οφείλει να ακο-

λουθεί το ελληνικό κράτος, δηλαδή να φέρνει δικηγόρο για να
εξηγεί τα δικαιώµατα, να υπάρχουν διερµηνείς για να καταλα-
βαίνουν τι τους λέµε και όχι εµµέσως πλην σαφώς να τους απο-
κλείουµε τη δυνατότητα να ζητήσουν άσυλο µε τα ποσοστά
ασύλου που είναι τα ελάχιστα, κάτω από το 1% και πολύ περισ-
σότερο µε την πολιτική παρεµπόδισης να πλησιάσουν ακτοπλοϊ-
κώς; Και µιλάµε για τέτοιου είδους παρεµπόδιση που γεννά
τεράστιους κινδύνους. Και είναι αυτά που µαθαίνουµε, όπως ο
πνιγµός δεκάδων από τους Ιταλούς, µε ευθύνη των ιταλικών
αρχών. ∆εν ξέρω τι δεν µαθαίνουµε στην Ελλάδα. Την άλλη φορά
τους πέταξαν στη θάλασσα και κολυµπώντας βγήκαν έξω!

Εµείς είµαστε αντίθετοι µ’ αυτήν τη λογική. Θέλουµε τη µονι-
µοποίηση και το να έχουν χαρτιά όλοι. Και το ερώτηµα: «∆εν µπο-
ρούµε να τους επαναπροωθήσουµε, τι να κάνουµε;» -γιατί πολλοί
θέλουν να πάνε σε άλλες χώρες, δεν θέλουν να µείνουν στην Ελ-
λάδα- να το βάλετε στον εαυτό σας τα δύο κόµµατα, η Κυβέρ-
νηση και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, που συµφώνησαν στο
∆ουβλίνο νούµερο δύο και δεν µπορούµε να το επιτρέψουµε.
Εµείς έχουµε την άποψη να τους δώσετε ταξιδιωτικά έγγραφα
να πάνε στις άλλες χώρες. Αυτή είναι η άποψή µας.

Επειδή, λοιπόν, δεν αντιµετωπίζετε αυτά τα τρία κρίσιµα ζητή-
µατα σ’ αυτή τη λογική, αλλά έχουµε επιµέρους ρυθµίσεις, αυτό
µας οδηγεί στο να καταψηφίσουµε την αρχή του νοµοσχεδίου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστούµε
τον κ. Σκυλλάκο.

Το λόγο έχει ο κ. Τσούκαλης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως ακριβώς και στην επι-

τροπή που συζητήθηκε το νοµοσχέδιο, έτσι ακριβώς και στο
Τµήµα εκφράζουµε για άλλη µία φορά την εγγενή αδυναµία µας
να τοποθετηθούµε επί της αρχής ενός νοµοσχεδίου το οποίο έρ-
χεται να τακτοποιήσει σωρευµένες εκκρεµότητες.

Μία επιβεβαίωση ήρθε από τον ίδιο τον κ. Παυλόπουλο στην
επιτροπή, όπου πραγµατικά οµολόγησε εµµέσως πλην σαφώς
ότι το νοµοσχέδιο δεν µπορεί να έχει µία ενιαία φιλοσοφία, ένα
νοµοσχέδιο εξήντα ενός άρθρων το οποίο έρχεται πραγµατικά
να τακτοποιήσει ένα συσσωρευµένο αριθµό εκκρεµοτήτων σε
µία περίοδο µάλιστα που είναι ιδιαίτερα κρίσιµη και όσον αφορά
την προσµονή εκλογών, αλλά και όσον αφορά και τη χρονική
στιγµή που έρχεται να συζητηθεί.

«Είναι αναγκαίες τροποποιήσεις», είπε ο κ. Παυλόπουλος. Εκ
των πραγµάτων, λοιπόν, ήρθαν µ’ αυτήν τη µορφή.

Κανένας, βεβαίως, σ’ αυτήν την Αίθουσα, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, όπως και καµµία πτέρυγα της Βουλής δεν θα αµφι-
σβητούσε την αναγκαιότητα τακτοποίησης αυτών των εκκρεµοτήτων,
εάν πράγµατι αυτές εδράζονται επί πραγµατικών αναγκών.
Όµως, είναι εντελώς διαφορετικό να τακτοποιείς συλλήβδην και
ως έτυχε συσσωρευµένες εκκρεµότητες και άλλο να νοµοθετείς
όταν πρέπει, όπως πρέπει και να εντάσσεις τις πρωτοβουλίες
σου σε µια διακριτή και συνεπή συνέπεια. Σε καµµία περίπτωση,
βεβαίως, αυτό δεν συµβαίνει σ’ αυτό εδώ το νοµοσχέδιο.

Όπως είπα και κατά τη διάρκεια της συζήτησης στην επιτροπή,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαι υποχρεωµένος σ’ αυτήν την
πρώτη τοποθέτησή µου να προσπαθήσω να βρω τον πυρήνα,
όπως λέµε, την αρχή αυτού του σχεδίου νόµου. Και η µόνη ευ-
κρινής επιδίωξη αυτού του σχεδίου νόµου είναι να διευθετηθεί
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δια της νοµοθετικής οδού η αποτυχία αναθεώρησης του άρθρου
103 του Συντάγµατος.

Και γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο σ’ αυτήν την οµιλία µου επί της
αρχής θα αναφερθώ στα πρώτα δέκα άρθρα του σχεδίου νόµου
που αφορούν ακριβώς αυτήν την τακτοποίηση όλων των υπαλ-
λήλων µε συµβάσεις ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου.

Όσον αφορά την άποψή µας επί των υπολοίπων, αλλά και επί
των τροπολογιών, θα τοποθετηθούµε στις αντίστοιχες επόµενες
τρεις συζητήσεις.

Ο κύριος Υπουργός προσπάθησε στην επιτροπή µε το γνωστό
του πάθος και επιµονή να εµφανιστεί ως ο «προστάτης» των συµ-
βασιούχων αορίστου χρόνου. Ο κύριος Υπουργός χρησιµοποί-
ησε έντονο συναισθηµατικό τρόπο και επιχειρήµατα που τέθηκαν
στην Ολοµέλεια κατά τη διάρκεια της συζήτησης σχετικού άρ-
θρου για την Αναθεώρηση του Συντάγµατος. Στράφηκε εναντίον
των παρόντων κοµµάτων στην Αναθεώρηση και λίγο πολύ µας
κατέστησε –άκουσον, άκουσον!- υπόλογους για την υπηρεσιακή
στασιµότητα και τα µειωµένα προσόντα των συµβασιούχων ιδιω-
τικού δικαίου αορίστου χρόνου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ήµουν µέλος της Αναθεωρητι-
κής Επιτροπής, ήµουν παρών τότε στη συζήτηση στην Ολοµέ-
λεια και ο συνάδελφός µου, ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος κ.
Φώτης Κουβέλης, εισηγήθηκε τη θέση µας για το συγκεκριµένο
άρθρο.

Αυτό που πρέπει να δηλώσω εκ µέρους του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς είναι ότι πράγµατι εµείς αντιταχθήκαµε
στην αναθεώρηση αυτού του άρθρου για έναν και απλό λόγο,
για τον οποίο νοµίζω ότι όλα τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης θα
αντιτάσσονταν. Θεωρούσαµε ότι η ιεραρχική ανέλιξη αυτών των
πενήντα πέντε χιλιάδων υπαλλήλων θα γινόταν αυτόµατα και αυ-
τονόητα εάν οι συγκεκριµένες συµβάσεις µετατρέπονταν σε δη-
µοσίου δικαίου.

Πιστεύουµε ότι η διατύπωση του Συντάγµατος, έτσι όπως έχει
το άρθρο 103, επιτρέπει τη µετατροπή του χαρακτήρα τους.
Αυτά τα σαφή και κατηγορηµατικά για να µην επαναλάβει ο κ.
Παυλόπουλος τις ίδιες αναφορές από αυτό εδώ το Βήµα. Τα
έχουµε ακούσει πάρα πολλές φορές.

Θα ήθελα να θυµίσω ότι ο κ. Παυλόπουλος ήταν πάρα πολύ
επιφυλακτικός για τη συνταγµατικότητα µιας νοµοθετικής ρύθ-
µισης. Είπε τότε στη συζήτηση επί της Αναθεώρησης το εξής:
«Εγώ θα αναλάβω το ρίσκο, αφού δεν το δέχεστε» –είπε απευ-
θυνόµενος στην Αντιπολίτευση- «και θα το φέρω µε νοµοθετική
ρύθµιση». Παραδέχθηκε πράγµατι ότι είχε ρίσκο αυτή η πρωτο-
βουλία του. Κατά τις συνεδριάσεις της επιτροπής, όµως, θέσαµε
προς τον κύριο Υπουργό δύο σαφή, αλλά και διασαφηνιστικά των
προθέσεών του ερωτήµατα.

Το πρώτο ερώτηµα εµπεριείχε βεβαίως σαφή πολιτική αιχµή
και ήταν καθοριστικό προκειµένου να ξεκαθαρίσουµε τις προθέ-
σεις. «Εάν δεν υπήρχε το άρθρο 103 του Συντάγµατος, ήταν στις
προθέσεις σας –τον ρωτήσαµε- να µονιµοποιήσετε τους συγκε-
κριµένους υπαλλήλους;». Τον ρωτήσαµε, δηλαδή, εάν είναι στις
προθέσεις της Κυβέρνησης η µονιµοποίηση όλων αυτών των
συµβασιούχων. «Είστε διατεθειµένοι να προχωρήσουµε, όπως γι-
νόταν στο παρελθόν, σε µονιµοποίηση των συγκεκριµένων και
στην υπαγωγή τους στο καθεστώς του µονίµου; Εάν είστε –του
είπαµε- να συζητήσουµε σοβαρά στο κατά πόσο το Σύνταγµα
επιτρέπει και µέχρι ποιο πλαίσιο µια τέτοια παρέµβαση».

«Εάν, όµως, δεν εντάσσεται στην πάγια ιδεολογικοπολιτική
σας αντίληψη η µονιµότητα των δηµοσίων υπαλλήλων και απλώς
επικαλείστε το άρθρο 103 του Συντάγµατος, τότε παρέλκει κάθε
προσπάθεια εκ µέρους σας µαθηµάτων συνταγµατικού δικαίου».

«Εάν, όµως, δηλώσετε τη βούλησή σας για µονιµοποίηση, τότε
θα µπορούσαµε να συζητήσουµε σοβαρά τις δυνατότητες που
µας παρέχει γι’ αυτό το άρθρο 103 καλοπροαίρετα και δίχως εµ-
µονές και ακρότητες.».

∆ιότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι -απευθύνθηκα και προς
τον κύριο Υπουργό, αλλά σας το λέω και ευθέως- σε καµµία πε-
ρίπτωση δεν θα προσχωρούσαµε σε διαδικασίες συνταγµατικών
ακροβατισµών. Εάν το Σύνταγµα µας το επέτρεπε, θα το κάναµε.

Όµως, αναφέρθηκα λεπτοµερώς και κατά τη διάρκεια της συ-
ζήτησης στην επιτροπή -αναγκαστικά ανέτρεξα εκεί- στα Πρα-

κτικά της Αναθεωρητικής Βουλής του 2001, διότι πρέπει να
δούµε ποιο ήταν πραγµατικά το πνεύµα του συνταγµατικού νο-
µοθέτη.

Σας διαβάζω λοιπόν –και τη διάβασα και στην επιτροπή- την
τοποθέτηση του κ. Βενιζέλου, του εισηγητή της Πλειοψηφίας: «Ο
πρώτος προβληµατισµός –λέει ο κ. Βενιζέλος- αφορά τη δυνα-
τότητα να καθίστανται υπάλληλοι που απασχολούνται µε σύµ-
βαση ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου τακτικοί δηµόσιοι
υπάλληλοι. Αυτά κατά τη γνώµη µου δεν πρέπει να τα απαγο-
ρεύσουµε». Αυτά είπε ο κ. Βενιζέλος. Στέκοµαι εκεί και δεν δια-
βάζω τίποτα άλλο από την εισήγηση του κ. Βενιζέλου.

Παρεµβαίνει ο κ. Μητσοτάκης: «Εννοείτε αυτοί που είναι σή-
µερα;». Ο κ. Βενιζέλος απαντά: «Αυτοί που είναι σήµερα αορί-
στου χρόνου, δηλαδή το 2001». Παρεµβαίνει ο κ. Βαρβιτσιώτης
και λέει «… και αυτοί που θα γίνουν στο µέλλον». Ο κ. Βενιζέλος
απαντά και λέει «… όχι δεν µπορούν να γίνουν στο µέλλον, απα-
γορεύεται από το Σύνταγµα».

Σύµφωνα, λοιπόν, µε τη βούληση του συνταγµατικού νοµο-
θέτη, της Πλειοψηφίας, όσοι µέχρι το 2001, µέχρι την Αναθεώ-
ρηση, ήταν αορίστου χρόνου µπορούσαν να µονιµοποιηθούν.
∆ηλαδή, σύµφωνα µε την άποψη της τότε Πλειοψηφίας µπορούν
να µονιµοποιηθούν όσοι –προσέξτε τώρα!- περιλαµβάνονται και
στο προεδρικό διάταγµα 164 του κ. Παυλόπουλου, γιατί µ’ αυτό
το προεδρικό διάταγµα µονιµοποιήθηκαν όλοι οι υπάλληλοι -απέ-
κτησαν τη µορφή αορίστου χρόνου- λόγω τού ότι θεωρήθηκε ότι
είναι το µεταβατικό στάδιο µέχρι το 2004, έτσι όπως αναφέρει
και σχετικό άρθρο του Συντάγµατος. ∆ηλαδή, είναι προφανές –
τουλάχιστον σύµφωνα µε τη βούληση της Πλειοψηφίας- ότι όσοι
περιλαµβάνονταν στο προεδρικό διάταγµα που αποκτούν χαρα-
κτήρα του αορίστου χρόνου µπορούν να αποκτήσουν το χαρα-
κτήρα δηµοσίου δικαίου.

Ανέτρεξα, όµως, και στη βούληση της Μειοψηφίας τότε, της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Εισηγητής ήταν ο κ. Παυλόπουλος.
Ποια ήταν η βούλησή του; Συνεχίζω να διαβάζω: «Στο δεύτερο
εδάφιο της παραγράφου 8 απαγορεύεται η από το νόµο µονιµο-
ποίηση προσωπικού που υπάγεται στο προηγούµενο εδάφιο»,
γράφει η παράγραφος 8 του Συντάγµατος. «Στο προηγούµενο
εδάφιο γίνεται λόγος µόνο για τις συµβάσεις ορισµένου χρόνου».

Ο κ. Παυλόπουλος, λοιπόν, ανέφερε: «Άρα, λοιπόν, αυτό που
απαγορεύουµε είναι η µονιµοποίηση εκείνων που υπηρετούν µε
σύµβαση ορισµένου χρόνου και τη µετατροπή των συµβάσεών
τους σε αορίστου χρόνου. Σε καµµία περίπτωση αυτή η διάταξη
δεν απαγορεύει, όπως είναι διατυπωµένη, τη µονιµοποίηση υπαλ-
λήλων που υπηρετούν µε σύµβαση αορίστου χρόνου». Το ανα-
φέρω αυτό για να το διευκρινίσουµε. ∆εν το απαγορεύει.
Φαντάζοµαι ότι η πιο πάνω αναφορά του κ. Παυλόπουλου διατυ-
πώθηκε υπό την επιστηµονική του ιδιότητα και όχι την πολιτική.

Το δεύτερο, λοιπόν, κρίσιµο ερώτηµα που θέσαµε στην επι-
τροπή προς τον κ. Παυλόπουλο αφορούσε ακριβώς σ’ αυτή του
την αναφορά. Και το ερώτηµα ήταν σαφές, απλό και κατανοητό:
«Αυτή η απορία που διατυπώσατε τότε –του είπαµε- διευκρινί-
στηκε;». «Ή, αν θέλετε, υπήρξε –όπως του είπαµε- αναδιατύπωση
του συγκεκριµένου άρθρου, σύµφωνα µε τις παρατηρήσεις σας,
ούτως ώστε να σας καλύψει;».

Αυτό που κατάφερα εγώ τουλάχιστον, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, να διαπιστώσω από την προσφυγή µου, από την έρευνά
µου στα τότε Πρακτικά είναι ότι δεν υπήρξε καµµία απολύτως δι-
ευκρίνιση και καµµία απολύτως διόρθωση του συγκεκριµένου
εδαφίου, πράγµα που σηµαίνει ότι η τότε άποψη του κ. Παυλό-
πουλου εξακολουθεί να περιλαµβάνει µόνο τους υπαλλήλους
ορισµένου χρόνου.

Έτσι, λοιπόν, έχουµε ξεκαθαρισµένη τη βούληση των δύο µε-
γάλων κοµµάτων κατά την Αναθεώρηση του Συντάγµατος του
2001. Αυτό, δηλαδή, σηµαίνει ότι κατόπιν τούτου πρέπει να ξεκι-
νήσουµε από την εξής παραδοχή: Υπάρχει βούληση εκ µέρους
της Κυβέρνησης να διευθετηθεί το θέµα και να προχωρήσουµε
σε µονιµοποίηση.

Υπάρχει αυτή η βούληση; Εάν υπάρχει αυτή η βούληση –και
άποψή µας είναι ότι, ενώ το πιστεύουµε, µας το απαγορεύει το
Σύνταγµα- έχω την εντύπωση ότι θα βρούµε έναν καλό παρονο-
µαστή για να συνεννοηθούµε, να τα βρούµε σαν κόµµατα, να συ-
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ναινέσουµε πάνω στη µονιµοποίηση των συγκεκριµένων υπαλ-
λήλων. Θέλετε να παραδεχθώ ότι όσοι περιλαµβάνονταν µέχρι
και το προεδρικό διάταγµα του 2004; Ας πάµε σε αυτό. Να συ-
νεννοηθούµε, να δεχθεί η Κυβέρνηση ότι µέχρι το διάταγµα του
2004 και για τους επόµενους να το συζητήσουµε. Εάν όµως δεν
είναι στη βούληση της Κυβέρνησης να προχωρήσει σε µονιµο-
ποίηση, υποκρύπτοντας ουσιαστικά να γενικεύσει αυτές τις µορ-
φές ιδιωτικού δικαίου στο δηµόσιο τοµέα, τότε πλέον δεν
µπορούµε να συνεννοηθούµε. Είναι πάρα πολύ απλό. Είναι πολι-
τικό το ζήτηµα και αυτό δεν έχει διευκρινιστεί ακόµα µέσα σε
αυτή την Αίθουσα.

Ο κύριος Υπουργός ανέφερε σε οµιλία του: «Η ρύθµιση που
φέρνω, προκειµένου να ξεκαθαρίσω αυτή την εκκρεµότητα µε
τους ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου, όσον αφορά την εξέ-
λιξή τους, ενέχει συνταγµατικό ρίσκο».

Κύριε Υπουργέ, πραγµατικά πιστεύουµε ότι ενέχει συνταγµα-
τικό ρίσκο. Και αυτό θα κριθεί από το Συµβούλιο της Επικρα-
τείας. Γιατί και η Α∆Ε∆Υ και άλλες οργανώσεις είναι έτοιµες να
προσφύγουν. ∆εν υπάρχει καµµία αντιδικία µε τους αορίστου
χρόνου. Πραγµατικά είναι ικανότατοι. Πραγµατικά προσφέρουν
µεγάλο έργο στη διοίκηση. Όµως οι ίδιοι, η ίδια η Α∆Ε∆Υ, ζητάει
την προστασία τους, ζητάει τη µονιµοποίησή τους, ζητάει να
ενταχθούν στο ίδιο καθεστώς µε αυτούς, να µην υπάρχουν κα-
θεστώτα δύο ταχυτήτων.

Στο δεύτερο υποεδάφιο του εδαφίου 1 αναφέρεται ότι ειδικός
νόµος περιγράφει τα καθήκοντα που ανατίθενται στους υπαλλή-
λους αυτούς. Εκεί στηρίζεται ο κ. Παυλόπουλος και λέει ότι «ο ει-
δικός νόµος που φέρνω πράγµατι έχει συνταγµατικό έρεισµα».

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι άλλο ο καθορισµός
των καθηκόντων ενός υπαλλήλου -έχει διαφορετική έννοια- και
άλλο είναι η δυνατότητα ιεραρχικής ανέλιξης, που σύµφωνα µε
το Σύνταγµα προσιδιάζει µόνο στους µόνιµους υπαλλήλους. Και
αυτό το γνωρίζουµε όλοι πάρα πολύ καλά, γιατί κι εµείς έχουµε
το δικαίωµα να ισχυριστούµε ότι η µονιµοποίηση ή η απονοµή
του χαρακτήρα δηµοσίου δικαίου σε συµβάσεις προβλέπονται
από το Σύνταγµα µε το ίδιο ρίσκο, το ίδιο ρίσκο που επικαλείσθε
εσείς, να κινηθούµε δηλαδή είτε µε το ένα είτε µε το άλλο ρίσκο
µε συνεννόηση, εάν υπάρχει η διάθεση. Επειδή, όµως, εκτιµώ ότι
δεν υπάρχει η διάθεση και ότι η κυβερνητική επιλογή είναι συ-
γκεκριµένη, να γενικεύσει δηλαδή αυτό το καθεστώς στο δηµό-
σιο για λόγους που η ίδια κάθε φορά διατυπώνει, είναι προφανές
ότι δεν µπορούµε να συνεννοηθούµε.

Κατόπιν, λοιπόν, όλων αυτών, είναι προφανές ότι αφού ο πυ-
ρήνας του νοµοσχεδίου αυτού είναι τα πρώτα δέκα άρθρα, κα-
ταψηφίζουµε το νοµοσχέδιο επί της αρχής, αφού αυτή την αρχή
διαπιστώνουµε. Στα υπόλοιπα άρθρα, τα πενήντα ένα, αν δεν
κάνω λάθος, βεβαίως υπάρχουν θετικές διατάξεις, στις οποίες
θα τοποθετηθούµε στη συζήτηση επί των άρθρων.

Θέλω να κλείσω µε το εξής:
Έχει κατατεθεί από το κόµµα µας µια τροπολογία, προκειµέ-

νου να τακτοποιηθεί αυτή η νοσηρή εκκρεµότητα των επιτυχό-
ντων στο διαγωνισµό του ΑΣΕΠ το 1998. Θεωρούµε ότι είναι η
µεγαλύτερη παραπλάνηση, ο µεγαλύτερος εµπαιγµός που έχει
υπάρξει µέχρι τώρα, όσον αφορά διαγωνιζόµενους. Γνωρίζετε
πάρα πολύ καλά ότι όσοι έδωσαν στον ίδιο διαγωνισµό το 2002
ήδη έχουν λάβει ατοµικές προσκλήσεις, χωρίς αυτό να συνηθί-
ζεται. Σας παρακαλώ πολύ, εάν θέλετε, τοποθετηθείτε επί του
συγκεκριµένου ζητήµατος, ούτως ώστε και οι ίδιοι να νιώθουν
ότι είναι σε εκκρεµότητα.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): Κυρία Πρόε-

δρε, θα ήθελα µία διευκρίνιση πριν κατέβει ο κύριος συνάδελ-
φος από το Βήµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ορίστε, κύριε
Υφυπουργέ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): Αναφερθήκατε,
κύριε συνάδελφε, στη διάθεση της Α∆Ε∆Υ να προσφύγει κατά
των ρυθµίσεων που αφορούν στους Ι∆ΑΧ; Άκουσα ότι είναι
έτοιµη η Α∆Ε∆Υ, είπατε ότι είναι έτοιµη η Α∆Ε∆Υ;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Όχι, το ξέρω από κύκλους, δεν λέω
από τον Πρόεδρο, δεν το γνωρίζω.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ, κύριε

Τσούκαλη.
Το λόγο έχει ο κ. Γεωργίου, ειδικός αγορητής του ΛΑΟΣ.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΙΟΥ: Εις τα δηµοκρατικάς πολιτείας η παγία

επιταγή είναι το «άρξασθαι από Συντάγµατος». Και το ελληνικόν
Σύνταγµα µε το άρθρο 103, παράγραφοι 2, 3, 5 και 8 ορίζει
σαφώς τα περί καταστάσεως δηµοσίων υπαλλήλων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ανά χείρας συγκεκριµένο
σχέδιο νόµου περιλαµβάνει άρθρα, τα οποία αφορούν σε πολλά
διαφορετικά και άσχετα µεταξύ τους θέµατα. Το µόνο σηµείο, το
οποίον θεωρείται κοινό µεταξύ τους, είναι ότι αποτελούν αντι-
κείµενο και αρµοδιότητα του Υπουργείου των Εσωτερικών. Είναι
απορίας άξιον γιατί κατ’ αρχάς αυτή η σπουδή να συζητηθεί αυτό
το εκτεταµένο σχέδιο νόµου σε Θερινό Τµήµα. Πρέπει να οµο-
λογήσω ότι το Β’ Θερινό Τµήµα της Βουλής είναι υποχρεωµένο
να δεχθεί µε τη δέουσα περιέργεια, αλλά και τη δικαιολογηµένη
υπόνοια, την έξοχο πράγµατι τιµή να χειρισθεί, να εξετάσει και
τελικώς να προβεί εις ψήφισιν νοµοσχεδίου, το οποίον άλλως θα
έπρεπε να απασχολήσει το σύνολο της Βουλής των Ελλήνων εις
µεγάλην σειράν συνεδριάσεων και όχι, ως συµβαίνει σήµερον,
εις χρόνον θερινής πολιτικής εκδροµής. Να τονίσω µε την επι-
τρεποµένη σκωπτικότητα ότι οµιλώ περί θερινής πολιτικής εκ-
δροµής απροβλέπτου προορισµού και καταλήξεως και όχι ίσως,
όπως άλλως κακοβούλως θα ελέγετο, ότι πρόκειται περί επι-
δροµής.

Μου είναι αδύνατον να πιστέψω ότι η γραφίς που συνέταξε το
ενώπιόν µας κείµενο οδηγήθηκε από τη σκέψη και τη διάθεση
ανθρώπου που υπηρέτησε τη ∆ηµοσία ∆ιοίκηση, όταν µάλιστα –
τοσούτω µάλλον, δηλαδή- ο κύριος Υπουργός και προτείνων την
υπηρέτησε και µάλιστα ευόρκως και επιτυχώς και µετά πολλών
επαίνων επί πολλάς δεκαετίας. Όταν µάλιστα έφθασα αναγκαίως
εις αριθµούς, οµολογώ ότι εξενίσθην διά το ανατριχιαστικόν των
µεγεθών: πενήντα, εξήντα χιλιάδες, η τύχη των πενήντα, εξήντα
χιλιάδων ανθρώπων.

Σας καλώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να παραβλέψουµε
προς στιγµήν το δολιχοδρόµιον των άρθρων περί προαγωγών,
περί µετατάξεων και περί ευαγγελιζοµένης επιτυχούς οσµώσεως
και να οραµατισθούµε τον ορυµαγδό ως αποτέλεσµα νέου και
πάλι βοµβαρδισµού της ∆ηµοσίας ∆ιοικήσεως. Θα ηδύνατο κα-
νείς για το ανθρωπιστικό και µόνον του πνεύµατος αυτού του νο-
µοσχεδίου, αλλά και διά τη λήξην της πρωτοφανούς περιπετείας,
στην οποίαν διέρχεται η ∆ηµοσία ∆ιοίκησις, να δεχθεί ότι η ρύθ-
µισις της εκκρεµότητος διά ενσωµατώσεως πενήντα χιλιάδων –
εξήντα χιλιάδες ακούω- υπαλλήλων µε συµβάσεις ιδιωτικού
δικαίου αορίστου χρόνου θα ήτο και η τελευταία, ώστε να κλεί-
σει οριστικώς αυτό το δραµατικό κεφάλαιο των συµβασιούχων
του δηµοσίου. Εκ των όσων αντιλαµβάνοµαι, ο προτείνων το νο-
µοσχέδιο δεν έχει σκοπό να κλείσει οριστικώς αυτό το κεφάλαιο.
Θα έχουµε δηλαδή και νέες εντάξεις και νέες ενσωµατώσεις αν-
θρώπων, οι οποίοι προσελήφθησαν εις το δηµόσιο δι’ άλλων τρό-
πων, µε συµβάσεις ιδιωτικού δικαίου. ∆εν κατάλαβα γιατί δεν
είχαν την ευφυΐαν να τους προσλάβουν τουλάχιστον µε συµβά-
σεις δηµοσίου δικαίου. Εν πάση περιπτώσει, όµως.

Όλοι µας, κύριοι συνάδελφοι, κατηγορούµε συνεχώς τη ∆η-
µοσία ∆ιοίκηση και µάλιστα µου δίνεται η ευκαιρία να εκφράσω
τη συντριβή, τη συµπόνια και την οργή µου για την περιπέτεια
των συµπολιτών µας που επέλεξαν το χώρο της βορειοανατολι-
κής Αττικής για να ζήσουν µια ανθρώπινη ζωή σε ένα ανθρώπινο
περιβάλλον, το οποίο κατέστη εν µία νυκτί κολαστήριο.

Κατηγορούµε, λοιπόν, τη ∆ηµοσία ∆ιοίκηση για αρρυθµία, κα-
τηγορούµε τη ∆ηµοσία ∆ιοίκηση για αναποτελεσµατικότητα, για
ολιγωρία, χωρίς να λαµβάνουµε υπ’ όψιν µας ότι οι θεσµοί οι
οποίοι ορίζουν τον τρόπο λειτουργίας της ∆ηµοσίας ∆ιοικήσεως
προσβάλλονται βαναύσως και συνεχώς.

Όλοι σας και η ταπεινότης µου είχαµε την ευκαιρία και να επι-
σκεφθούµε και να ζήσουµε εις χώρας του εξωτερικού. Και είδαµε
και χώρες οι οποίες είχαν την ατυχία να έχουν περιόδους πολιτι-
κής ανωµαλίας. Ας αναφερθούµε σε µία Ιταλία της δεκαετίας του
‘70 όπου οι συνεχείς εκλογές, οι συνεχείς εναλλαγές των πολιτι-
κών προϊσταµένων των Υπουργείων ήταν πλέον µια πράξη καθη-
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µερινή. Εν τούτοις, αν κοιτάξει κανένας τα αποτελέσµατα στην
οικονοµία της Ιταλίας, στον τουρισµό της Ιταλίας, στην ανάπτυξη
της βιοµηχανίας της Ιταλίας, είναι όλα θετικά. Γιατί; Γιατί κάτω
από την πολιτική ηγεσία λειτουργούσε απροσκόπτως µια ∆ηµο-
σία ∆ιοίκηση η οποία επελαµβάνετο της λειτουργίας του κρά-
τους, χωρίς τις παρεµβολές που επιτέλους έχουν γίνει συνήθειο
εδώ στον τόπο το δικό µας.

Εγώ ως διπλωµατικός υπάλληλος πρέπει να σας οµολογήσω
ότι δεν υπάρχει, τουλάχιστον εις τας αναµνήσεις µου ούτε η πα-
ρουσία ενός Υπουργού ο οποίος δεν ήλθε στο Υπουργείο των
Εξωτερικών µε πρόθεση αµέσως και ως πρώτη πράξη να αλλά-
ξει τον οργανισµό του Υπουργείου. Για ποιο λόγο; Καθένας µε
τις δικές του προθέσεις και την τακτοποίηση δικών του θεµάτων,
δικών του βλέψεων, δικών του φιλοδοξιών. Και βεβαίως αυτό κα-
ταλήγει, αφ’ ενός για τον ίδιο στη διαχείριση του όλου πράγµα-
τος µε επικοινωνιακό πνεύµα, αλλά την αναστάτωση την οποία
προκαλούν στη λειτουργία της ∆ηµοσίας ∆ιοικήσεως δεν λαµ-
βάνει υπ’ όψιν του κανένας.

Ξέρετε, νοµίζω ότι µερικές φορές αυτό είναι σκόπιµο διότι θα
παρατηρήσατε ότι υπάρχουν κράτη των οποίων δεν γνωρίζουµε
ούτε τον Πρωθυπουργό ούτε τους Υπουργούς. Ξέρετε για ποιο
λόγο; Γιατί εκεί λειτουργούν οι θεσµοί.

Εδώ µε τη γενική επίθεση την οποία έχουµε πλέον επιβάλει ως
πολιτική στην παρεµβολή µας στη λειτουργία των θεσµών,
έχουµε την ανάδειξη των προσωπικοτήτων. Περιµένουµε από τον
έναν να µας πει τι θα γίνει αύριο. Εάν υπήρχαν οι θεσµοί, δεν θα
ξέραµε ούτε το όνοµά τους. Για να ξέρουµε, λοιπόν, το όνοµά
τους πρέπει να έχουµε την ταλαιπωρία της ∆ηµοσίας ∆ιοικήσεως
τουλάχιστον.

Τώρα για να µη θεωρηθώ κακεντρεχής, για να µη θεωρηθώ ότι
επιτέλους σε όλα είµαι επιθετικός και αντίθετος, δεν θα εισέλθω
εις λεπτοµερείας, πράγµα που θα συµβεί αργότερα και στην κατ’
άρθρον συζήτηση του νοµοσχεδίου, πρέπει να σας πω ότι είδα
και ορισµένα θετικά σηµεία, όπως στο άρθρο 16 περί µοριοδο-
τήσεως στις προσλήψεις.

Σύµφωνα µε το άρθρο αυτό αυξάνονται από 20 σε 30 τα µόρια
που λαµβάνουν οι δηµότες συγκεκριµένων περιοχών της Ελλά-
δος, όταν επιδιώκουν µάλιστα διορισµό σε θέση της περιοχής
τους. Και αυξάνονται οι περιοχές αυτές, καθώς πλέον συµπερι-
λαµβάνονται και τα νησιά του Ιονίου. Έτσι οι δηµότες αυτών των
περιοχών θα έχουν πριµοδότηση, κατά τη συµµετοχή τους σε
διαγωνισµούς στο ΑΣΕΠ, υπό την προϋπόθεση ότι θα υπηρετή-
σουν επί µία τουλάχιστον δεκαετία στις περιοχές αυτές. Το νο-
µοσχέδιο βέβαια διευκολύνει. Η διάταξη αυτή κινείται στη σωστή
κατεύθυνση κατά τη γνώµη µου, καθώς λαµβάνει υπ’ όψιν της τις
δύσκολες συνθήκες ζωής στις ορεινές και νησιωτικές περιοχές
της χώρας, ευνοεί την αποκέντρωση και συµβάλλει επιτέλους
στην καταπολέµηση της αστυφιλίας δίνοντας ένα ακόµη κίνητρο,
ώστε οι άνθρωποι αυτοί να παραµείνουν εις τας εστίας των του-
λάχιστον, δηλαδή να παραµείνουν εκεί στον τόπο κατοικίας και
εργασίας τους.

Επίσης, αναµφιβόλως θετικό είναι το άρθρο 30 για την ανα-
γνώριση της Μήλου ως ιεράς νήσου. Αναποδράστως µε τη διά-
ταξη αυτή ενισχύεται ο θρησκευτικός χαρακτήρας της νήσου,
δηµιουργούνται οι προϋποθέσεις για ένταξή της σε αναπτυξιακά
προγράµµατα και χρηµατοδοτήσεις, αλλά δίνεται και η δυνατό-
τητα µιας διεθνούς προβολής, τέλος πάντων, των χώρων και των
κειµηλίων της νήσου. Και εδώ τελειώνουν τα θετικά!

Γενικώς τώρα από µία πρώτη µελέτη εκφράζουµε τις αντιρρή-
σεις µας ως προς τα εξής: Τόσον ο ίδιος ο κύριος Υπουργός
στην αιτιολογική έκθεση όσο και ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ, ο εντι-
µότατος συνάδελφος κ. Ρήγας, αλλά και ο Πρόεδρος της Α∆Ε∆Υ
κ. Παπασπύρου, εκφράζουν φόβους για τη συνταγµατικότητα
των ρυθµίσεων και υπογραµµίζουν τον κίνδυνο ότι όλο το σχέ-
διο νόµου το αφορών τουλάχιστον στη ρύθµιση θεµάτων υπαλ-
λήλων ιδιωτικού δικαίου µε σύµβαση αορίστου χρόνου, θα
προσβληθεί δικαστικώς. Εκτενέστερη αναφορά στο είδος για τον
αριθµό των κινδύνων τους οποίους έχω σηµειώσει ήδη, θα συ-
ζητήσουµε στην κατ’ άρθρον συζήτηση.

Άρθρο 29: Τροποποίηση ληξιαρχικών διατάξεων σχετικών µε
το σύµφωνο συµβίωσης. Πάλι τα ίδια δηλαδή. Η Κυβέρνηση µετά

την ψήφιση του συµφώνου συµβίωσης, το οποίο στρέφεται ευ-
θέως και υπονοµεύει το θεσµό της οικογενείας και του γάµου
βαναύσως, φέρνει προς ψήφιση και άλλες διατάξεις που σκο-
πεύουν να διευκολύνουν την εφαρµογή του συµφώνου αυτού,
του συµφώνου δηλαδή για τη συµβίωση ετεροφύλων, οµοφύλων
και παντός φύλου.

Στο άρθρο 34 έχουµε ένα περίεργο κατά τη γνώµη µου, αυτό
περί άρσεως καταλογισµών. Με το άρθρο αυτό απαλλάσσονται
λέει τα αιρετά όργανα των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοικήσεως
Α’ και Β’ βαθµού από τον κίνδυνο καταλογισµού για γενόµενες
δαπάνες, οι οποίες είτε εξ αιτίας ασαφών ρυθµίσεων του νόµου
είτε διότι παρουσιάζουν τυπικές πληµµέλειες, απερρίφθησαν
από το Ελεγκτικό Συνέδριο. Έτσι όµως µία νοµοθετική διάταξη
ορίζει εξ αρχής την άρση του καταλογισµού, ενώ αυτό θα έπρεπε
να γίνεται τουλάχιστον µετά από τη λήψη κάποιας δικαστικής
αποφάσεως. Έρχεσθε εσείς δηλαδή µε ένα νόµο τώρα επιτέλους
να αθωώσετε ανθρώπους οι οποίοι ενδέχεται να εµπλέκονται σε
οικονοµικό σκάνδαλο; Αυτό υποκρύπτει σοβαρούς κινδύνους
απαλλαγής αιρετών οργάνων από αυθαίρετες και παράνοµες
πράξεις.

Άρθρο 35: Θεσµικά και οργανωτικά ζητήµατα δήµων και κοι-
νοτήτων. Άκουσον-άκουσον. Στην παράγραφο 2 του εν λόγω άρ-
θρου αναφέρεται ότι το µέλος του δηµοτικού συµβουλίου που
ανεξαρτητοποιήθηκε από την παράταξή του δεν µπορεί να εντα-
χθεί σε άλλη παράταξη ή να ιδρύσει νέα παράταξη, δεν µπορεί
να εκλεγεί ή να εξακολουθήσει να είναι µέλος του προεδρείου ή
της δηµαρχιακής επιτροπής, καθώς και να οριστεί ή να παρα-
µείνει αντιδήµαρχος. Ζώνη υποχρεωτικής πολιτικής αγνότητας
θα τους βάλουµε. Περί αυτού πρόκειται. Γιατί να υπάρχει το κώ-
λυµα δηλαδή στην ίδρυση της παρατάξεως; ∆εν είναι αυτονόητο
δηµοκρατικό δικαίωµα του δηµοτικού συµβούλου να επιλέξει το
τι θα κάνει; Μπορεί να µην ταιριάζουν οι σκέψεις του, οι θέσεις
του µε αυτά τα οποία αποφασίζει η πλειοψηφία. Η παράγραφος
αυτή είναι ξεκάθαρα αντιδηµοκρατική και περιορίζει σε σηµα-
ντικό βαθµό την ελευθερία εκφράσεως µέσα στα δηµοτικά συµ-
βούλια.

Έρχοµαι τώρα στο τέταρτο κεφάλαιο που αφορά θέµατα µε-
ταναστευτικής πολιτικής. Σε αντίθεση µε τις διακηρύξεις της Κυ-
βέρνησης περί αυστηροποίησης της µεταναστευτικής πολιτικής,
τα άρθρα του εν λόγω κεφαλαίου κινούνται σε µία κατεύθυνση
διευκόλυνσης της παραµονής και της απασχόλησης µεταναστών
στη χώρα. Επιπλέον η Κυβέρνηση σχεδιάζει να δηµιουργήσει κέ-
ντρα φιλοξενίας παρανόµων µεταναστών σε δασικές εκτάσεις.
Τέλος πάντων, ας µη σκεφτόµαστε τις δασικές εκτάσεις και πού
θα τους εγκαταστήσει τώρα κατά παρέκκλιση κάποιας διαδικα-
σίας.

Ο επίλογος λοιπόν τώρα. Ποιος θα είχε την τόλµη να εκφρα-
στεί και µάλιστα θετικώς, ως θα επεθύµη ο φέρων εδώ και προ-
τείνων κύριος Υπουργός, επί της αρχής ενός νοµοσχεδίου;

Ποιας αρχής; Στο ίδιο νοµοσχέδιο, συµβίωση ατόµων παντός
φύλου όπως είπα, διατάξεις για την ιερότητα της Μήλου, ρύθ-
µιση θεµάτων υπαλλήλων -αυτό το τεράστιο ζήτηµα συµπερι-
λαµβάνεται- και άρθρα για τους ΧΥΤΑ. Αυτό είχε στο µυαλό της
η Κυβέρνηση; Συνδέει δηλαδή την κατάσταση στη ∆ηµοσία ∆ι-
οίκηση µε τους ΧΥΤΑ; Και περιµένετε να σας πούµε αν συµφω-
νούµε µε την αρχή του νοµοσχεδίου; Όχι, διαφωνούµε και θα το
καταψηφίσουµε. Στην κατ’ άρθρον συζήτηση θα µελετήσουµε
ορισµένα άρθρα τα οποία κρίναµε ότι έχουν επιτέλους µια επι-
φάνεια θετική.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ, κύριε
Γεωργίου.

Εισερχόµεθα στον κατάλογο των αγορητών.
Το λόγο έχει ο κ. Καντερές.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, το παρόν σχέδιο νόµου, που έρχεται ως συνέχεια της πρό-
τασης της Νέας ∆ηµοκρατίας κατά την πρόσφατη Αναθεώρηση
του Συντάγµατος, στοχεύει στην αξιοποίηση των υπαλλήλων και
στο πεδίο της διοικητικής ιεραρχίας του προσωπικού που υπη-
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ρετεί στο δηµόσιο, στα νοµικά πρόσωπα δηµοσίου δικαίου και
τους ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθµού, συµπεριλαµβανοµένων των ανεξαρ-
τήτων αρχών.

Στόχος του νοµοσχεδίου είναι να αποκαταστήσει και να ισο-
σκελίσει την ανισότητα που υπήρχε έως σήµερα σε συγκεκρι-
µένα ζητήµατα για το προσωπικό που εργάζεται µε σύµβαση
εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου.

Το σχέδιο νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών στοχεύει:
Πρώτον, στη δυνατότητα βαθµολογικής εξέλιξης αντίστοιχης

του Υπαλληλικού Κώδικα για τους µονίµους υπαλλήλους, µε κλί-
µακα πέντε βαθµών.

∆εύτερον, ρυθµίζονται τα κριτήρια για την επιλογή προϊστα-
µένων.

Τρίτον, ρυθµίζεται το θέµα κατάταξης του υπηρετούντος προ-
σωπικού µε βάση το συνολικό χρόνο υπηρεσίας.

Τέταρτον, η βαθµολογική διάρθρωση των θέσεων συναρτάται
ανάλογα µε την εκπαιδευτική βαθµίδα.

Πέµπτον, διευκρινίζεται ο χρόνος προαγωγικής εξέλιξης για
τους υπαλλήλους υποχρεωτικής εκπαίδευσης και για τους υπαλ-
λήλους εκπαιδευτικών βαθµίδων ∆Ε, ΤΕ και πανεπιστηµιακής εκ-
παίδευσης.

Έκτον, γίνεται ρύθµιση στο σύστηµα προαγωγών.
Έβδοµον, παρέχει το δικαίωµα στο ειδικό επιστηµονικό, τε-

χνικό και βοηθητικό προσωπικό να δικαιούται αποζηµίωσης λόγω
συνταξιοδότησης ή καταγγελίας της σύµβασης εργασίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σύµφωνα µε το παρόν νοµο-
σχέδιο:

Πρώτον, προβλέπεται ενιαία κρίση και επιλογή των προϊστα-
µένων για το µόνιµο και το ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου
προσωπικό.

∆εύτερον, ορίζονται από ποιες ειδικότητες θα επιλέγονται οι
προϊστάµενοι ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου.

Τρίτον, ρυθµίζεται η επιλογή σε βασικές θέσεις για το προσω-
πικό ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου.

Τέταρτον, παρέχεται εξουσιοδότηση στο προσωπικό ιδιωτικού
δικαίου αορίστου χρόνου το πειθαρχικό δίκαιο που προβλέπεται
ως προς το µόνιµο προσωπικό.

Πέµπτον, γίνεται πρόβλεψη για τη µεταφορά προσωπικού και
τις µετατάξεις.

Έκτον, ακόµη ρυθµίζεται η κατάταξη του προσωπικού ιδιωτι-
κού δικαίου αορίστου χρόνου στους βαθµούς της βαθµολογικής
κλίµακας.

Όλα τα παραπάνω ζητήµατα παρέµεναν επί χρόνια σε εκκρε-
µότητα επί κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ και µε τους εργαζόµενους να
παραµένουν σε ένα ιδιότυπο καθεστώς.

Η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας λαµβάνει την πρωτο-
βουλία να ρυθµίσει και να επιλύσει ένα από τα βασικότερα θέ-
µατα δηµόσιας διοίκησης, όπως αυτό της ένταξης στη διοικητική
ιεραρχία του Υπαλληλικού Κώδικα.

Στο Β’ Κεφαλαίο του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου γίνεται επί-
σης αναφορά σε ρυθµίσεις λειτουργικών θεµάτων των ανεξαρ-
τήτων αρχών, ελεγκτικών µηχανισµών και θεµάτων κεντρικής και
αποκεντρωµένης διοίκησης.

Οι νοµαρχίες πλέον αποσυµφορούνται µε την κατάργηση των
αναρτήσεων στις νοµαρχιακές αυτοδιοικήσεις, αφού τα αποτε-
λέσµατα των διαγωνισµών θα δηµοσιοποιούνται στο διαδικτυακό
χώρο του ΑΣΕΠ.

Να µου επιτρέψετε σ’ αυτό το σηµείο, από την εµπειρία µου ως
νοµαρχιακός σύµβουλος και αντινοµάρχης Ανατολικής Αττικής,
να υπογραµµίσω τη σηµασία της συγκεκριµένης διάταξης, αφού
και οι πολίτες, µέσω της τεχνολογίας, θα εξυπηρετούνται ταχύ-
τερα, αλλά και οι νοµαρχιακές αυτοδιοικήσεις θα παραχωρήσουν
σε άλλον φορέα ένα ζήτηµα που ουσιαστικά δεν τις αφορούσε,
αλλά τις επιβάρυνε και ως προς τις άλλες λειτουργίες της.

Επιπλέον, τίθενται συγκεκριµένες ρυθµίσεις που αφορούν το
Γενικό Επιθεωρητή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ενώ εξετάζονται και τα
λειτουργικά ζητήµατα του Σώµατος Επιθεωρητών Ελεγκτών ∆η-
µόσιας ∆ιοίκησης. Ακόµη, οι ειδικές περιπτώσεις γονικής άδειας,
ειδικά θέµατα που αναφέρονται σε µετατάξεις και αποσπάσεις,
αλλά και ζητήµατα υπηρεσιακής κατάστασης δηµοσίων υπαλλή-
λων και υπαλλήλων ΚΕΠ, η αναδιάρθρωση των ∆ιευθύνσεων

Υγείας και Πρόνοιας των περιφερειών της χώρας, οι αποσπάσεις
προσωπικού στα Περιφερειακά Ταµεία Ανάπτυξης, η σύσταση
οργανικών θέσεων µόνιµου προσωπικού στις περιφέρειες της
χώρας, αλλά και τροποποιηµένες ληξιαρχικές διατάξεις που
αφορούν το σύµφωνο συµβίωσης, µε την περίπτωση ύπαρξης
τέκνου κατά τη διάρκεια αυτού. Επίσης, θέµατα όπως αυτά που
αφορούν την Τοπική Αυτοδιοίκηση, µε πιλοτικές εφαρµογές
απλούστευσης διαδικασιών και µείωσης των διοικητικών επιβα-
ρύνσεων, όπως για παράδειγµα στις νοµαρχιακές αυτοδιοική-
σεις, προς την ταχύτερη εξυπηρέτηση του πολίτη.

Τέλος, γίνεται αναφορά σε ρυθµίσεις θεµάτων προσωπικού
δήµων και δηµοτικών επιχειρήσεων για την καταβολή αποδοχών
ή ασφαλιστικών εισφορών, ενώ ο νοµοθέτης εξετάζει τις περι-
πτώσεις λειτουργίας δηµοτικών και κοινοτικών ιδρυµάτων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο του Υπουργείου
Εσωτερικών προβαίνει και στη διευκόλυνση της πρόσβασης σε
υπηκόους τρίτων χωρών που κατέχουν άδεια διαµονής, προκει-
µένου αυτοί να εργαστούν µε µισθωτή απασχόληση και στην πα-
ροχή υπηρεσιών, ακόµη και σε ανεξάρτητες οικονοµικές δραστηριότητες
υπό ορισµένες προϋποθέσεις, παρέχοντάς τους µε αυτό τον
τρόπο τη δυνατότητα να ενταχθούν και να εξελιχθούν µέσα στο
κοινωνικό σύνολο.

Οι πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης µέσω του παρόντος νοµο-
σχεδίου έρχονται να επιστεγάσουν το µεταρρυθµιστικό έργο που
υλοποιείται στον ευαίσθητο τοµέα της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

Θα ήθελα από την πλευρά µου να σταθώ στο σκέλος του σχε-
δίου νόµου που αφορά στο άρθρο 45, στην παράγραφο 3, όπου
επιχειρείται τροποποίηση του άρθρου 13 του ν.1734/1987. Η δια-
τύπωση της συγκεκριµένης παραγράφου, όπου γίνεται λόγος για
παραχώρηση και αλλαγή χρήσης γης, µε απόφαση του αρµόδιου
Γενικού Γραµµατέα Περιφέρειας, ενδεχοµένως µπορεί και να δη-
µιουργήσει ορισµένα προβλήµατα σε συγκεκριµένες περιοχές,
οι οποίες είναι επιβαρυµένες περιβαλλοντικά και στην περίπτωση
που παραχωρήσουν δηµόσια δασική έκταση.

Θα πρέπει να εξετάσουµε την περίπτωση ώστε η συγκεκριµένη
διάταξη να µην αφορά όλες τις περιοχές της χώρας, αλλά να τε-
θούν συγκεκριµένα κριτήρια τα οποία θα προστατεύουν τις ευ-
αίσθητεςπεριβαλλοντικάπεριοχές,προκειµένουναµηδηµιουργηθούν
συνθήκες περαιτέρω οικολογικής επιβάρυνσης.

Θα ήταν καταστρεπτικό για το περιβάλλον ορισµένων περιο-
χών, όπως αυτών της δυτικής Αττικής ή πολύ περισσότερο της
ανατολικής Αττικής, µετά από τα τελευταία γεγονότα, η παρα-
χώρηση γης και αλλαγής χρήσης δασικών εκτάσεων, χωρίς να
λαµβάνονται υπ’ όψιν οι τοπικές περιβαλλοντικές ιδιαιτερότητες
της κάθε περιοχής.

Η εισήγηση της οικείας ∆ιεύθυνσης ∆ασών ίσως να µην καλύ-
πτει όλο το περιβαλλοντικό κοµµάτι µιας µελέτης σε έναν συ-
γκεκριµένο δήµο, αφού για παράδειγµα, περιπτώσεις όπως
υδροβιότοπων ή δήµων µε αυξηµένη βιοµηχανική δραστηριότητα
και µεγάλη περιβαλλοντική επιβάρυνση, απαιτούν σύσταση επι-
τροπής εµπειρογνωµόνων που θα γνωµοδοτήσουν για την κα-
ταλληλότητα ή µη µιας περιοχής, που θα καλεστεί να κάνει
αλλαγή χρήσης σε δηµόσια δασική έκταση.

Η σπουδαιότητα που έχει η δασική έκταση σε µια περιοχή,
αποτελεί στοιχείο βιωσιµότητας γι’ αυτή, αφού ενδεχοµένως η
διατήρηση του δασικού της χαρακτήρα να αποτελεί συστατικό
επιβίωσης για το περιβάλλον και ευηµερίας για τους κατοίκους.

Περιοχές που επιβαρύνονται περιβαλλοντικά µε ρυπογόνες
βιοµηχανίες δεν µπορούν σε καµµία περίπτωση να δεχθούν
ακόµη µια απώλεια στην οµαλή λειτουργία του οικοσυστήµατος,
µε τη µείωση ή εξαφάνιση του δασικού τους πλούτου.

Η διατήρηση των δασικών µας εκτάσεων αποτελεί προτεραιό-
τητα, αφού δεν υπάρχει η πολυτέλεια για περαιτέρω περιβαλλο-
ντική επιβάρυνση ορισµένων περιοχών, µε βεβαρηµένο παρελθόν στο
οικοσύστηµά τους.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ευχαριστώ, κύριε
συνάδελφε.

Η κ. ∆αµανάκη έχει το λόγο.
ΜΑΡΙΑ ∆ΑΜΑΝΑΚΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τις θέσεις του ΠΑΣΟΚ για το νο-
µοσχέδιο ανέπτυξε ο εισηγητής µας ο κ. Ρήγας και δεν έχω να
προσθέσω κάτι άλλο. Παίρνω το λόγο ως εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ για θέµατα πολιτισµού, για να αναφερθώ σε ένα άρθρο
του νοµοσχεδίου, που αφορά το Υπουργείου Πολιτισµού. Πριν,
όµως, επειδή συζητούµε την αρχή του νοµοσχεδίου, επιτρέψτε
µου να κάνω µια γενικότερη παρατήρηση.

∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι εµείς νοµοθετούµε µέσα στα συ-
νταγµατικά πλαίσια, τα οποία είναι σεβαστά. ∆εν υπάρχει επίσης
αµφιβολία ότι χρειάζεται κάθε φορά να επιλέγουµε τις καλύτερες
νοµικές λύσεις.

Θέλω, όµως, µε τον πιο κατηγορηµατικό τρόπο να πω και το
λέω µε βάση την εµπειρία µου πολλά χρόνια εδώ, ότι οι επιλο-
γές που κάνουµε για τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση είναι κατά βάθος πο-
λιτικές. Είναι πολιτικές επιλογές. Αν υπάρχει µια σαφής πολιτική
επιλογή, µε το σεβασµό βεβαίως του Συντάγµατος, η νοµική
λύση µπορεί να βρεθεί.

Το κύριο, λοιπόν, το οποίο πρέπει να καταλάβουµε και να ανα-
λάβουµε τη σχετική πολιτική ευθύνη –και αυτό αφορά και την
τωρινή Κυβέρνηση, αφορά κυρίως τη µελλοντική κυβέρνηση που
θα έχει πολύ µεγάλο και δύσκολο έργο- είναι να αντιληφθούµε
ότι η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση δεν πάει άλλο. Αυτό το κράτος είναι ανα-
σταλτικό σε οποιαδήποτε προσπάθεια ανάπτυξης από οποιον-
δήποτε και για οτιδήποτε. Έχει φθάσει σε οριακό σηµείο. Και
πίσω από τα προβλήµατά του υπάρχουν κατά βάση πολιτικές επι-
λογές.

Βεβαίως, δεν δηµιουργήθηκαν τα προβλήµατα από τη µία
µέρα στην άλλη, όλοι το αντιλαµβανόµαστε αυτό, αλλά πρέπει
να πω ότι καµία βελτίωση δεν υπήρξε τα τελευταία χρόνια, αντί-
θετα τα προβλήµατα οξύνθηκαν. Η περίφηµη επανίδρυση του
κράτους ήταν µία καθαρά επικοινωνιακή επιχείρηση, ενώ οι οποι-
εσδήποτε προσπάθειες εκσυγχρονισµού ουσιαστικά αµαυρώνο-
νται και υποβαθµίζονται και υπονοµεύονται από την πλήρη
παράδοση στην πελατειακή λογική.

Αυτή είναι και η λογική του σηµερινού νοµοσχεδίου, η πελα-
τειακή λογική, ο προσεταιρισµός συγκεκριµένων οµάδων που
υπάρχουν µέσα στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση στα πλαίσια µίας λογικής
διαιρετικής, «διαίρει και βασίλευε», ο προσεταιρισµός συγκεκρι-
µένων οµάδων που θα στραφούν εναντίον άλλων και η συνέχιση
πελατειακών ρυθµίσεων.

Αποκορύφωµα βεβαίως είναι η τροπολογία που έχει κατατε-
θεί, όπου τα λεφτά των εργοδοτών και των εργαζοµένων πάνε
στους ΟΤΑ για τους ανέργους. Αλλά όλη η ιστορία είναι, µε ποιες
διαδικασίες θα προσληφθούν οι άνεργοι. Και οι διαδικασίες είναι
βεβαίως διαδικασίες αδιαφανείς, όπου τα διάφορα ρουσφέτια
θα δώσουν και θα πάρουν, µία τακτική εξάλλου πολύ προσφιλής
στον ΟΑΕ∆. Έχουµε πολύ συγκεκριµένες καταγγελίες γι’ αυτό.

Θέλω όµως να πω ότι και για τη µελλοντική κυβέρνηση η πρό-
κληση θα είναι µεγάλη, διότι θα υπάρξουν οι επιλογές εκείνες
που θα βάλουν τέρµα σε αυτό το καθεστώς. Νοµίζω ότι το σύ-
στηµα προσλήψεων στο δηµόσιο τοµέα είναι η «καρδιά» του θέ-
µατος. Και για να εξηγηθούµε, όλα αυτά που συζητούµε εδώ και
που για τους πολίτες είναι λίγο ακατανόητα, υπάλληλοι ορισµέ-
νου χρόνου, αορίστου χρόνου, ιδιωτικού δικαίου, δηµοσίου δι-
καίου κ.λπ., έχουν να κάνουν µε το σύστηµα των προσλήψεων.
Επειδή στις θέσεις µονίµων υπάρχει κάποια διαδικασία ελέγχου,
ψάχνει να βρει η εκάστοτε κυβέρνηση και κυρίως η σηµερινή Κυ-
βέρνηση τα «παράθυρα» για να βάλουν χωρίς διαδικασίες τους
εργαζόµενους στο δηµόσιο τοµέα, για να ικανοποιηθούν τα ρου-
σφέτια τα προεκλογικά και τα πελατειακά. Μην κοροϊδευόµαστε.
Και όλες οι τρύπες που ανοίγονται στις διαδικασίες του ΑΣΕΠ,
που είναι µία σοβαρή και αξιοκρατική διαδικασία και είναι από τα
πράγµατα για τα οποία το ΠΑΣΟΚ µπορεί να υπερηφανεύεται,
γίνονται για να µπουν από το «παράθυρο» οι εκλεκτοί των όποιων
ηµετέρων.

Όσο αυτά δεν λύνονται, τα άλλα που λέµε εδώ και τα συνταγ-
µατικά κωλύµατα και τα άλλα, είναι κατά τη γνώµη µου οι δυ-
σκολίες που προκύπτουν από το ότι δεν έχουµε κάνει ορισµένες
σταθερές επιλογές στο σύστηµα προσλήψεων, στο σύστηµα
αµοιβών συνολικά, στο πώς λειτουργεί σήµερα ο δηµόσιος το-
µέας. Το θέµα όµως είναι πολύ ενδιαφέρον. Θα µπορούσε κά-

ποιος να µιλάει πολλές ώρες.
Παίρνω όµως κυρίως το λόγο για να υποστηρίξω µία τροπο-

λογία που έχω καταθέσει και η οποία αφορά εργαζόµενους στο
Υπουργείο Πολιτισµού. Και εξηγούµαι:

Στο άρθρο 20 του σχεδίου νόµου υπάρχει, κύριε Υπουργέ, µία
διάταξη για τους υπαλλήλους που δουλεύουν στα ΚΕΠ, που επο-
πτεύει το Υπουργείο σας. Οι υπάλληλοι αυτοί του ΚΕΠ µε βάση
την τροπολογία σας, η οποία βέβαια χρειάζεται αποκωδικοποί-
ηση, γιατί εάν κάποιος δεν έχει ασχοληθεί πολύ δεν είναι εύκολο
να την καταλάβει, δεν υπάγονται στους περιορισµούς του εικο-
σιτετραµήνου, δηλαδή δεν ισχύει γι’ αυτούς ο περιορισµός του
εικοσιτετραµήνου, προκειµένου να τους ανανεώσουν τις συµβά-
σεις µε το επιχείρηµα ότι είναι ειδικευµένοι κ.λπ..

Στο Υπουργείο Πολιτισµού υπάρχουν σοβαρότατα προβλή-
µατα εξαιτίας του εικοσιτετραµήνου στην περίπτωση που υπάρ-
χει µία συγκεκριµένη ανασκαφή λόγου χάρη, ένα συγκεκριµένο
έργο. ∆ηλαδή η σύµβαση έργου στο Υπουργείο Πολιτισµού έχει
ουσιαστική σηµασία. ∆εν είναι µόνο για να πάρουµε ανθρώπους
από τη Μεσσηνία -το παράδειγµα δεν είναι τυχαίο- είναι διότι η
ανασκαφή τελειώνει µέσα σε µία συγκεκριµένη χρονική περίοδο
που άλλοτε κρατάει δύο χρόνια, άλλοτε κρατάει ενάµιση χρόνο
και άλλοτε τρία χρόνια και είναι υπάλληλοι αρχαιολόγοι, συντη-
ρητές, απολύτως εξειδικευµένοι. Γιατί γι’ αυτούς τους ανθρώ-
πους δεν κάνουµε αντίστοιχη ρύθµιση, γι’ αυτό που ισχύει για τα
ΚΕΠ;

Εδώ τώρα υπάρχει και κάτι άλλο που ειλικρινά θέλω να σας
πω ότι δείχνει τον τρόπο µε τον οποίο λειτουργεί και το πολιτικό
σύστηµα της χώρας. Οι εργαζόµενοι του Υπουργείου Πολιτισµού
καταφεύγουν στον Υπουργό Πολιτισµού. Ο Υπουργός Πολιτι-
σµού τους λέει ότι ο ίδιος συµφωνεί απολύτως µε το θέµα τους,
ότι εφόσον έχει γίνει αντίστοιχη διάταξη µε τα ΚΕΠ, οπωσδήποτε
την δικαιούνται και αυτοί, ότι έχει στείλει αντίστοιχο αίτηµα στον
κ. Παυλόπουλο και ότι ο κ. Παυλόπουλος συµφωνεί.

Σας τα λέω αυτά γιατί τα έχω ζήσει από µέσα, κύριε Υπουργέ.
Όταν έρχεται το νοµοσχέδιο και δεν ανευρίσκεται η διάταξη µε
την οποία υποτίθεται ότι συµφωνούν δύο Υπουργοί της Κυβέρ-
νησης, επανερχόµαστε στον Υπουργό, ο οποίος λέει ότι φταίει ο
κ. Παυλόπουλος. Εµένα δεν µε ενδιαφέρει ποιος φταίει, αλλά
θέλω να είµαι σαφής. Εµείς έχουµε καταθέσει τροπολογία. Εάν
δεν υπήρχε η εξαίρεση δεν θα καταθέταµε την τροπολογία.
Θέλω να είµαι απολύτως ειλικρινής. ∆ιότι εφόσον η Κυβέρνηση
έρχεται και σέβεται το εικοσιτετράµηνο, η µελλοντική Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ θα αντιµετωπίσει τα ζητήµατα µε βάση τις δεσµεύ-
σεις της. Αλλά εφόσον έρχεστε και καταργείτε το εικοσιτετρά-
µηνο όσον αφορά τα ΚΕΠ και εφόσον έχει γίνει όλη αυτή η
συζήτηση, δεν αντιλαµβάνοµαι για ποιόν λόγο δεν υποχωρείτε.
Και εν πάση περιπτώσει δεν µπορεί οι υπάλληλοι να εµπαίζονται
µε αυτόν τον τρόπο. Ας βρείτε στην Κυβέρνηση µία άκρη για να
µας πείτε υπεύθυνα τι ισχύει.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):

Κυρία Πρόεδρε, σας παρακαλώ το λόγο για µία παρέµβαση.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):

Θέλω να απαντήσω στην κ. ∆αµανάκη.
Κυρία ∆αµανάκη, δεν είναι εξαίρεση στον κανόνα του π.δ.

164/2004. Ολοκληρώνεται η διαδικασία µονιµοποίησης µέσω µο-
ριοδότησης και µε παρέµβαση του ΑΣΕΠ εκείνων οι οποίοι υπη-
ρετούν στα ΚΕΠ. Κι επειδή παρεµβαλλόταν ένα χρονικό
διάστηµα όπου οι άνθρωποι αυτοί δεν θα είχαν διαρκή παρου-
σία επειδή δεν είχαν δοθεί από το Υπουργείο Οικονοµικών και
Οικονοµίας για δηµοσιονοµικούς λόγους οι θέσεις, γι’ αυτό γί-
νεται. Αντίστοιχη όµως διαδικασία δηµιουργίας υπαλλήλων αο-
ρίστου χρόνου για το Υπουργείο Πολιτισµού δεν έχει ξεκινήσει,
ώστε να έρχεστε και να λέτε ότι γενικώς κάνουµε κάτι τέτοιο.

Εσείς µου ζητάτε να καταργήσω έναν κανόνα, ο οποίος εάν
καταργηθεί, θα βρισκόµαστε σε πλήρη καταστρατήγηση και της
κοινοτικής οδηγίας του 1999 και της νοµολογίας των δικαστη-
ρίων. Θα σας δώσω πλήρη την εξήγηση όταν θα συζητήσουµε
την τροπολογία την οποία έχετε καταθέσει, αλλά πάντως δεν
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υπάρχει εξαίρεση. Το λέω αυτό το πράγµα.
ΜΑΡΙΑ ∆ΑΜΑΝΑΚΗ: Αυτό που γίνεται για τα ΚΕΠ να γίνει κι

εδώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Έλσα Παπαδηµητρίου): Ο κ. Καραµάριος

έχει το λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΑΜΑΡΙΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, πράγµατι σή-

µερα µιλάµε για ένα πάρα πολύ σοβαρό θέµα, το θέµα της ∆η-
µόσιας ∆ιοίκησης.

Θέλω να υπενθυµίσω στους αγαπητούς κυρίους συναδέλφους
ότι όντας νέος Βουλευτής το 1990, η τότε Κυβέρνηση Μητσο-
τάκη µου ανέθεσε ξαφνικά να είµαι εισηγητής σε ένα γενικό θέµα
της Βουλής που είχε ως αντικείµενο τη δηµόσια διοίκηση του
2000. Είχε γίνει ένας µεγάλος τόµος µε τη συµµετοχή πενήντα
δύο επιστηµόνων, καθηγητών από όλο το φάσµα του δηµόσιου
βίου και εκεί συνέταξαν οι άνθρωποι ένα πόρισµα στο οποίο έλε-
γαν ότι έτσι πρέπει να γίνει η ∆ιοίκηση του 2000. Μιλάω για το
1990, µετά δηλαδή από µία δεκαετία.

Είπα τότε, «εγώ είµαι νέος Βουλευτής, γιατί µε βάζετε»; Αλλά
τα κατάφερα πράγµατι. Και είδα εκεί πού έπασχε η ∆ηµόσια ∆ι-
οίκηση. Σας πληροφορώ ότι πέρασαν τότε τα δέκα χρόνια, είµα-
στε τώρα στα άλλα δέκα και δεν έχει γίνει τίποτα από εκείνα και
ερχόµαστε σήµερα εδώ και άκουσα την αγαπητή συνάδελφο κ.
∆αµανάκη να λέει ότι είµαστε υπερήφανοι για το ΑΣΕΠ. Να µην
είστε καθόλου υπερήφανοι γι’ αυτά που θα ακούσετε τώρα!

Ξέρετε πολύ καλά ότι µέχρι το 2001 οι δηµόσιοι υπάλληλοι
ήταν πέντε κατηγοριών. Και αν θα διαβάσετε την Επιστηµονική
Επιτροπή, θα δείτε ποιοι είναι οι µόνιµοι υπάλληλοι, ποιοι ήταν οι
υπάλληλοι αυτοί που συνταγµατικά κατοχυρώνονταν και δεν εί-
χαµε κανένα πρόβληµα. Μόλις έγινε ο ν. 2190/94 τι σκέφθηκε
τότε η κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ εκείνη την εποχή. «Εµείς µπορεί
και να χάσουµε, είµαστε τώρα στην κυβέρνηση, αλλά να δέσουµε
πρώτα τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση µε τον κορµό της ∆ηµόσιας ∆ιοίκη-
σης, µε τους «ανθρώπους µας» και από εκεί και πέρα έχουµε να
λέµε». Έκαναν λοιπόν τον ν. 2190 και είπαν ότι µονιµοποιούνται
όλοι οι υπάλληλοι και όσοι δεν έχουν θέσεις οργανικές, δηµι-
ουργούνται προσωποπαγείς θέσεις για να καλυφθούν όλοι οι
υπάλληλοι, οι συµβασιούχοι, που πήραν τότε µε το οποιοδήποτε
σηµείωµα του κόµµατος και έτσι δηµιούργησαν χιλιάδες υπαλ-
λήλους που µονιµοποιήθηκαν.

Από κει και πέρα προσέθεσαν και την περίφηµη συνέντευξη
την οποία κάθε φορά µας αναφέρετε και συµπλήρωσαν τέτοιες
διατάξεις όπου στα Υπουργεία προσελάµβαναν ειδικούς συµ-
βούλους, κύριοι Υπουργοί, δια συνεντεύξεων κατ’ εξαίρεση του
ν. 2190. Αυτή η διάταξη ισχύει µέχρι σήµερα.

Ερχόµαστε στο 2001 και δηµιουργούµε συνταγµατική πλέον
προϋπόθεση, νέα µορφή υπαλλήλων -103 παράγραφος 8- γι’ αυ-
τούς που σήµερα προσπαθεί το Υπουργείο µας, να πει: «Επιτέ-
λους τους προσλάβατε µε το 103 παράγραφος 8, υπηρετούν
τόσα χρόνια, έχουν πείρα οι άνθρωποι, µπορούν να προσφέρουν
στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Τι θα τους κάνετε»; Μ’ αυτό τον τρόπο
σήµερα προσπαθούµε αυτοί οι άνθρωποι που είναι και ΠΕ να πά-
ρουν µία θέση στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση λόγω των γνώσεών τους.
Αυτή είναι η σηµερινή ∆ηµόσια ∆ιοίκηση.

Βάλατε µία συνταγµατική διάταξη κακώς –δεν ήµουν Βουλευ-
τής τότε- µε την οποία λέτε ότι απαγορεύεται να µονιµοποιηθούν
οι καθ’ ον τρόπο προσλαµβανόµενοι υπάλληλοι του 103 παρά-
γραφος 8, αγαπητέ κύριε Καζάκο. Αφήστε τους εκεί να δουλεύ-
ουν, αλλά µονιµοποίηση ποτέ. Βρείτε άκρη τώρα εσείς σ’ αυτή τη
∆ηµόσια ∆ιοίκηση.

Επειδή συνηθίζω πάντα να λέω τα πράγµατα µε το όνοµά τους,
σας τα λέω σήµερα, γιατί είµαστε ένα όργανο από το οποίο εξαρ-
τώνται τα πάντα. Μη ζητάτε ευθύνες. Από τους εαυτούς µας να
ζητάµε ευθύνες, που κάθε φορά νοµοθετούµε εσφαλµένα. Αυτή
τη διάταξη πληρώνουµε σήµερα, του 103 παράγραφος 8 του Συ-
ντάγµατος όπου δηµιουργήθηκε αυτή η κατηγορία υπαλλήλων
αορίστου χρόνου ιδιωτικού δικαίου οι οποίοι δεν µπορούν να µο-
νιµοποιηθούν ποτέ.

Βάλαµε και µία παράγραφο-διάταξη στο 103 πάλι. ∆ύναται να
προσλαµβάνεται το επιστηµονικό και τεχνικό ή βοηθητικό προ-
σωπικό χωρίς διαγωνισµούς κατ’ εξαίρεση και πιο κάτω «ως ο
νόµος ορίζει». Ερχόµαστε δηλαδή και λέµε πάλι εµείς να κάνουµε

το νόµο, να ορίσουµε αυτούς που κατ’ εξαίρεση µπορούσαµε να
προσλαµβάνουµε. Συνταγµατική διάταξη κι αυτή.

Μη ζητάτε λοιπόν σήµερα να κρίνετε επί των πραγµατικών δε-
δοµένων, διότι το Σύνταγµα είναι Σύνταγµα, είναι ο θεµελιώδης
κανόνας, ο ανώτατος και δεν µπορούµε να κάνουµε τίποτε άλλο.

Αυτές οι διατάξεις είναι «ως ο νόµος ορίζει» και το ΑΣΕΠ γίνε-
ται µε νόµο, κύριοι συνάδελφοι. Έγινε συνταγµατική κατοχύρωση
σαν ανεξάρτητη αρχή που θα ελέγχει όσοι προσλαµβάνονται δηµό-
σιοι υπάλληλοι καθ’ ον τρόπο ορίζει το Σύνταγµα είτε µε διαγω-
νισµούς, είτε κατ’ εξαίρεση, όπως σας είπα, αλλά πάντα µέσω
του ΑΣΕΠ το οποίο ΑΣΕΠ πάλι δηµιουργείται µε νοµοθετική διά-
ταξη. Φωνάζω γι’ αυτή τη διάταξη εδώ και χρόνια, αφού το Σύ-
νταγµα µας έχει «δέσει», για να δούµε µε ποιο τρόπο µπορούµε
να αξιοποιήσουµε αυτούς τους υπαλλήλους που προσλαµβά-
νουµε. Έρχεται σήµερα το νοµοσχέδιο αυτό και θα δείτε ότι πολ-
λές περιπτώσεις είναι αµφισβητούµενες υπό την έννοια της
συνταγµατικότητας, αλλά δεν µπορούµε να κάνουµε διαφορε-
τικά. Αυτή είναι η αλήθεια.

Θα µπορούσα να µιλάω επί ώρες γι’ αυτό το θέµα, διότι πρέ-
πει να ξέρετε, κύριοι συνάδελφοι, ότι στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση ένας
υπάλληλος που θα πει υπηρέτης του λαού, εάν δεν προσλαµβά-
νεται σωστά ή αν δεν εργάζεται σωστά, δεν αποδίδει καµµία ∆η-
µόσια ∆ιοίκηση µε κανένα πολιτειακό καθεστώς, όποιο καθεστώς
και αν είναι.

Επειδή δεν έχω χρόνο θα πω ότι βεβαίως έχω υπογράψει κι
εγώ δύο τροπολογίες, κύριε Υπουργέ. Στις παραµεθόριες πε-
ριοχές ναι µεν ο υπάλληλος µοριοδοτείται παραπάνω και σωστά,
αλλά εγώ έχω πει ότι η δεκαετία που βάζουµε ως υποχρεωτική
µονιµότητα είναι υπερβολική. ∆εν µπορεί να πάει κανένας υπάλ-
ληλος ούτε στο Καστελόριζο ούτε στην Αστυπάλαια για να υπη-
ρετήσει δέκα χρόνια. Μειώστε το στα πέντε χρόνια.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

∆εύτερον, θα αναφερθώ σ’ αυτό το κοµφούζιο που ήλθε. Είναι
ο Κώδικας ∆ήµων και Κοινοτήτων, νεότερος νόµος. Μιλάµε για
ΑΣΕΠ. Μη νοµίζετε ότι είναι κανένα θέσφατο το ΑΣΕΠ. Το ΑΣΕΠ
έγινε µε νόµο, άρα λοιπόν αλλάζει µε νόµο. Ερχόµαστε λοιπόν
σήµερα µε νόµο και λέµε ότι µε τον Κώδικα ∆ήµων και Κοινοτή-
των τα δηµοτικά συµβούλια διαλύουν τις επιχειρήσεις που είχαν
και αυτές απορροφώνται µε δηµοτικές αποφάσεις των δηµοτι-
κών συµβουλίων και προσλαµβάνονται στους δήµους. Έρχεται
το Ελεγκτικό Συνέδριο και λέει: «Όχι, δεν προσελήφθησαν νό-
µιµα από το ΑΣΕΠ, εγώ δεν εγκρίνω τις δαπάνες τους». «Γιατί
δεν εγκρίνεις τις δαπάνες τους;». «∆ιότι δεν προσελήφθησαν
σωστά».

Τι πρέπει να γίνει; Έρχεται το άρθρο 269, στο Κώδικα ∆ήµων
και Κοινοτήτων, κύριε Υπουργέ, και λέει ρητά ότι τα δηµοτικά
συµβούλια µπορούν να αποσπούν, να µεταφέρουν υπαλλήλους
που δούλευαν στις επιχειρήσεις που διαλύονται υποχρεωτικά µε
τον Κώδικα και µε τις αποφάσεις των δηµοτικών συµβουλίων
αφού δηµιουργήθηκαν οι αναγκαίες θέσεις. Το ελεγκτικό λέει:
«∆εν πληρώνω, διότι εκεί καθ’ ον τρόπο προσελήφθησαν πριν
πέντε, δέκα, δεκαοκτώ χρόνια, δεν προσελήφθησαν σωστά. Να
πάω να βρω εγώ το δήµαρχο της εποχής εκείνης πριν από δε-
καοκτώ χρόνια να του πω, «γιατί δεν του έκανες έγγραφη-σύµ-
βαση προσλήψεως»; Πού να τη βρω;».

Ερχόµαστε τώρα και τι ζητάµε µε την τροπολογία µας. Όλες
αυτές οι αποφάσεις µε τις οποίες µεταφέρθηκε προσωπικό, που
εργάζεται τόσα χρόνια να θεωρηθούν νόµιµες, αφ’ ης στιγµής
τα δηµοτικά συµβούλια προσέλαβαν τους υπαλλήλους. Θέλουµε
δηλαδή αποκέντρωση στις υπηρεσίες των δήµων και κοινοτήτων
και στις νοµαρχίες και από την άλλη µεριά δεν σεβόµαστε τις
αποφάσεις αυτών των οργάνων τα οποία µε τη συνταγµατική κα-
τοχύρωση και τη µεταβίβαση αρµοδιοτήτων προς τους ΟΤΑ και
τις νοµαρχίες είναι πράγµατι µέσα στη δοµή της δηµόσιας διοί-
κησης λειτουργικές υπηρεσίες του κράτους µας, κεντρική εξου-
σία, περιφέρεια. Πρέπει λοιπόν να σεβαστούµε αυτές τις
διατάξεις του 269. Νοµίζω ότι στην Επιτροπή είπαµε πάρα πολλά.
Ειλικρινά σας λέω πως όταν µιλάω για τη δηµόσια διοίκηση κάτι
µε πιάνει. Πρέπει να σεβόµεθα αυτό το κράτος γιατί περιµένουµε
όλοι να λύσουµε τα προβλήµατα και είδατε τι παρενέργειες

2240 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



υπάρχουν όταν το κράτος δεν λειτουργεί σωστά.
Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Το λόγο έχει ο Βου-

λευτής του ΠΑ.ΣΟ.Κ. κύριος Κουτσούκος.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τώρα που κλείνει ο κύκλος της

Νεοδηµοκρατικής ∆ιακυβέρνησης αυτής της εξαετίας και συζη-
τάµε ένα νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εσωτερικών νοµίζω ότι αξί-
ζει τον κόπο να κάνει κάποιος έστω µία επιγραµµατική αποτίµηση
της πολιτικής της Νέας ∆ηµοκρατίας στο χώρο της ∆ηµόσιας ∆ι-
οίκησης και του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα. Μιας πολιτικής η
οποία επικοινωνιακά ταυτίστηκε µε τον όρο της επανίδρυσης και
των µεταρρυθµίσεων, όµως στην ουσία ήταν συνώνυµη µε την
κοµµατικοποίηση, τον «ηµετερισµό» και την αναξιοκρατία. Μία
πολιτική που οδήγησε στην υποβάθµιση και στην αποδυνάµωση
των δηµοσίων υπηρεσιών, στην εκχώρηση κρίσιµων δραστηριο-
τήτων στον ιδιωτικό τοµέα. Μίας πολιτικής στης οποίας το επί-
κεντρο βρέθηκε το ανθρώπινο δυναµικό στο εσωτερικό της
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, δηλαδή οι εργαζόµενοι στο ∆ηµόσιο των
οποίων τα συστήµατα διασφάλισης και εξέλιξης αλώθηκαν συ-
στηµατικά από τη Νέα ∆ηµοκρατία. Αναφέροµαι στα συστήµατα
εισαγωγής, δηλαδή στο ΑΣΕΠ, στα συστήµατα εξέλιξης, στις ερ-
γασιακές σχέσεις, στη µισθολογική εξέλιξη, αλλά και στην ασφά-
λεια που πρέπει να νιώθουν οι εργαζόµενοι σε σχέση µε τα
θέµατα της ασφαλιστικής τους κάλυψης.

Αυτές τις µέρες είναι ιδιαίτερα επίκαιρο το ζήτηµα, που ο
Υπουργός κ. Παυλόπουλος βρίσκεται στο στόχαστρο των συνα-
δέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας, Υπουργών και Βουλευτών, γιατί
–λέει- δεν κάνει καλά τη δουλειά του. Έχω εντελώς αντίθετη
γνώµη. Ο κ. Παυλόπουλος κάνει πάρα πολύ καλά τη δουλειά του,
γιατί υλοποιεί µε συνέπεια µία πολιτική η οποία είναι η πολιτική
της Νέας ∆ηµοκρατίας και του κ. Καραµανλή. Ο κ. Παυλόπου-
λος αναδείχθηκε «µαέστρος», εµπνευστής και καθοδηγητής στην
υλοποίηση µιας πολιτικής η οποία είχε ταυτόχρονα δύο στοιχεία,
από τη µία µεριά την αποδιάρθρωση των δηµοσίων υπηρεσιών,
τον έλεγχό τους, την υποβάθµισή τους και την πριµοδότηση πο-
λιτικών που ενίσχυαν νεοφιλελεύθερες απόψεις για να εισαχθεί
στο ∆ηµόσιο η λογική του κέρδους και των συµφερόντων, και
από την άλλη µεριά µία πολιτική τακτοποιήσεων που απευθύνε-
ται σε συγκεκριµένες οµάδες-στόχους µπροστά στο αδιέξοδο
που αντιµετωπίζει η Νέα ∆ηµοκρατία και µπροστά στην επερχό-
µενη εκλογική ήττα.

∆ηλαδή ο κ. Παυλόπουλος κάνει ό,τι µπορεί για να περισώσει
ένα µέρος της συντριβής της Νέας ∆ηµοκρατίας που έρχεται
στις επόµενες εκλογές.

Αυτό το νοµοσχέδιο έχει όλα αυτά τα χαρακτηριστικά. Απευ-
θύνεται σε συγκεκριµένες οµάδες µε έναν τρόπο επικοινωνιακό,
που προσπαθεί να δείξει ότι λύνει προβλήµατα, στην ουσία όµως
τους καθιστά οµήρους και δηµιουργεί πολύ περισσότερα προ-
βλήµατα στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, που εν τέλει θα τα πληρώσει ο
ελληνικός λαός.

Το νοµοσχέδιο και τακτοποιήσεις κάνει και φωτογραφίες επι-
µέρους ρυθµίσεων συµπεριλαµβάνει και βεβαίως προκαλεί τους
πεντακόσιους χιλιάδες ανέργους µε την πρωτοφανή διαδικασία
εισαγωγής στους ΟΤΑ είκοσι χιλιάδων ανέργων από τον ΟΑΕ∆,
χωρίς καµµία διαδικασία που να εγγυάται τη διαφάνεια, που να
εγγυάται ότι αυτοί που έχουν τη µεγαλύτερη ανάγκη για να δου-
λέψουν, θα δουλέψουν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο κ. Παυλόπουλος και η Κυ-
βέρνηση ισχυρίζεται ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο δίνεται η δυνα-
τότητα εξέλιξης στους εργαζόµενους µε σύµβαση ιδιωτικού
δικαίου αορίστου χρόνου στο δηµόσιο. Στην ουσία τους καθιστά
όµηρους των δικαστηρίων.

Ο κ. Παυλόπουλος και η Κυβέρνηση, εάν ήθελε να λύσει το ζή-
τηµα της ένταξης αυτού του δυναµικού, αξιόλογου κατά τα άλλα,
στον πυρήνα των λειτουργιών της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, δεν είχε
παρά να αποδεχθεί την πρόταση που του κάνει σύσσωµη η Αντι-
πολίτευση, να µετατρέψει δηλαδή τις συµβάσεις τους σε τακτι-
κούς δηµοσίους υπαλλήλους. Είναι εργαζόµενοι, έχουν τις
κατοχυρώσεις των συµβάσεων αορίστου χρόνου, τους πληρώ-
νει ο ελληνικός λαός, πληρώνει τα ασφάλιστρά τους το δηµόσιο,

έχουν µισθολογική εξέλιξη µε βάση τις συµβάσεις τους αντί-
στοιχη των εργαζόµενων στο δηµόσιο, αλλά δεν έχουν τη δυνα-
τότητα εξέλιξης και δεν έχουν και τις ίδιες ευθύνες που έχει ο
δηµόσιος λειτουργός, ο µόνιµος δηµόσιος υπάλληλος.

Στο παρελθόν ακολουθήθηκαν πολιτικές από το ν.1476 στη δε-
καετία του ’80 και µετέπειτα, που ενέταξαν ένα σηµαντικό αριθµό
αυτών των εργαζοµένων µε ρυθµίσεις νοµοθετικές στο σκληρό
πυρήνα της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Αυτό πιστεύω ότι πρέπει να
γίνει και τώρα.

Έγινε µία ολόκληρη συζήτηση και πάρα πολλά επιχειρήµατα
µάς ανέπτυξε ο κύριος Υπουργός στην επιτροπή, γιατί αυτό συ-
νταγµατικά δεν επιτρέπεται. ∆ήλωσα τότε ότι για τα πολιτικά ζη-
τήµατα δεν έχω καµµία εµπιστοσύνη στους συνταγµατολόγους,
έρχεται όµως, η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής, και εάν ανα-
τρέξουµε στα Πρακτικά της συζήτησης που έγινε το 2001, µας
δείχνει ότι αυτό είναι δυνατόν να γίνει, διότι το Σύνταγµα έχει συ-
γκεκριµένες αναφορές για τους ορισµένου χρόνου. Είναι δυνα-
τόνναγίνει, διότιηπλειοψηφίααυτώντωνανθρώπωνπροέρχεται από
το µεταβατικό διάστηµα, πριν δηλαδή το 2001 και από τη µετα-
τροπή των συµβάσεων µε το προεδρικό διάταγµα Παυλόπουλου
σε αορίστου χρόνου.

Εξάλλου, η ίδια η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής µην
παίρνοντας καθαρή θέση, µην υιοθετώντας δηλαδή την άποψη
του κ. Παυλόπουλου, ουσιαστικά συνηγορεί υπέρ των δικών µας
επιχειρηµάτων. Υπάρχει πολιτική βούληση να γίνει αυτό; Προ-
φανώς δεν υπάρχει, διότι αν υπήρχε, µε τη µέγιστη πλειοψηφία
που θα αποφασίσει η Βουλή, αν όχι µε οµοφωνία, υπάρχει και
µία περαιτέρω θεσµική θωράκιση αυτής της πολιτικής.

Αλλά προφανώς η Κυβέρνηση δεν θέλει, διότι υλοποιεί µε συ-
νέπεια µία πολιτική πολλαπλών εργασιακών ταχυτήτων στο δη-
µόσιο µε τις χιλιάδες ανανεώσεις συµβάσεων έργου, ορισµένου
χρόνου, µε την οµηρία των υπαλλήλων ιδιωτικού δικαίου, που
υποτίθεται ότι τους δίνει δυνατότητα εξέλιξης, οι οποίοι όµως θα
πέσουν θύµατα των δικαστικών προσφυγών από τους µόνιµους
υπαλλήλους όταν θα καταλάβουν θέσεις, µε την πολιτική που
έχει εξαγγείλει για µισθολόγιο για τους νέους υπαλλήλους, µε
την πολιτική που έχει εξαγγείλει για ασφαλιστική ρύθµιση για
τους νέους υπαλλήλους.

Άρα, η Κυβέρνηση δεν έχει την πολιτική βούληση να αντιµε-
τωπίσει ένα πρόβληµα. Το αντίθετο. ∆ουλεύει συστηµατικά για
να το ενισχύσει, για να αποδυναµώσει το σκληρό πυρήνα της ∆η-
µόσιας ∆ιοίκησης. Και αυτό, όπως ξέρετε, συνεπάγεται µία σειρά
από δυσλειτουργίες, που έχουν να κάνουν µε τις δυνατότητες
των ελεγκτικών, των εισπρακτικών µηχανισµών και την υλοποί-
ηση της πολιτικής της εκάστοτε κυβέρνησης.

Εξάλλου –και κλείνω µε τούτο- είναι γνωστό και αποδεκτό από
όλους µας ότι η µονιµότητα θεσπίστηκε και είναι συνταγµατική
επιταγή, για να κατοχυρώσει τη νοµιµότητα και την ανεξαρτησία
των λειτουργιών της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Κάτι τέτοιο φυσικά δεν
το θέλει η Κυβέρνηση. Το καλό για τον τόπο και το λαό είναι ότι
τελειώνει η θητεία αυτής της Κυβέρνησης και θα µπορέσουµε µε
άλλο τρόπο να αντιµετωπίσουµε τα ζητήµατα της ∆ηµόσιας ∆ι-
οίκησης και της προσφοράς στο λαό.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει ο κ. ∆ηµήτριος Κουσελάς, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο,

όπως εµπεριστατωµένα ανέλυσε ο εισηγητής µας, είναι ένα
ακόµα νοµοσχέδιο διευθετήσεων και αποσπασµατικής ικανοποί-
ησης βάσιµων ή µη αιτηµάτων και πελατειακών εκκρεµοτήτων.
Ο στόχος είναι προφανής. Η Κυβέρνηση την ώρα που βουλιάζει
η ίδια και δυστυχώς βουλιάζει και τη χώρα, επιχειρεί να διασώσει
σε επίπεδο εκλογικής πελατείας ό,τι µπορεί.

Όµως, και αυτή της η απόπειρα είναι καταδικασµένη να πέσει
στο κενό, όπως και η απόπειρα απόσεισης ευθυνών και κατασί-
γασης της οργής των πολιτών από την ανυπολόγιστη κατα-
στροφή που έπληξε την Αττική, που έπληξε το περιβάλλον,
περιουσίες, τον δασικό µας πλούτο.
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Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην Πελοπόννησο, στη
Μεσσηνία, στην Ηλεία, στην Αχαΐα ζήσαµε µία παρόµοια κατα-
στροφή µε τραγικές συνέπειες για τους πολίτες, το περιβάλλον
και τις περιουσίες τους, συνέπειες που δεν ξεπληρώθηκαν µέχρι
σήµερα µε τα προεκλογικά τριχίλιαρα, τα οποία µοίρασε τότε
αφειδώς η Κυβέρνηση, ούτε και µε τα αποσπασµατικά µέτρα –
ασπιρίνες που πήρε, γιατί ουσιαστικά µέτρα για την πρόληψη των
καταστροφών και την ουσιαστική ανασυγκρότηση των πυρόπλη-
κτων νοµών µέχρι σήµερα δεν υπήρξαν, παρά τις εµπεριστατω-
µένες προτάσεις µας, τις προτάσεις του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ
Γιώργου Παπανδρέου. Παραµένουν ακόµη ζητούµενο.

Όλοι οι πολίτες αυτής της χώρας αισθανθήκαµε θλίψη, ντροπή
και αγανάκτηση για την πλήρη έλλειψη οποιασδήποτε πολιτικής
και µέσων πρόληψης, για την οφθαλµοφανή ανικανότητα του
κρατικού µηχανισµού να προστατεύσει έστω και στοιχειωδώς τον
δασικό µας πλούτο και τις περιουσίες των πολιτών ακόµη και
δίπλα στην πρωτεύουσα, την οποία γυρόφερνε η φωτιά και έπνι-
γαν οι καπνοί για τρεις ολόκληρες µέρες.

Μόνο τους δασοπυροσβέστες, τους µόνιµους και τους συµ-
βασιούχους, τους εθελοντές, τους χειριστές των πτητικών µέσων
και τους πολίτες που βοήθησαν µε κάθε τρόπο αξίζει να επαινέ-
σουµε σε αυτήν την υπόθεση, όπως το έκανε άλλωστε χθες ο
Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος Χρήστος Παπουτσής. Πώς
θα µπορούσαν, όµως, αυτοί, µε µόνη την αυταπάρνησή τους να
αναπληρώσουν τα τεράστια, τα εγκληµατικά κενά, τις ελλείψεις
και τις ολιγωρίες του κρατικού µηχανισµού, αλλά και τα θεσµικά
κενά τα οποία υπήρχαν και εξακολουθούν να υπάρχουν; Γιατί
ακόµα και σήµερα δεν χαρακτηρίζονται εθνικοί δρυµοί αυτά τα
δάση, κύριε Υπουργέ;

Ποια εικόνα, λοιπόν, της Κυβέρνησης να εξωραΐσετε, όταν
είναι σαφές ότι αυτή ακολούθησε λογικές Επιµηθέα, όταν φέρει
ακέραια την ευθύνη µίας πρωτοφανούς ολιγωρίας, αφού δεν δι-
δάχθηκε τίποτε από τις καταστροφές του 2007; ∆εν πήρε κανένα
ουσιαστικό µέτρο, δεν σχεδίασε καµµία πολιτική πρόληψης, ούτε
ενίσχυσε τα µέσα και το δυναµικό της πυρόσβεσης. Κώφευσε
στις προειδοποιήσεις φορέων και αρµοδίων οργάνων, ακόµα και
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αφού το θέµα είχε φύγει πλέον από
τα τηλεοπτικά παράθυρα και την επικαιρότητα, γιατί λειτουργείτε
µόνο µε βάση αυτά.

∆εν χωρεί αµφιβολία, πως ο νέος όλεθρος που ζήσαµε αυτές
τις µέρες, ήταν στην ουσία ένας προαναγγελθείς θάνατος των
δασικών πνευµόνων της Αττικής, µία δολοφονία του περιβάλλο-
ντος, της ασφάλειας και της υγείας των πολιτών της Αττικής
προς όφελος άνοµων συµφερόντων, αυτών που ό,τι δεν είναι τσι-
µέντο, το µετατρέπουν σε αποκαΐδια για να το τσιµεντοποιήσουν,
µε την άνεσή τους, αµέσως µετά.

Στο φως, λοιπόν, αυτών των εξελίξεων σας καλώ να ξαναδείτε
το άρθρο 45 αυτού του νοµοσχεδίου, που δίνει σε κάθε περιφε-
ρειάρχη το δικαίωµα αποχαρακτηρισµού δασικών εκτάσεων για
να γίνουν κέντρα υποδοχής µεταναστών. Κέντρα υποδοχής µε-
ταναστών αναµφισβήτητα πρέπει να γίνουν.

Η Κτηµατική Υπηρεσία του δηµοσίου όµως έχει τεράστιες
εκτάσεις. ∆εν είναι δυνατόν έτσι αβασάνιστα να δίνουµε τέτοιες
δυνατότητες όταν πλέον τα δάση πια που µας έχουν αποµείνει
είναι ελάχιστα.

Κατά τα άλλα η κύρια διευθέτηση που επιχειρείτε να κάνετε σ’
αυτό το νοµοσχέδιο δεν απαντά στο αίτηµα πενήντα πέντε χι-
λιάδων υπαλλήλων που υπηρετούν σήµερα στον ευρύτερο δη-
µόσιο τοµέα, στα Νοµικά Πρόσωπα ∆ηµοσίου ∆ικαίου και τους
Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης, µε σχέση εργασίας ιδιω-
τικού δικαίου αορίστου χρόνου. ∆εν θα µπω στη συζήτηση επι-
µέρους θεµάτων που αναδείχθηκαν ήδη.

Είναι γεγονός πως η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση οφείλει να αξιοποιήσει
µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο αυτό το ανθρώπινο δυναµικό των
Ι∆ΑΧ, που είναι στην πλειοψηφία τους υπάλληλοι µε πείρα και µε
ειδικά προσόντα. Εποµένως, µπορούν να συµβάλουν και συµ-
βάλλουν ήδη αποφασιστικά στη βελτίωση της λειτουργίας της
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και προφανώς δικαιούνται να έχουν µία εύ-
λογη και διαφανή υπηρεσιακή εξέλιξη. Στην ουσία όµως µε τον
τρόπο που επιχειρείτε εδώ την «τακτοποίηση» και την ισότιµη
ανέλιξή τους, µάλλον θα δηµιουργήσετε εντάσεις, αµφισβητή-

σεις και περισσότερα προβλήµατα από όσα εκείνα πάει να λύσει
αυτό το νοµοσχέδιο.

Σας ερωτώ ευθέως: Τι θα γίνει αν ξεκινήσει µια βιοµηχανία
προσφυγών, εάν κάποιοι µόνιµοι υπάλληλοι θεωρήσουν ότι θί-
γονται τα δικά τους δικαιώµατα στις προαγωγές και στις κρίσεις,
αν οι θέσεις τους καταληφθούν από υπαλλήλους οι οποίοι τυ-
πικά δεν έχουν την ίδια σχέση εργασίας;

Εµείς προτείναµε -και ο εισηγητής µας και το ΠΑΣΟΚ όπως άλ-
λωστε και η Α∆Ε∆Υ και µία σειρά από άλλες συνδικαλιστικές ορ-
γανώσεις- να εξεταστεί η δυνατότητα να µονιµοποιηθούν οι
υπάλληλοι αορίστου χρόνου, εφόσον βεβαίως το επιθυµούν, σε
οργανικές θέσεις του δηµοσίου και αντίστοιχα των ΟΤΑ µε δια-
δικασία που µπορούµε να συµφωνήσουµε. Άλλωστε υπάρχουν
δύο νοµικά προηγούµενα, ένα επί των ηµερών σας και ένα επί
των δικών µας ηµερών, τέτοιας µονιµοποίησης.

Είναι προτιµότερο να προωθήσουµε ξεκάθαρα τη µετατροπή
των συµβάσεων ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου σε συµβά-
σεις δηµοσίου δικαίου, παρά να προκρίνουµε τέτοιου είδους
ρυθµίσεις, οι οποίες θα είναι ευάλωτες σε προσφυγές στο Συµ-
βούλιο της Επικρατείας και άλλωστε, όπως είπαµε, δεν λύνουν
σε καµµία περίπτωση το πρόβληµα.

Κλείνοντας, αφού κάνετε τόσες διευθετήσεις, θα ήθελα ευ-
θέως να σας ρωτήσω: Υπάρχει ένα αίτηµα για το οποίο η Κυ-
βέρνηση έχει δώσει την υπόσχεσή της στο Ινστιτούτο
Οπτικοακουστικών Μέσων, το οποίο και θα το καταθέσω, εάν δεν
το γνωρίζετε προσωπικά. Είχατε δεσµευθεί ότι το αίτηµα αυτό
θα το λύνατε. Απ’ ό,τι πληροφορούµαι ακόµα και σήµερα δεν πε-
ριέχεται στο νοµοσχέδιο. Αυτό µας βάζει σε σκέψεις ότι οι τα-
κτοποιήσεις και οι διευθετήσεις που κάνετε είναι πάνω από όλα
και επιλεκτικές.

Θέλω να τονίσω για ακόµη φορά ότι, για τους λόγους που προ-
ανέφερα και εγώ και οι υπόλοιποι συνάδελφοι από το ΠΑΣΟΚ,
καταψηφίζουµε επί της αρχής αυτό το νοµοσχέδιο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. ∆ηµήτριος Κουσελάς
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο κ. Ιω-
άννης Βλατής, Βουλευτής ΠΑΣΟΚ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, για µία ακόµη

φορά µέσα στο καλοκαίρι ανακινήθηκε από την Κυβέρνηση το
περιβόητο θέµα της εξέλιξης των υπαλλήλων µε σύµβαση εργα-
σίας αορίστου χρόνου στο δηµόσιο. Στο συγκεκριµένο νοµο-
σχέδιο που κατέθεσε ο Υπουργός Εσωτερικών κατακαλόκαιρο, η
Κυβέρνηση πιστή στην πάγια τακτική της συµπεριλαµβάνει και
σειρά θεµάτων ασύνδετων µεταξύ τους, τακτοποιώντας -κατά τις
δηλώσεις του αρµόδιου Υπουργού- διάφορες εκκρεµότητες.

Πριν ασχοληθώ µε την ουσία του νοµοσχεδίου θα ήθελα να
κάνω ορισµένες πολιτικές επισηµάνσεις κατ’ αρχάς για τον
τρόπο µε τον οποίο νοµοθετεί η Κυβέρνηση. ∆εν είµαι νοµικός,
αλλά παρά τούτο θεωρώ ότι τα νοµοσχέδια που φέρνει στη
Βουλή είναι στην πλειονότητά τους δύσπιστα και δυσνόητα. Πε-
ριέχουν διάσπαρτες διατάξεις και αφορούν τελείως άσχετα µε-
ταξύ τους θέµατα. Γνωρίζοντας από την άλλη πλευρά ότι ο
πολίτης οφείλει να γνωρίζει το νόµο αφού η άγνοιά του δεν συγ-
χωρείται, κρίνω σκόπιµο να βάλουµε επιτέλους τάξη στον τρόπο
που νοµοθετούµε. Αφού δεν µπορούµε να εξασφαλίσουµε ότι οι
νόµοι µας θα είναι δίκαιοι, ας εξασφαλίσουµε, τουλάχιστον, ότι
θα είναι κατανοητοί για τους πολίτες.

Περνώντας στο νοµοσχέδιο, θα ήθελα να κάνω µία βασική επι-
σήµανση. Για δεύτερη φορά µέσα σε λίγους µήνες η Κυβέρνηση
προχωρά σε τακτοποίηση θεµάτων. Απ’ ό,τι φαίνεται η Νέα ∆η-
µοκρατία δεν έχει σκοπό να παράγει πραγµατικό έργο γι’ αυτό
και παριστάνει ότι παράγει τακτοποιώντας. ∆εν µονιµοποιεί, τα-
κτοποιεί τους αορίστους. ∆εν νοµιµοποιεί, τακτοποιεί τους αυ-
θαίρετους. «Τακτοποίησε» και τους συµβασιούχους στο παρελθόν.
Τακτοποίησε και τα ελλείµµατα. Τακτοποίησε και τις τράπεζες.
Τελικά, νοµίζω ότι αυτό δεν είναι Κυβέρνηση. Κάποιοι άλλοι τα-
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κτοποιούν, όχι οι κυβερνήσεις.
Προχωρώ, λοιπόν, στο προκείµενο. Σκοπός του νοµοσχεδίου

είναι, σύµφωνα µε την αιτιολογική έκθεση, η δυνατότητα βαθµο-
λογικής εξέλιξης αντίστοιχης µε αυτή που προβλέπει ο Υπαλλη-
λικός Κώδικας για τους µόνιµους υπαλλήλους και για το
προσωπικό µε σύµβαση εργασίας αορίστου χρόνου. Όπως τό-
νισε και ο Υφυπουργός, κατά τη συνεδρίαση της επιτροπής, δεν
πρόκειται περί νοµιµοποίησης αλλά περί δήθεν ρύθµισης της αδι-
κίας σε ό,τι αφορά το συγκεκριµένο θέµα. Και το «δήθεν» φυσικά
δεν αφορά την αδικία στη βαθµολογική εξέλιξη των υπαλλήλων,
αλλά στην προσπάθεια της Κυβέρνησης να άρει αυτήν την αδι-
κία.

Συµφωνούµε όλοι ότι στο δηµόσιο εργάζονται αυτήν τη στιγµή
µε σύµβαση εργασίας αορίστου χρόνου χιλιάδες εξαιρετικοί
υπάλληλοι, που δυστυχώς, παρά τα προσόντα, την εµπειρία και
την παραγωγικότητά τους δεν µπορούν να εξελιχθούν βαθµολο-
γικά γιατί δεν είναι µόνιµοι. Η ρύθµιση αφορά –δεν έχει σηµασία
αν είναι ογδόντα χιλιάδες ή πενήντα πέντε χιλιάδες κατά τη δή-
λωση του Υπουργού- πολλές χιλιάδες υπαλλήλων.

Η Α∆Ε∆Υ, ο κατ’ εξοχήν ενδιαφερόµενος φορέας κατά την
ακρόαση των φορέων στην επιτροπή διαφώνησε µε το νοµοσχέ-
διο και ζήτησε τη µονιµοποίηση των εν λόγω υπαλλήλων ως ορι-
στική λύση στην αδικία που συντελείται. Ειδικότερα, η Α∆Ε∆Υ
επέκρινε την Κυβέρνηση ότι προωθεί ένα νοµοσχέδιο που προ-
βλέπει στελέχωση των δηµοσίων υπηρεσιών και από συµβασι-
ούχους αορίστου χρόνου, κλιµακώνοντας µε τον τρόπο αυτό την
επίθεσή της σε βάρος της µονιµότητας των εργασιακών σχέ-
σεων, των ασφαλιστικών και συνταξιοδοτικών δικαιωµάτων των
εργαζοµένων. Όπως τόνισε και ο εκπρόσωπός της, οι συγκεκρι-
µένες διατάξεις ναι µεν προωθούνται στο όνοµα της αξιοποίη-
σης των εκτάκτων αορίστου χρόνου, ωστόσο ο πραγµατικός
στόχος είναι ο περιορισµός της µονιµότητας.

Ο Υπουργός ισχυρίστηκε ότι λόγω του άρθρου 103 του Συ-
ντάγµατος η µονιµοποίηση των συγκεκριµένων υπαλλήλων θα
ήταν αντισυνταγµατική και συνεπώς αδυνατεί να προχωρήσει σε
ανάλογη νοµοθετική ρύθµιση. Το αν συµφωνώ ή όχι µε τη συ-
γκεκριµένη ερµηνεία του συνταγµατικού άρθρου είναι άνευ ση-
µασίας στην παρούσα φάση. Αυτό ωστόσο που έχει τη σηµασία
του είναι η εξής παρατήρηση: Με τη συγκεκριµένη ρύθµιση η Κυ-
βέρνηση προσπαθεί να πετύχει τρία πράγµατα. Πρώτον, να ρίξει
στάχτη στα µάτια των συγκεκριµένων υπαλλήλων για καθαρά
ρουσφετολογικούς λόγους, δεύτερον να αξιοποιήσει στο έπα-
κρον τις ικανότητές τους, χωρίς ουσιαστικά να τους εξοµοιώνει
µε τους µόνιµους και τρίτον και σηµαντικότερο να διατηρεί, να δι-
αιωνίζει, να παγιώνει το θεσµό των εκτάκτων ακόµη και για τη
στελέχωση των δηµοσίων υπηρεσιών, καταφέροντας νέο πλήγµα
στη µονιµότητα και την ενιαία µόνιµη σχέση εργασίας στο δηµό-
σιο.

Ο Υπουργός και ο Υφυπουργός που παραβρέθηκαν στις συ-
νεδριάσεις της επιτροπής προσπάθησαν να πείσουν τα µέλη της
για τις αγαθές προθέσεις τους. Θα ήθελαν να τους µονιµοποιή-
σουν, µας είπαν, αλλά αυτό απαγορεύεται από το Σύνταγµα. Θα
ήθελαν να λύσουν δια παντός το πρόβληµα, αλλά το κακό
ΠΑΣΟΚ έφυγε από την αναθεώρηση και έβαλε φρένο στο δια-
καή πόθο της Κυβέρνησης να τους βολέψει όλους. Έλα, ντε,
όµως που ήρθε η Επιστηµονική Επιτροπή της Βουλής και τους
διαψεύδει, διότι λέει ότι δεν είναι αντισυνταγµατικό. Υπάρχει, λέει
η Επιστηµονική Επιτροπή, η άποψη που λέει ότι µπορούν να µο-
νιµοποιηθούν οι αορίστου χρόνου, υπάρχει και η άλλη άποψη η
οποία λέει «όχι».

Σας κάνω, λοιπόν, µία πρόταση, κύριε Υπουργέ. Αντί να στέλ-
νουµε αυτούς τους χιλιάδες ανθρώπους στα δικαστήρια αύριο,
µεθαύριο, προσφύγετε τώρα στο Συµβούλιο της Επικρατείας και
πάρτε την άποψή του για τη συνταγµατικότητα της µονιµοποίη-
σης των αορίστου χρόνου. Θα πούµε, βέβαια, και πιο πολλά στη
συζήτηση στα άρθρα.

Ήθελα να κλείσω, κυρία Πρόεδρε, µε κάτι που µε θλίβει αφά-
νταστα και που αφορά τη µία από τις τροπολογίες που έρχεται
για το νοµοσχέδιο. Θα αναφερθώ ακροθιγώς, γιατί θα µιλήσουµε
και για αυτά στις επόµενες συνεδριάσεις. ∆είχνει ότι σ’ αυτόν τον
τόπο έχουν εκλείψει οι αξίες, έχουν εκλείψει οι αρχές και κυβερ-

νούµε µόνο µε καθαρά ρουσφετολογικά κριτήρια.
Είναι αυτή η τροπολογία που έρχεται για τους είκοσι χιλιάδες

νεοδιοριζόµενους –όπως θέλετε πείτε το, νεοπροσλαµβανόµε-
νους- µέσω του ΟΑΕ∆ στους δήµους της χώρας, όπως και τους
άλλους δύο χιλιάδες που ο κ. Αθανασόπουλος συµφώνησε µε
την κ. Πετραλιά ότι θα προσλάβει στη ∆ΕΗ…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε µισό λεπτό τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
…χωρίς καµµία διαδικασία, από το παράθυρο -και το καταγ-

γέλλω αυτό, όπως έγινε και µε το Πρόγραµµα «STAGE»- από τα
γραφεία των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας θα διορίσουν εί-
κοσι χιλιάδες ανθρώπους.

Ένα πράγµα µόνο θα σας θυµίσω, αγαπητοί συνάδελφοι και
κύριοι της Κυβέρνησης. Και η κυβέρνηση Μητσοτάκη στα ίδια
µέσα κατέφυγε το 1993. Θα σας θυµίσω ότι εξίµισι χιλιάδες αν-
θρώπους διόρισε µόνο το 1993 στη ∆ΕΗ. Και επειδή είµαι από
ένα νοµό που η ∆ΕΗ έχει άµεση σχέση, θυµόµαστε ακόµα τις
ουρές των νέων έξω από τα γραφεία των πολιτευτών και των
Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας. Όµως, αυτό δεν έσωσε την
κυβέρνηση Μητσοτάκη, ούτε αυτή η πολιτική θα σώσει την Κυ-
βέρνησή σας, γιατί επιτέλους οι κυβερνήσεις είναι για να κυβερ-
νούν µε αρχές.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο Υπουργός Εσωτερικών κ. Παυλόπουλος.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρώτα- πρώτα ευχαριστώ για

τις παρατηρήσεις που έγιναν στην επιτροπή. Στις αναδιατυπώ-
σεις τις οποίες θα σας αναφέρω όταν αρχίσουµε την κατ’ άρ-
θρων συζήτηση, θα δείτε ότι ελήφθησαν κατά µεγάλο µέρος υπ’
όψιν.

∆εν µπορώ όµως να µην επισηµάνω, τώρα που συζητάµε επί
της αρχής, µια τριπλή υποκρισία από το σύνολο της Αντιπολί-
τευσης, αλλά κυρίως από την πλευρά της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης. Τριπλή υποκρισία στην κριτική την οποία νοιώσαµε µέσα
σ’ αυτήν την Αίθουσα.

Το βασικό ζήτηµα του σχεδίου νόµου είναι -ύστερα από το γε-
γονός ότι έχουµε πλέον πενήντα πέντε χιλιάδες περίπου υπαλ-
λήλους αορίστου χρόνου στο στενό δηµόσιο τοµέα- πως υπάρχει
ανάγκη να δούµε τι θα κάνουµε µε αυτούς τους ανθρώπους, άξι-
ους ανθρώπους τους οποίους δεν µπορούµε να έχουµε στο πε-
ριθώριο. Αφού, λοιπόν, τακτοποιήθηκαν ως αορίστου χρόνου,
πρέπει και να αξιοποιηθούν. Αυτό είναι αυτονόητο. Αυτή είναι η
βασική ιδέα.

Και τι δεν άκουσα γι’ αυτό! Πριν φτάσω στην τριπλή υποκρισία,
άκουσα ότι είναι -λέει- προεκλογικό, όταν είχα πει ήδη, όταν ξε-
κινούσαµε την αναθεώρηση το 2006, ότι αυτό πρέπει να γίνει.
Είχα πει τότε ότι θα γίνει πριν το τέλος του 2009. ∆ηλαδή, ρυθ-
µίζουµε ένα θέµα, µια εκκρεµότητα για την αξιοποίηση ανθρώ-
πων και κάποιοι είπαν ότι είναι προεκλογικό.

∆ηλαδή τι είναι το θεσµικώς σωστό και το πολιτικώς πρέπον,
να αφήνουµε τους ανθρώπους σε εκκρεµότητα και να τους σέρ-
νουµε από εκλογή σε εκλογή υπό καθεστώς οµηρίας; Μα, αυτή
ήταν η λογική του ΠΑΣΟΚ όλα αυτά τα χρόνια. Παίρνω ανθρώ-
πους, τους κρατάω σε οµηρία και τους λέω «αν δεν µε ψηφίσετε,
να ξέρετε ότι είστε στο δρόµο». ∆εν έχουµε εµείς αυτήν τη λο-
γική.

Και έρχοµαι στην τριπλή υποκρισία για την οποία µίλησα προη-
γουµένως. Υποκρισία πρώτη. Να έρχεται το ΠΑΣΟΚ σε ένα τέ-
τοιο νοµοσχέδιο, σαν και αυτό που σας ανέφερα, που έχουµε
αυτή τη στιγµή να ψηφίσουµε και να µου µιλάει για πελατειακή
λογική, ποιο το ΠΑΣΟΚ; ∆ηλαδή, όπως θα εξηγήσω στη συνέ-
χεια, αφού κουβαλούσε οµήρους τους συµβασιούχους, γίνονται
αορίστου χρόνου συµβασιούχοι που προσλήφθηκαν επί ηµερών
του ΠΑΣΟΚ, γίνονται αορίστου χρόνου αυτοί που ήταν υπό κα-
θεστώς οµηρίας από το ΠΑΣΟΚ και έρχεται η Κυβέρνηση αυτή
και τους αξιοποιεί µέσα στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση και το ΠΑΣΟΚ των
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πελατειακών σχέσεων, των προσλήψεων από τις πόρτες και τα
παράθυρα, το ΠΑΣΟΚ της οµηρίας µιλάει στην Κυβέρνηση αυτήν
τη στιγµή –µε αυτό µάλιστα το νοµοσχέδιο- για πελατειακή λο-
γική.

Άκουσα µάλιστα και το εξής: «Σιγά, λέει, τη διοικητική µεταρ-
ρύθµιση που έχετε κάνει µέχρι σήµερα». ∆εν θα µπω σε γενικό-
τερες αναλύσεις, αλλά µια και µιλάµε για υπαλληλικά θέµατα,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, τον Υπαλληλικό Κώ-
δικα δεν τον έχετε δει που ψηφίστηκε µε την επίνευση της
Α∆Ε∆Υ -και µάλιστα συζητούσατε να µπει και νωρίτερα σε εφαρ-
µογή- ο οποίος αφού εισήγαγε την αξιοκρατία, κατήργησε αυτήν
την απαράδεκτη συνέντευξη που ήταν το µόνο κριτήριο µε το
οποίο γινόταν η προαγωγή στις θέσεις ευθύνης, ιδίως τµηµα-
ταρχών και κυρίως διευθυντών και γενικών διευθυντών ή την πε-
ριόρισε σε τέτοιο βαθµό, ώστε στην κυριολεξία αυτήν τη στιγµή
να έχουµε ένα point system για τις εξελίξεις αυτές αφού, όπως
γνωρίζετε, ένα 7% είναι µόνο για τους διευθυντές και ένα 12%
περίπου για τους γενικούς διευθυντές η συνέντευξη.

Μόνο ο υπαλληλικός κώδικας, ιδίως στο χώρο του υπαλληλι-
κού κόσµου -ένας υπαλληλικός κώδικας που εισήγαγε την αξιο-
κρατία- και αυτό το νοµοσχέδιο που αξιοποιεί ανθρώπους, µόνο
αυτά αρκούν για να δείξουν τι έχει κάνει και τι κάνει αυτή η Κυ-
βέρνηση απέναντι σ’ ένα ΠΑΣΟΚ το οποίο –το ξανατονίζω- είχε
έναν κώδικα όπου τα πάντα ήταν η συνέντευξη, δηλαδή η πρά-
σινη ταυτότητα, κουβαλούσε οµήρους τους συµβασιούχους, δεν
τους έκανε αορίστου χρόνου και τους προσελάµβανε, όπως σας
είπα, από τις πόρτες και τα παράθυρα. Αυτή είναι η πρώτη υπο-
κρισία.

Υποκρισία δεύτερη, το συνταγµατικό θέµα που τίθεται. Μα
είναι δυνατόν; Και εκεί θα επανέλθω στη συνέχεια. ∆εν φτάνει
που γίνονται αορίστου χρόνου, που δεν τους έκανε το ΠΑΣΟΚ,
δεν φτάνει που αξιοποιούνται στην ιεραρχία, «όχι», λένε, «να γί-
νουν κατευθείαν µόνιµοι».!

Όταν µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα –όταν ξεκινούσαµε την ανα-
θεώρηση το 2006- εκλιπαρούσα και έλεγα ότι το άρθρο 103 πα-
ράγραφος 8 έχει πρόβληµα στη διατύπωσή του και γι’ αυτό
είχαµε προτείνει, µόνοι εµείς, την αναθεώρηση για να διευκρινί-
σουµε ορισµένα πράγµατα και σε ό,τι αφορά το ποιοι γίνονται
µόνιµοι και σε ό,τι αφορά το να ξεκαθαρίσουµε σαφώς και απε-
ριφράστως ότι έχουν δυνατότητα εξέλιξης και όσοι είναι ιδιωτι-
κού δικαίου αορίστου χρόνου.

Και έρχεται το ΠΑΣΟΚ αυτήν τη στιγµή, αλλά και µερικά άλλα
κοµµάτια της Αντιπολίτευσης και µου λένε τι; Αφού απείχαν,
αφού δεν ψήφισαν την αναθεώρηση, έρχονται και µου λένε ότι
µπορούµε τούτην την ώρα να κάνουµε µόνιµους αυτούς τους αν-
θρώπους, πράγµα που απαγορεύεται ρητά. Και αµφισβητούν το
ότι µπορούν να εξελιχθούν µέσα στην ιεραρχία οι ιδιωτικού δι-
καίου, κάτι το οποίο δεν το αποκλείει καθόλου, ίσα- ίσα το λέει
απόλυτα συνταγµατικό, ενώ αµφισβητεί το άλλο, η Επιστηµονική
Υπηρεσία της Βουλής.

Είναι σοβαρά πράγµατα αυτά, κύριοι; Απέχετε από την ανα-
θεώρηση όταν ξέρετε ότι υπάρχει ερµηνευτικό πρόβληµα. Κά-
νουµε αυτήν τη στιγµή το µείζον, αυτό που είναι γενικώς
αποδεκτό από όλους –και από την έκθεση της Επιστηµονικής
Υπηρεσίας- το απορρίπτετε και ζητάτε εκείνο το οποίο αµφισβη-
τείται και από την Επιστηµονική Υπηρεσία! Ξέρετε αµφισβητεί-
ται γιατί είναι ρητή η διάταξη, όπως θα πω στη συνέχεια σε ό,τι
αφορά την αντισυνταγµατικότητα της µετατροπής των σχέσεων
από ιδιωτικού δικαίου σε δηµοσίου δικαίου. Είναι δυνατόν;

Έρχοµαι στο τρίτο ζήτηµα, την τρίτη υποκρισία, αν θέλετε. Η
τρίτη υποκρισία αφορά αυτό το οποίο ελέχθη «ποια αρχή, για τι
µιλάµε;». Βεβαίως το νοµοσχέδιο εκτός από τις διατάξεις για τις
οποίες µίλησα προηγουµένως, που αφορούν τους εργαζόµενους
ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου, έχει και άλλες διατάξεις.
Όλες οι άλλες διατάξεις αφορούν θέµατα του Υπουργείου Εσω-
τερικών. Αυτό δεν αποτελεί µια ενιαία ενότητα;

Βεβαίως, σας είχα πει πάλι και στην επιτροπή ότι θα ήµουν ευ-
τυχής να είχαµε για κάθε θέµα ένα νόµο. ∆εν είναι όµως πρόο-
δος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, από εκείνα τα νοµοσχέδια
που βλέπαµε τα οποία είχαν πλειάδα διατάξεων κάθε Υπουργείου
µέσα, το ότι φτάσαµε, τουλάχιστον, να έχουµε ένα νοµοσχέδιο

που έχει µια αρχή και ένα τέλος πάνω σ’ ένα συγκεκριµένο
Υπουργείο που λέγεται Υπουργείο Εσωτερικών;

Και να έρχεται τώρα –καλά, εντάξει η υπόλοιπη Αντιπολίτευση-
να µου τα λέει το ΠΑΣΟΚ αυτά; Ήµουν Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος όταν βλέπαµε ποια ήταν τα νοµοσχέδια του ΠΑΣΟΚ
την εποχή εκείνη. ∆εν υπήρχε νοµοσχέδιο που να µη βλέπατε
µέσα ό,τι πιο άσχετο µπορούσε να υπάρξει και τροπολογίες της
νύχτας για να έρθουν να ψηφιστούν. Ε, όχι να σου κάνει κριτική
και το ΠΑΣΟΚ για ένα νοµοσχέδιο το οποίο περιέχει µόνο διατά-
ξεις του Υπουργείου Εσωτερικών!

Άκουσα, βέβαια, και την κριτική πως, όταν ρυθµίζουµε θέµατα
δηµοσίων υπαλλήλων και διοικητικά θέµατα που αφορούν την
οργάνωση των ΧΥΤΑ, τάχατες σκουπίδια και υπάλληλοι εξοµοι-
ώνονται! ∆εν τη θεωρώ αυτήν την κριτική σοβαρή.

Και όταν ξέρουµε, παραδείγµατος χάριν, πόσο σοβαρά είναι
τα ζητήµατα τα οποία πρέπει να αντιµετωπίσουµε, ιδίως στη δια-
χείριση των απορριµµάτων, για τη χώρα την ίδια και για τις οικο-
νοµικές επιπτώσεις, πρέπει να νοµοθετούµε µετά λόγου
γνώσεως και κυρίως στο επίπεδο της σοβαρότητας που αρµό-
ζει.

Αυτή είναι λοιπόν η τριπλή υποκρισία που αναδεικνύει γιατί η
καταψήφιση του νοµοσχεδίου επί της αρχής δεν έχει καµµία
βάση. Είναι απλώς µια πολιτική τακτική. Ιδίως δε από την πλευρά
του ΠΑΣΟΚ εντάσσεται στην τακτική «όχι σε όλα», για να δείξουν
ότι δεν µπορεί και δεν πρέπει να γίνει τίποτα. Και είναι αστείο να
έρχεται και να σου λέει Βουλευτής της Αξιωµατικής Αντιπολί-
τευσης ότι έχει φθάσει σήµερα η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση σε οριακό
σηµείο. Ακόµα προσπαθούµε να κλείσουµε τις τρύπες που
άφησε το ΠΑΣΟΚ. Και κάνει το ΠΑΣΟΚ κριτική ότι αυτήν τη
στιγµή η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση είναι σε οριακό σηµείο, σαν να µην
ξέρει το ΠΑΣΟΚ, παραδείγµατος χάρη, τι άφησε και τι συνέβαινε
την εποχή εκείνη.

Και έρχοµαι σε διάφορα επί µέρους θέµατα, τα οποία αφορούν
πάντοτε την αρχή, για την οποία µιλήσαµε προηγουµένως. Ξεκι-
νάµε από την ουσία. Τι βρήκαµε το 2004; Χιλιάδες συµβασιού-
χους οµήρους. ∆εν τους είχε προσλάβει η Νέα ∆ηµοκρατία.
Είκοσι χρόνια κυβερνούσε το ΠΑΣΟΚ. Είχαµε µια κοινοτική οδη-
γία, η οποία ως δαµόκλειος σπάθη επέβαλε τη ρύθµιση του θέ-
µατος. Το ΠΑΣΟΚ είχε εισαγάγει µία ρύθµιση για να γίνονται
αορίστου χρόνου, ένα διάταγµα, το οποίο η τελευταία απόφαση
του ∆ικαστηρίου των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων στην κυριολεξία
το τίναξε στον αέρα. Αν είχαµε µείνει σ’ αυτό η Ελλάδα θα είχε
καταδικαστεί και το γνωρίζετε. Η τελευταία απόφαση το λέει
ρητά. Και τι κάναµε; Φέραµε αµέσως -δεν είχαν περάσει ούτε
τρεις µήνες από τότε που αναλάβαµε τα καθήκοντά µας- το π.δ.
164/2004. Και τι δεν είπαν την εποχή εκείνη! Θα είναι αντισυ-
νταγµατικό, αντικοινοτικό! Όλα τα δικαστήρια το έκριναν συ-
νταγµατικό, το ∆ΕΚ είπε ότι προσαρµοστήκαµε. Έληξε η
ιστορία. Τριάντα τρεισήµισι, περίπου, χιλιάδες συµβασιούχοι έγι-
ναν αορίστου χρόνου, τριάντα τρεισήµισι χιλιάδες συµβασιούχοι
που –το τονίζω- δεν προσλήφθηκαν από τη Νέα ∆ηµοκρατία.
Ήταν οι όµηροι συµβασιούχοι του ΠΑΣΟΚ! Και έρχεται το
ΠΑΣΟΚ να κάνει κριτική!

Τι είπαµε, λοιπόν, µετά; Είπαµε ότι αυτοί οι άνθρωποι -και εδώ
σας παρακαλώ πολύ, θέλω να ξαναθυµηθούµε την περίοδο της
αναθεώρησης-, µαζί µε όσους είχαν γίνει αορίστου χρόνου µε
άλλες διαδικασίες, έπρεπε κάπως να αξιοποιηθούν. Πώς να αξιο-
ποιηθούν; Να µπουν στην ιεραρχία. Γιατί; Γιατί αυτές τις δυνα-
τότητες παρέχει το άρθρο 103 παράγραφος 8. Έχοντας ζήσει
την αναθεώρηση του 2001, ξέροντας τα ερµηνευτικά προβλή-
µατα που στο µεταξύ είχαν προκύψει -τα οποία η έκθεση της Επι-
στηµονικής Υπηρεσίας της Βουλής τα αναφέρει ρητά, λέει ρητά
τι διχογνωµίες υπάρχουν, πού υπάρχουν διχογνωµίες- κι επειδή
τα έβλεπα τότε, ευθαρσώς η Νέα ∆ηµοκρατία ζήτησε εδώ την
αναθεώρηση της σχετικής διάταξης. Το ΠΑΣΟΚ αυτοµόλησε για
τους δικούς του λόγους από την αναθεώρηση γενικώς. Ξέρουµε
τι συνέβη µε το άρθρο 16. Τρόµαξε µήπως φανεί «προοδευτικό»
σ’ έναν τοµέα ο οποίος αφορά τα πανεπιστήµια! Έµεινε όµως η
λοιπή Αντιπολίτευση. Και απευθύνοµαι ιδίως στο ΣΥΡΙΖΑ. Εκλι-
παρούσα –εκεί που κάθεται ο κ. Τσούκαλης καθόταν ο κ. Κουβέ-
λης- και τους έλεγα: «Θα έχουµε ερµηνευτικά προβλήµατα. Να
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το κοιτάξουµε αυτό το άρθρο, να λύσουµε το ζήτηµα». Και απα-
ντούσαν: «Όχι, δεν ψηφίζουµε την αναθεώρησή του». Τους εξη-
γούσα πως ό,τι και να γίνει εγώ το νόµο θα τον φέρω. ∆εν µπορεί
να έχεις πενήντα πέντε χιλιάδες ανθρώπους και να µην τους αξιο-
ποιείς. Κάτι πρέπει να κάνεις. ∆εν µου επέτρεψαν, δεν µας επέ-
τρεψαν, δεν επέτρεψαν στον τόπο και στον υπαλληλικό κόσµο
την αναθεώρηση, ώστε να λυθεί το ζήτηµα, αν µπορεί να γίνει
µονιµοποίηση και αν µπορεί χωρίς να υπάρχει κανένα πρόβληµα
να µπαίνει κάποιος στην ιεραρχία.

Έχουµε, λοιπόν, το άρθρο 103 παράγραφος 8 και ακολου-
θούµε ποιο δρόµο; Το δρόµο ο οποίος είναι πιο ασφαλής συ-
νταγµατικά. Ποιός είναι ο πιο ασφαλής δρόµος; ∆ύο δυνατότητες
υπάρχουν. Αυτόν που προτείνει σύσσωµη τώρα η Αντιπολίτευση,
και ιδίως η Αξιωµατική, που δεν το έκανε ποτέ επί των ηµερών
της. Το τονίζω. Γιατί αφού η διάταξη υπάρχει, κύριοι συνάδελ-
φοι του ΠΑΣΟΚ, από το 2001 γιατί από το 2001, αφού ήταν αυτό
εφικτό, µέχρι το 2004, όταν βγάλατε τους άλλους εκτελεστικούς
νόµους, δεν βγάλατε ένα νόµο τέτοιο και για το ζήτηµα αυτό;
∆ιότι ξέρατε ότι δεν γίνεται, γι’ αυτό δεν το κάνατε. Και ζητάτε τα
ρέστα από τη Νέα ∆ηµοκρατία γιατί δεν το κάνει, και µάλιστα
όταν κάνει το άλλο, που είναι συνταγµατικώς εφικτό. Ξαναλέω,
λοιπόν, στο ΠΑΣΟΚ, να µας ακούσουν και να ακούσει κι ο υπαλ-
ληλικός κόσµος. Αφού το ΠΑΣΟΚ θεωρεί ότι είναι δυνατόν να
γίνει αυτή η µετατροπή σήµερα γιατί τρία χρόνια που κυβερ-
νούσε µετά την αναθεώρηση του 2001 δεν το έκανε, δεν το τόλ-
µησε, δεν το πρότεινε ποτέ; Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Τι κάνω εγώ αυτήν τη στιγµή, τι κάνει η παράταξη της Νέας
∆ηµοκρατίας, τι κάνει η Κυβέρνηση; Μεταξύ των δύο λύσεων η
εφικτή είναι να τους εντάξουµε στην ιεραρχία και όχι να τους µο-
νιµοποιήσουµε. Γιατί; ∆ιότι αυτό το επιτρέπει το άρθρο 103 πα-
ράγραφος 8. Γιατί το άρθρο 103 παράγραφος 8, όπως το τόνισα
επανειληµµένα, λέει: «Νόµος ορίζει επίσης τα καθήκοντα που
µπορεί να ασκεί το προσωπικό του προηγούµενου εδαφίου». Πα-
ρέχει αυτήν τη δυνατότητα και θα δούµε τι λέει το προηγούµενο
εδάφιο. Παρέχει µια σταθερή βάση. Αφού λέει ότι «νόµος ορίζει
τι συµβαίνει µε τα καθήκοντα» –καθήκοντα είναι αν µπορεί να
γίνει τµηµατάρχης ή διευθυντής- συνταγµατικά αυτό είναι καθ’
όλα εφικτό. Εγώ δεν πιστεύω ότι υπάρχει κανένα συνταγµατικό
πρόβληµα -εκεί καταλήγει κι η Επιστηµονική Υπηρεσία της Βου-
λής- γιατί αυτό δεν το αµφισβητεί κανένας και καµµία νοµολο-
γία. Κανένας συγγραφέας απ’ όσους αναφέρονται στην άκρως
εµπεριστατωµένη Έκθεση της Επιστηµονικής Υπηρεσίας της
Βουλής δεν αµφισβητεί αυτήν τη ρύθµιση την οποία φέρνω.

Τι λέει όµως η έκθεση της Επιστηµονικής Υπηρεσίας για την
άλλη λύση, την οποία προτείνει υποκριτικά σήµερα το ΠΑΣΟΚ
και την οποία δεν την υιοθέτησε ποτέ –το τονίζω – από το 2001
µέχρι το 2004 και αν δεν έφερνα το νοµοσχέδιο αυτό δεν θα το
έλεγε και ποτέ; Μήπως έκανε και καµµία πρόταση νόµου να πει
«κάντε το έτσι»; Ποτέ δεν το έκανε. Απλά να αµφισβητεί, να λέει
όχι σε όλα. Τι λέει η Έκθεση της Επιστηµονικής Υπηρεσίας;
«Εκεί», λέει, «διίστανται οι γνώµες». Ουσιαστικά µόνον ο κ. Βενι-
ζέλος υποστηρίζει ότι αυτό είναι εφικτό. Όλοι οι άλλοι το αρ-
νούνται. Και ερωτώ το εξής. Τι θα έκανε οποιοσδήποτε Υπουργός
που θέλει σταθερότητα στις έννοµες σχέσεις; Τη λιγότερη δυ-
νατή αµφισβήτηση. Να πάω να επιλέξω τη λύση που ήδη αµφι-
σβητείται τόσο έντονα, µ’ ένα συγγραφέα να την υποστηρίζει και
µάλιστα τον υπεύθυνο για την αναθεώρηση της εποχής εκείνης
ή, αφού αρνηθήκατε τη δυνατότητα της αναθεώρησης το 2006 -
2008, να κάνω τη ρύθµιση εκείνη που ουδείς την αµφισβητεί;

Και γιατί αµφισβητείται το θέµα της µονιµοποίησης; Πρώτα
πρώτα σας είπα πως ό,τι λέγεται εδώ πρέπει να λέγεται µε
στάθµη σοβαρότητας, για να σεβόµαστε το ρόλο µας. Γιατί
άκουσα και την άποψη -κι ας µε συγχωρέσουν οι συνάδελφοι που
την υποστήριξαν, η έλλειψη σοβαρότητας που είπα προηγουµέ-
νως δεν αφορά υποτιµητικά τη γνώµη τους κ.λπ., αλλά αναφέ-
ρεται στο ότι πρέπει να είµαστε τεκµηριωµένοι κάθε φορά ή
–ορθότερα- να τεκµηριώνουµε αυτό το οποίο λέµε- που λέει το
εξής: «Γιατί δεν στέλνουµε να ζητήσουµε µια γνώµη από το Συµ-
βούλιο της Επικρατείας, να µας πει αν είναι δυνατόν να τους µο-
νιµοποιήσουµε»; Μα σοβαρά το λέµε τώρα αυτό; Γνωµοδοτεί το
Συµβούλιο της Επικρατείας; Έχει τέτοια αρµοδιότητα και δεν το

ξέραµε; Μία γνωµοδοτική αρµοδιότητα έχει το Συµβούλιο Επι-
κρατείας, κατά το άρθρο 95 του Συντάγµατος: Να γνωµοδοτεί
σε ό,τι αφορά τη συνταγµατικότητα των κανονιστικών διαταγµά-
των τα οποία του αποστέλλονται. Θα θέλατε δήλη να στείλω ένα
χαρτί στον Πρόεδρο του Συµβουλίου Επικρατείας και να του πω
«έχουµε ένα νοµοσχέδιο, διαφωνούµε µεταξύ µας. ∆εν µας λέτε
την άποψή σας;»; Και τα παρατηρεί ο κόσµος που µας βλέπει και
µας ακούει αυτήν τη στιγµή και σου λέει: «µπορεί και να γίνεται
αυτό το πράγµα». ∆εν µπορεί να τα λέµε µε τόση ελαφρότητα
αυτά τα πράγµατα εδώ. Αυτό θα κριθεί συνταγµατικά αν αµφι-
σβητηθεί. Ξέρετε πόσος καιρός θα περάσει; Και για σκεφθείτε
να έκανα τη µονιµοποίηση αυτή, να την έβγαζε αντισυνταγµα-
τική. Τι θα γινόταν µετά; Είναι τόσοι χιλιάδες άνθρωποι. Ενώ
κάνω αυτό το οποίο είµαι βέβαιος ότι πρόκειται το Συµβούλιο
Επικρατείας να πει ότι δεν συµβαίνει τίποτα, διότι µου παρέχει
µια σταθερή βάση το Σύνταγµα. Και ξέρει και το Συµβούλιο Επι-
κρατείας ότι, εν πάση περιπτώσει, τόσοι χιλιάδες άνθρωποι δεν
µπορούν να παραµένουν αναξιοποίητοι. Πάλι θα πω αυτό που
είναι αυτονόητο µέσα από το σχετικό άρθρο του Συντάγµατος,
δηλαδή το άρθρο 103, παράγραφος 8. Κύριοι συνάδελφοι, ανε-
ξάρτητα από το τι λέει ο κ. Βενιζέλος στην άποψη την οποία υπο-
στηρίζει, σας ξαναδιαβάζω -και θα διαβάζω πάντοτε τη διάταξη
αυτή γιατί πιο καθαρή διάταξη δεν µπορώ, πραγµατικά, να έχω-
τι λέει το άρθρο 103 παράγραφος 8 στο προτελευταίο εδάφιο:
«Απαγορεύεται η από το νόµο µονιµοποίηση προσωπικού που
υπάγεται στο πρώτο εδάφιο ή η µετατροπή των συµβάσεών του
σε αορίστου χρόνου». Αφήνουµε τη µετατροπή. Γι’ αυτό κάναµε
το διάταγµα µε τον τρόπο αυτό γιατί αυτόµατη µετατροπή δεν
µπορούσε να γίνει. Έγινε µε τη διαδικασία που είπαµε την εποχή
εκείνη. Αλλά λέει «απαγορεύεται η από το νόµο µονιµοποίηση
προσωπικού που υπάγεται στο πρώτο εδάφιο του άρθρου 103
παράγραφος 8». ∆ιαβάζω το πρώτο εδάφιο ξανά, για πολλοστή
φορά. «Νόµος ορίζει τους όρους και τη χρονική διάρκεια των
σχέσεων εργασίας ιδιωτικού δικαίου στο ∆ηµόσιο και στον ευ-
ρύτερο δηµόσιο τοµέα, όπως αυτός καθορίζεται κάθε φορά για
την κάλυψη είτε οργανικών θέσεων και πέραν των προβλεποµέ-
νων στο πρώτο εδάφιο της παραγράφου 3, είτε πρόσκαιρων, είτε
απρόβλεπτων και επειγουσών αναγκών κατά το δεύτερο εδάφιο
της παραγράφου 2».

∆ηλαδή, είτε έχουµε αορίστου είτε έχουµε ορισµένου χρόνου,
απαγορεύεται η µετατροπή των συµβάσεων αυτών σε σχέσεις
δηµοσίου δικαίου. Ρητά, ξεκάθαρα! Τι άλλο να πει το Σύνταγµα;
Και το βλέπετε και από την έκθεση της Επιστηµονικής Υπηρε-
σίας.

Πώς είναι δυνατόν µε τόση ελαφρότητα να έρχεται το ΠΑΣΟΚ
και να µου λέει να επέλεγα αυτήν τη λύση; Το ξαναλέω για πολ-
λοστή φορά. Φέρει τριπλή ευθύνη το ΠΑΣΟΚ γι’ αυτό που λέει
εδώ και γιατί δεν συνήνεσε στην αναθεώρηση –όταν µπορού-
σαµε να το λύσουµε οριστικά και αµετάκλητα- και γιατί δεν επι-
λέγει τη λύση που είναι καθ’ όλα συνταγµατικά εφικτή και γιατί
µας λέει κάτι που είναι αδύνατο και το οποίο –το ξαναλέω και θα
το λέω κάθε φορά- ούτε το έκανε ως κυβέρνηση ούτε το πρό-
τεινε καν ως αντιπολίτευση να το κάνουµε, παρά µόνο τη στιγµή
που έφερα αυτό το σχέδιο νόµου.

Αυτά µπορούµε να κάνουµε, αυτά κάνουµε. Και πρέπει –το το-
νίζω- στην επόµενη αναθεώρηση όποτε γίνει και όποιοι είναι εδώ
να σκεφτούν ότι το άρθρο 103 παράγραφος 8 πρέπει να το ξα-
ναδούµε, γιατί έχει πολλά ερµηνευτικά προβλήµατα. Μην ξε-
χνάτε ότι έτσι όπως έγινε ήταν διάταξη που µπήκε για πρώτη
φορά στην αναθεώρηση του 2001.

Και επειδή κάτι άκουσα από το ΠΑΣΟΚ για κατάργηση µονι-
µοποίησης κ.λπ., ότι όταν χρησιµοποιείς ανθρώπους ιδιωτικού
αορίστου χρόνου είναι κατάργηση µονιµοποίησης, σας λέω ότι
δεν είναι έτσι. Και αυτό το ξέρετε πολύ καλά γιατί ο κανόνας είναι
η µονιµότητα. Ο κανόνας παραµένει πάντα η µονιµότητα. Πέραν
τούτου και οι αορίστου χρόνου ουσιαστικά κι αυτοί µόνιµοι είναι,
η έννοµη σχέση είναι ιδιωτικού δικαίου για άλλους λόγους.

Μα αν, πραγµατικά, το ΠΑΣΟΚ θεωρεί ότι µε αυτό καταργείται
η µονιµότητα –που το τονίζω δεν καταργείται- το ίδιο φαίνεται
ότι την κατάργησε το 2001, γιατί αυτό εισήγαγε τη σχετική ρύθ-
µιση. ∆εν προσθέσαµε εµείς τίποτα άλλο. Απλά εφαρµόζουµε τη
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σχετική διάταξη, όπου ισχύει σήµερα.
Γι’ αυτό σας είπα, να ακούω κριτική, ναι, να βελτιώνονται τα

νοµοσχέδια, ναι. Όµως, τέτοια αφοριστική διατύπωση, τέτοια
υποκρισία, τέτοια ανευθυνότητα, τέτοιου είδους λογική «όχι σε
όλα», µόνο και µόνο για να µην ακούει κανένας τι θετικό γίνεται
σ’ αυτόν τον τόπο και το κυριότερο να λέγεται ότι αυτό γίνεται
προεκλογικά, όταν αγωνίζοµαι σ’ αυτό το Υπουργείο που είµαι –
µαζί µε τους συναδέλφους µου και στο χώρο της Κυβέρνησης
και µε τις άλλες πτέρυγες της Βουλής- να λύσουµε ένα πρό-
βληµα από το 2006, ε, µε συγχωρείτε πάρα πολύ! Αυτό υπερ-
βαίνει και την καλώς νοούµενη κριτική, γιατί είναι πλήρης
διαστρέβλωση της πραγµατικότητας.

Αυτή είναι η αρχή του νοµοσχεδίου. Είναι αρχή προς τη σωστή
κατεύθυνση. Κλείνει τρύπες που –στην κυριολεξία- άφησε το
ΠΑΣΟΚ, αξιοποιεί ανθρώπους, εφαρµόζει το κριτήριο της αξιο-
κρατίας και εντάσσεται στο πλαίσιο της επανίδρυσης του κρά-
τους, γιατί επανιδρύει και τη νοοτροπία που πρέπει να έχουµε
σε ό,τι αφορά το θέµα της αξιοκρατίας και σε ό,τι αφορά το γε-
γονός ότι δεν έχουµε τόσους πολλούς άξιους ανθρώπους, ώστε
να έχουµε την πολυτέλεια να µην αξιοποιούµε τις υπηρεσίες
τους.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.

Παπουτσής.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σή-

µερα έχουµε τη χαρά να παρευρίσκονται στην Αίθουσα δύο
Υπουργοί –απ’ ό,τι βλέπω- και ένας Υφυπουργός.

Είµαι βέβαιος ότι αυτό δεν είναι τυχαίο. Προφανώς, έρχεται
να διασκεδάσει τα δηµοσιεύµατα του Τύπου ότι η παραπαίουσα
και κατακαµένη Κυβέρνηση συγκλονίζεται από τις διεκδικήσεις
των βαρόνων του κυβερνητικού σχήµατος, πιέζοντας τον Πρω-
θυπουργό για ανασχηµατισµό και διεκδικώντας ο καθένας µεγα-
λύτερο ή µικρότερο χώρο ευθύνης και τους αρεστούς
Υφυπουργούς και συνεργάτες του.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Τώρα εσείς αναφέρεστε στο νοµο-
σχέδιο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, κύριε συ-
νάδελφε, µη διακόπτετε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Εάν µου επιτρέπει η κυρία Πρόε-
δρος...

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Αυτά τώρα είναι επί του νοµοσχε-
δίου;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Μάλιστα, δεν είναι έτσι ακριβώς,
κύριε Σταµάτη. Προτείνετε να µη σχολιάσω την επικαιρότητα; Να
µη σχολιάσω το γεγονός...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μην κάνετε διάλογο
και µη διακόπτετε. Συνεχίστε, κύριε Παπουτσή.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Το λέω για το χρόνο, γιατί οι Βου-
λευτές δεν µπορούν ποτέ να µιλήσουν σ’ αυτήν την Αίθουσα!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): ∆εν έχετε ζητήσει το
λόγο, κύριε συνάδελφε. Παρακαλώ µη διακόπτετε!

Συνεχίστε, κύριε Παπουτσή.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κυρία Πρόε-

δρε, που υπενθυµίσατε στον κύριο συνάδελφο ότι αν ήθελε να µι-
λήσει, θα είχε εγγραφεί οµιλητής, αλλά δεν έχει εγγραφεί.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: ∆εν µιλάω για τον εαυτό µου. Εγώ
είπα γενικά για τους Βουλευτές.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όπως δεν έχει εγγραφεί και κανένας
άλλος συνάδελφος της Νέας ∆ηµοκρατίας πλην του κ. Καραµά-
ριου, ο οποίος έλαβε το λόγο.

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών): Τον
κ. Καντερέ τον ξεχάσατε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Και τον κ. Καντερέ, µάλιστα.
Απάντησα στις διαµαρτυρίες του κ. Σταµάτη και ελπίζω, κυρία

Πρόεδρε, να κρατήθηκε ο χρόνος µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεχίστε, όµως, επί

του θέµατος.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Όµως, ήθελα να υπενθυµίσω ότι είναι

πραγµατικά σηµαντικό γεγονός για το Κοινοβούλιο να βρίσκο-

νται σήµερα δυο Υπουργοί παρόντες και κυρίως για να συζητή-
σουµε ένα νοµοσχέδιο, το οποίο πράγµατι αφορά παρά πολύ
κόσµο.

Είχα δε την ευκαιρία χθες να σας ακούσω κατά τη στιγµή της
συζήτησης του άλλου περίφηµου νοµοσχεδίου, όπου η Κυβέρ-
νηση ίδρυσε νέο πανεπιστήµιο µε τροπολογία, στην οποία κι
εσείς πήρατε το λόγο, όπως και ο αρµόδιος Υφυπουργός ο προ-
ερχόµενος από την Αιτωλοακαρνανία.

Όµως, όλα αυτά είναι στοιχεία ενός γεγονότος, το οποίο κα-
ταδεικνύουµε συνεχώς αυτές τις µέρες, ότι η Κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας πολιτεύεται µε την πολιτική του Μαυρογια-
λούρου. Το κάνατε χθες, το κάνετε και σήµερα.

Αυτό είναι το νοµοσχέδιό σας. Είναι ένα πολυνοµοσχέδιο και
µε τις ρυθµίσεις που έχει, κανονικά ο τίτλος του θα έπρεπε να
είναι «Άλλες διατάξεις του Υπουργείου Εσωτερικών και ρουσφέ-
τια της Κυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας». Όπως χθες είχαµε
το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Παιδείας µε τροπολογίες, τις
οποίες είχε υποδείξει η ∆ΑΠ, κατά την οµολογία του κυρίου Υφυ-
πουργού Παιδείας. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Έτσι νοµοθετεί
η Βουλή.

Χαίροµαι βέβαια πάρα πολύ που σήµερα βλέπω και περισσό-
τερους των τριών συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας στην Αί-
θουσα, ενώ µέχρι χθες δεν είχαµε τη χαρά να έχουµε την
αντιπαράθεση στο δηµόσιο διάλογο επ’ αυτού.

Κύριε Υπουργέ, σας άκουσα µε πολύ µεγάλη προσοχή στην
αγωνία σας να εξηγήσετε την επιστηµονική διάσταση των από-
ψεων γύρω από ένα θέµα, το οποίο είναι βαθύτατα πολιτικό,
γύρω από το θέµα της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, της λειτουργίας του
κράτους, της συνταγµατικής νοµιµότητος.

Γνωρίζετε, όµως, όπως και όλοι στην Αίθουσα αυτή, ότι πάνω
απ’ όλα υπάρχει η πολιτική βούληση. Και αυτό το οποίο είναι εµ-
φανέστατο, όπως κατεδείχθη µε περισσή ενάργεια από τον ει-
σηγητή µας τον κ. Παναγιώτη Ρήγα, είναι πως η πολιτική βούληση της
Κυβέρνησης δεν υπάρχει.

Αντίθετα, υπάρχει πολιτική βούληση για διευθετήσεις. Υπάρχει
πολιτική βούληση για εξυπηρετήσεις. Υπάρχει πολιτική βούληση
για να χαϊδέψουµε αυτιά. Υπάρχει πολιτική βούληση για οµηρία.
Υπάρχει πολιτική βούληση για χατίρια. Υπάρχει πολιτική βούληση
για διευθέτηση οικονοµικών συµφερόντων. Και θα αναφερθούµε
συγκεκριµένα στα άρθρα, ιδιαίτερα εκείνα τα οποία αφορούν τις
περίφηµες εισηγήσεις του Εθνικού Ραδιοτηλεοπτικού Συµβου-
λίου.

Υπάρχουν πολλές τέτοιες προθέσεις. Πολιτική βούληση, όµως,
για µεταρρύθµιση στη δηµόσια διοίκηση δεν υπάρχει. Όπως και
δεν υπήρξε καταγεγραµµένη όλα αυτά τα χρόνια που κυβερνάτε.
Κυβερνάτε απευθυνόµενοι στο παρελθόν, αντιπολιτευόµενοι τις
κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ –λες και δεν ήταν άλλες οι εποχές, λες
και δεν ήταν άλλες οι συγκυρίες, λες και δεν ήταν άλλες οι οικο-
νοµικές δυνατότητες της χώρας- αγνοώντας τη σηµερινή πραγ-
µατικότητα, παρακάµπτοντας τις πραγµατικές ανάγκες της
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και του κράτους και της έννοιας του δηµο-
σίου συµφέροντος.

Επιµένετε µε την ιδεοληψία σας του λιγότερου κράτους στην
υπηρεσία γενικώς της ελεύθερης αγοράς να διευθετήσετε συµ-
φέροντα και να κερδίσετε ψήφους, σε µια καθαρά προεκλογική
περίοδο, προεκλογική περίοδο για τις εθνικές εκλογές, αλλά και
προεκλογική περίοδο για τις δηµοτικές εκλογές για την Τοπική
Αυτοδιοίκηση και γι’ αυτόν το λόγο φέρνετε και την περίφηµη
τροπολογία µε τις είκοσι χιλιάδες συµβάσεις για τους Οργανι-
σµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης στους επόµενους µήνες.

Γι’ αυτό λέµε ότι σήµερα παρακολουθούµε την εξέλιξη του
έργου που είδαµε και που ξεκίνησε από χθες. Σήµερα βλέπουµε
το άλλο επεισόδιο του έργου «ο Μαυρογιαλούρος µεταρρυθµι-
στής». Περί αυτού πρόκειται. Αυτή είναι η σηµερινή πραγµατι-
κότητα της Νέας ∆ηµοκρατίας

Και εξηγούµαι. Μας είπατε, κύριε Υπουργέ, ότι το ΠΑΣΟΚ είναι
ασυνεπές, όσον αφορά τη θεωρητική του προσέγγιση, τη συ-
νταγµατική του προσέγγιση και την εκδήλωση της πολιτικής του
βούλησης.

Εάν σκόπιµα το πράττετε, αδικείτε κατάφορα το ΠΑΣΟΚ. Εάν
σας διαφεύγει, θα σας το υπενθυµίσω. Το ΠΑΣΟΚ, όπως ξέρετε,
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ψήφισε το ν. 2986/2002.
Κατ’ εφαρµογήν αυτού του νόµου εδόθη λύση για τους εργα-

ζόµενους εκπαιδευτικούς, όπου ορίζεται σαφώς ότι όσοι προ-
σλαµβάνονται στη δηµόσια εκπαίδευση µε σχέση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου, σύµφωνα µε την περίπτωση
α’ της παραγράφου 2 του άρθρου 13 ν. 2986/2002, µπορούν να
µονιµοποιηθούν, σύµφωνα µε τις διατάξεις του ν. 1600/1986,
εφόσον έχουν διοριστεί σε µόνιµες οργανικές θέσεις.

Και επιπλέον, επειδή µας λέτε ότι πράγµατι υπάρχει σοβαρό
πρόβληµα και ότι δεν το επιτρέπει το Σύνταγµα, σας ερωτώ: Ο ν.
3613/2007, ο δικός σας νόµος, είναι αντισυνταγµατικός; ∆ιότι
εκεί επιτρέπετε ξανά εσείς στο δικό σας νόµο, στο δικό σας νο-
µοθετικό πλαίσιο, αυτό που ισχύει σήµερα. Ισχύει για τους υπαλ-
λήλους µε σύµβαση ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου που
µετατάσσονται στα νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου και ∆ΕΚΟ
στο δηµόσιο.

Και αυτό τι κάνει; Αυτοί µπορούν να µετατάσσονται και να κα-
ταλαµβάνουν οργανικές θέσεις µονίµου προσωπικού και να κα-
τατάσσονται στους βαθµούς του Υπαλληλικού Κώδικα, µε βάση
το συνολικό χρόνο προϋπηρεσίας. Και αυτά δεν ρυθµίζονται
µόνο µε το νόµο, αλλά και µε ερµηνευτική εγκύκλιο της Γενικής
Γραµµατείας ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, που ο αριθµός είναι στη διά-
θεσή σας, αν σας διαφεύγει.

Ποιο είναι το συµπέρασµα; Το συµπέρασµα είναι ότι, όπως
εφάρµοσε η πολιτική της κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, αλλά όπως
σας υπενθύµισα και η δική σας Κυβέρνηση, όταν υπάρχει πολι-
τική βούληση µπορεί να βρεθεί τρόπος. Γι’ αυτόν το λόγο ακρι-
βώς, εµείς επιµένουµε στην πρόταση την οποία έκαναν, τόσο ο
εισηγητής µας όσο και οι άλλοι συνάδελφοι οι οποίοι πήραν το
λόγο, ότι θα πρέπει να εξετάσουµε και να βρούµε τον τρόπο. Και
εδώ υπάρχει συναίνεση όλης της Βουλής. Μόνο η Νέα ∆ηµο-
κρατία έχει διαφορετική προσέγγιση στο νέο θέµα. Όλη η Βουλή,
και οι ίδιοι οι εργαζόµενοι και επιπλέον η Α∆Ε∆Υ, όλοι συµφω-
νούν σε µια κατεύθυνση. Στο να βρούµε τον τρόπο της µονιµο-
ποίησης, χωρίς να παρακαµφθεί το ΑΣΕΠ, χωρίς να
παρακαµφθούν οι διαδικασίες οι οποίες έχουν θεσπιστεί από το
Σύνταγµα, χωρίς να έρθουµε σε σύγκρουση µε το άρθρο 103 του
Συντάγµατος που αποτελεί κατάκτηση της δηµοκρατίας µας,
όπως και το ΑΣΕΠ, όµως, αποτελεί κατάκτηση της δηµοκρατίας
µας.

Αυτό επιχειρείτε να κάνετε και η επιχείρηση διευθέτησης την
οποία προωθείτε –διότι περί αυτού πρόκειται- έχει σοβαρότατες
επιπτώσεις στην ίδια τη λειτουργία της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.
∆ιότι δεν είναι µόνο ότι δηµιουργεί διαφορετικές ταχύτητες στην
εξέλιξη των εργαζοµένων στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Και το υπενθύ-
µισε ο κ. Ρήγας στην εισήγησή του, όπως αργότερα και ο κ. Κου-
τσούκος.

Ο βασικός λόγος, η θεωρητική βάση, η πολιτική βάση της µο-
νιµοποίησης των υπαλλήλων, των εργαζοµένων στο δηµόσιο
τοµέα, αφορά την ανεξαρτησία της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, αφορά
την αυτονοµία της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Είναι η θωράκιση της
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης και των δηµοσίων λειτουργών προς την
οποιαδήποτε κυβέρνηση, προς την πολιτική ηγεσία, προκειµένου
να διασφαλίζεται το δηµόσιο συµφέρον. Αλλά και πάλι εκεί που
υπάρχει κόκκινο, που υπάρχει δηµόσιο συµφέρον, εκεί που φτά-
νει η εφαρµογή της έννοιας του δηµοσίου συµφέροντος, αρχί-
ζουν τα δύσκολα για τη Νέα ∆ηµοκρατία.

Επιπλέον, η παρέµβασή σας αυτή θα έχει σοβαρές επιπτώσεις
στην ίδια τη λειτουργία της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, διότι οι προ-
σφυγές είναι βέβαιο ότι θα υπάρξουν. Και είναι βέβαιο ότι θα
υπάρξουν για τις περιπτώσεις εκείνες οι οποίες θα αφορούν τους
υπαλλήλους, οι οποίοι πρόκειται να τοποθετηθούν σε θέσεις ευ-
θύνης άσκησης δηµόσιας εξουσίας. Εκεί θα υπάρχουν προσφυ-
γές.

Και γνωρίζετε καλύτερα από όλους µας σε αυτήν την Αίθουσα,
ως Καθηγητής του Συνταγµατικού ∆ικαίου ότι εκεί αρχίζει η
εµπλοκή του Συντάγµατος και εκεί θα επιβεβαιωθεί η κριτική των
συναδέλφων του ΠΑΣΟΚ ότι πράγµατι θα υπάρξουν προσφυγές.

Εµείς βεβαίως και θέλουµε τη ρύθµιση, βεβαίως και θέλουµε
την καλύτερη δυνατή αξιοποίηση όλων των ανθρώπων οι οποίοι
λειτουργούν στο δηµόσιο τοµέα. Και σε καµµία περίπτωση δεν εί-

µαστε εδώ για να υπερασπιστούµε τα όποια λάθη, τις όποιες πα-
ραλείψεις, τις όποιες λαθεµένες πρακτικές ακολουθήθηκαν στο
παρελθόν.

Εµείς είµαστε εξάλλου εκείνοι οι οποίοι διαµαρτυρόµαστε σή-
µερα µε τον πιο έντονο τρόπο για το γεγονός ότι η Νέα ∆ηµο-
κρατία λειτουργεί τα stage στο δηµόσιο τοµέα. Εµείς είµαστε
εκείνοι οι οποίοι σήµερα αντιδρούµε µε πολύ έντονο τρόπο και
ζητούµε µάλιστα και την απόσυρση της τροπολογίας την οποία
φέρνετε σε αυτό το νοµοσχέδιο για τις είκοσι χιλιάδες συµβά-
σεις για τους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Και αυτό, όχι
γιατί δεν αναγνωρίζουµε το βασικό πρόβληµα λειτουργίας που
αντιµετωπίζουν σήµερα οι δήµοι και οι κοινότητες. Το ξέρουµε
ότι υπάρχει σοβαρό πρόβληµα και µας ενδιαφέρει η ενίσχυσή
τους. Αλλά µας ενδιαφέρει ειλικρινά.

Και θα ήµασταν θετικοί, θα ήµασταν έτοιµοι να συµφωνή-
σουµε, εάν πράγµατι προκηρύσσοντο οι οργανικές θέσεις, αν
υπήρχε αύξηση των οργανικών θέσεων, αν υπήρχε άµεση διαδι-
κασία και επιτάχυνση της διαδικασίας για µόνιµες θέσεις στην
Τοπική Αυτοδιοίκηση και παντού, όπου υπάρχουν ανάγκες.

Γιατί πράγµατι η ∆ηµόσια ∆ιοίκηση δεν είναι κάτι στατικό. Εξε-
λίσσεται σύµφωνα µε τις ανάγκες της οικονοµίας, της κοινωνίας.
Οι υπηρεσίες πρέπει και αυτές να ενισχύονται, να εκσυγχρονί-
ζονται. Πρέπει να υπάρχουν εναλλαγές στα τµήµατα, στις κα-
τευθύνσεις των τµηµάτων. Αλλά όλες αυτές οι ανάγκες δεν
µπορούν να αξιοποιούνται, προκειµένου να έρχεται η εκάστοτε
πολιτική ηγεσία για να κάνει πολιτική στην πλάτη των ανθρώπων
οι οποίοι αγωνιούν για την επόµενη µέρα. Γιατί αυτό στην πραγ-
µατικότητα συµβαίνει.

Και επιπλέον η ρύθµισή σας έχει και µια άλλη επίπτωση. Πολι-
τική επίπτωση αυτήν τη φορά. Όχι ψηφοθηρική κατ’ ανάγκη. Στο
κάτω-κάτω της γραφής, καταλαβαίνω την αγωνία σας, καταλα-
βαίνω την επιδίωξή σας να αυξήσετε την επιρροή σας µε κάθε
δυνατό τρόπο. Όµως, θα έχει µια επίπτωση στρατηγικού χαρα-
κτήρα στο δηµόσιο τοµέα. Γιατί επιχειρείτε να εγκαταστήσετε
ένα γαλάζιο στρατό. Και αν όχι γαλάζιο, ένα στρατό υπαλλήλων
οι οποίοι θα είναι δεκτικοί στις παρεµβάσεις της όποιας πολιτικής
εξουσίας.

Εµείς αύριο θα είµαστε κυβέρνηση, κύριε Παυλόπουλε. Το
γνωρίζετε και το ξέρει όλος ο ελληνικός λαός. ∆εν µας ενδιαφέ-
ρει, όµως, µια τέτοια ∆ηµόσια ∆ιοίκηση. Προτιµούµε και αγωνι-
ζόµαστε γι’ αυτό, για µια ∆ηµόσια ∆ιοίκηση η οποία µε
ανεξαρτησία, µε τόλµη, θα υπηρετεί τους νόµους και το Σύ-
νταγµα της χώρας και ταυτόχρονα θα εγγυάται τη νοµιµότητα
ακόµα και απέναντι στην αυθαιρεσία της όποιας πολιτικής εξου-
σίας. Αυτήν την επιλογή δεν την υπηρετεί σε καµµία περίπτωση
η ρύθµιση την οποία κάνετε σήµερα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):
Κυρία Πρόεδρε, µια παρέµβαση σας παρακαλώ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μια τρίλεπτη παρέµ-
βαση έχει ζητήσει ο κ. Παυλόπουλος.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):

Ζητώ συγγνώµη από τον κ. Παναγιωτόπουλο που θα απαντήσει
συνολικά.

Πρώτον, αφού ήταν έτσι τα πράγµατα, όπως τα λέει ο κ. Πα-
πουτσής, σχετικά µε τη δυνατότητα µετατροπής, για ποιο λόγο
το ΠΑΣΟΚ δεν έκανε µετατροπή όλων των αορίστου χρόνου σε
µονίµους, αλλά περιορίστηκε στους εκπαιδευτικούς; Περιορί-
στηκε µόνο σε αυτό, ξέροντας ότι εκεί υπάρχει το ιδιόµορφο κα-
θεστώς των εκπαιδευτικών το οποίο δεν υπάγεται στον
Υπαλληλικό Κώδικα, αλλά έχει διαφορετικές διατάξεις.

∆εύτερον, ανακριβέστατα αναφέρθηκε στο θέµα της µετάτα-
ξης. Αυτό το οποίο ζητάει το ΠΑΣΟΚ είναι µετατροπή όλων των
σχέσεων ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου σε µονίµους…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Θέλει πολιτική βούληση.
ΠΡΟΚΟΠΗΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Εσωτερικών):

…πράγµα που είναι αντισυνταγµατικό και δεν επιτρέπεται. Άλλο
αυτό και άλλο η µέσω µετατάξεως, όταν κάποιος καταλαµβάνει
θέση µε µετάταξη, κενή οργανική θέση, η οποία υπάρχει.
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Αλλά για να φτάναµε σε αυτόν τον τοµέα που µπορεί να θεω-
ρηθεί ότι είναι συνταγµατικά εφικτός, θα έπρεπε τότε να κάναµε
µε µετάταξη όλη τη διαδικασία και όχι µε µετατροπή. Ας έρθει
το ΠΑΣΟΚ να µου πει πόσα χρόνια χρειάζεται για να γίνει αυτό το
πράγµα.

Τώρα, σε ό,τι αφορά το ζήτηµα το οποίο τέθηκε προηγουµέ-
νως για την πολιτική Μαυρογιαλούρου, ένα θα πω µονάχα. Είναι
γνωστό ότι το πελατειακό σύστηµα στην Ελλάδα, που είναι ακρι-
βώς η πατέντα Μαυρογιαλούρου, είναι δηµιούργηµα, διαχρονικό
παιδί του ΠΑΣΟΚ. Και το διακατέχει πάντα το ΠΑΣΟΚ, ακόµα και
από αυτά που ελέχθησαν από τον κ. Παπουτσή. Γιατί εξακολου-
θεί να µιλάει για γαλάζιους υπαλλήλους, γιατί το ΠΑΣΟΚ είναι
εκείνο που χώρισε την Ελλάδα σε µπλε και πράσινο, σε µπλε και
πράσινα καφενεία, σε µπλε και πράσινους υπαλλήλους. Η Νέα
∆ηµοκρατία έκανε αορίστου χρόνου υπαλλήλους που προσέ-
λαβε το ΠΑΣΟΚ. ∆εν είχε ποτέ αυτήν τη νοοτροπία.

Και ένα τελευταίο. Ο κ. Παπουτσής αποφάσισε πριν από τον
ελληνικό λαό για τον ελληνικό λαό. Μας ανήγγειλε τα αποτελέ-
σµατα των εκλογών που πρόκειται να γίνουν! Το έχει κάνει πολ-
λές φορές το ΠΑΣΟΚ. Είτε όταν θεωρούσε ότι θα κέρδιζε και τις
προηγούµενες εκλογές του 2007, αυτά έλεγε εδώ µέσα, είτε
όταν ήµασταν στην αντιπολίτευση που έλεγε «θα µείνετε στο
χρονοντούλαπο της ιστορίας». Είναι η µόνιµη τακτική του. Αλλά
δεν νοµίζω ότι κάτι τέτοιο συµβαδίζει µε το επίπεδο και την ποι-
ότητα της δηµοκρατίας µας.

Εµείς δεν προδικάζουµε τίποτα. Και δεν µπορούµε να προδι-
κάζουµε τίποτα. Αυτό απαιτεί η δηµοκρατική αρχή και το επίπεδο
ποιότητας της δηµοκρατίας το οποίο εµείς διεκδικούµε, εµείς
προσπαθούµε πραγµατικά να εµπεδώσουµε.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο κ. Πα-
πουτσής για δύο λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ένα λεπτό µόνο θα µιλήσω, κυρία
Πρόεδρε, για την αποκατάσταση της αλήθειας και για την απο-
φυγή παρεξηγήσεων, επειδή ο κύριος Υπουργός επιδόθηκε στην
προσπάθεια να ερµηνεύσει την έννοια του Μαυρογιαλούρου.

Ο Μαυρογιαλούρος ήταν ένας ήρωας µιας εξαιρετικής ελλη-
νικής ταινίας µε τον τίτλο «Υπάρχει και φιλότιµο» και µε πρωτα-
γωνιστή το Λάµπρο Κωνσταντάρα. Την ταινία εµπνεύστηκε ο
Αλέκος Σακελλάριος από το πολιτικό κλίµα της εποχής του Κων-
σταντίνου Καραµανλή και της ΕΡΕ.

Μη βιάζεστε, λοιπόν, να αποδώσετε στο ΠΑΣΟΚ φαινόµενα
που κατεγράφησαν στη συνείδηση της κοινής γνώµης στο πα-
ρελθόν και σ’ ένα παρελθόν που δεν τιµά τη χώρα µας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Το λόγο έχει ο Κοινο-

βουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Παναγιωτό-
πουλος.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Άκουσα µε προσοχή τον αξιότιµο συνάδελφο Κοινοβουλευτικό

Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσή και παρακολούθησα επί-
σης και την ανταλλαγή επιχειρηµάτων που είχε µε τον Υπουργό
Εσωτερικών κ. Παυλόπουλο. ∆εν ξέρω εάν ο κ. Παπουτσής πέ-
τυχε στην προσπάθειά του να αποδώσει µετά θάνατον και να ερ-
µηνεύσει την έµπνευση του αείµνηστου εξαιρετικού συγγραφέα
Αλέκου Σακελλάριου, αλλά αυτό που θέλω να πω για να έχουµε
πληρότητα, κύριε Παπουτσή, στην αφήγηση του πλαισίου εκεί-
νης της εποχής, ήταν ότι τότε ήταν η περίοδος της ΕΡΕ του Κα-
ραµανλή, αλλά µετά ακολούθησε η περίοδος της Ενώσεως
Κέντρου. Αφήστε, λοιπόν, να λειτουργήσει η µνήµη µε πληρό-
τητα και όχι επιλεκτικά.

Τώρα, όπως ξέρετε, είµαι σε θέση µαζί σας να διεξέλθουµε –
αλλά δεν επιτρέπει ο χώρος και ο χρόνος να διεξέλθουµε- µε
αξιόλογα επιχειρήµατα τα όσα έγιναν εκείνη την εποχή από τη
µία και την άλλη πλευρά. ∆εν είναι αυτό που ζητεί σήµερα ο ελ-
ληνικός λαός.

Επειδή είστε προσεκτικός στις ευρύτερες πολιτικές αναφορές
που κάνατε σε αντίθεση µε άλλους συναδέλφους σας από το
ΠΑΣΟΚ, θα άφηνα χωρίς να κάνω ιδιαίτερη παρατήρηση τις πε-
ρισσότερες γενικότερες πολιτικές αναφορές σας, εάν δεν είχατε

χρησιµοποιήσει δύο φράσεις, δύο µετοχές. Είπατε «η Κυβέρνηση
παραπαίουσα», «η Κυβέρνηση κατακαµένη». Βλέπω ότι και ο
προσεκτικός κ. Παπουτσής σταδιακά δεν αποφεύγει να υποπέσει
στο σφάλµα, στον ολισθηρό δρόµο που ακολουθούν στελέχη του
ΠΑΣΟΚ τα τελευταία εικοσιτετράωρα.

Το ΠΑΣΟΚ, όπως είπα χθες, ξεκίνησε καλά. Λίγες ώρες µετά
την καταστροφή που µας βρήκε εδώ στο Λεκανοπέδιο και σε
άλλες περιοχές της χώρας από τις τελευταίες πυρκαγιές, όντως
η αρχική τοποθέτηση του Προέδρου του, του κ. Γεώργιου Πα-
πανδρέου, ήταν ψύχραιµη και υπεύθυνη. Όµως, τα όσα µεσολά-
βησαν και ακολούθησαν στη συνέχεια έδειξαν ή ότι η µεγάλη
πλειοψηφία των στελεχών του ΠΑΣΟΚ που ανήκουν στην ηγετική
οµάδα δεν ικανοποιήθηκαν ή ότι δεν πίστεψαν τα όσα είπε ο Αρ-
χηγός τους ή ότι και ο ίδιος ο Αρχηγός τους, όταν τα έλεγε, τα
έλεγε υποδυόµενος το ρόλο του υπεύθυνου πολιτικού παράγο-
ντα και όχι πιστεύοντας πραγµατικά σ’ αυτήν την πρώτη υπεύ-
θυνη τοποθέτηση.

Γι’ αυτό σταδιακά από τότε µέχρι σήµερα έχουµε µία διολί-
σθηση του ΠΑΣΟΚ σε θέσεις που το επαναφέρουν στη γνωστή
τροχιά, στο γνωστό ρόλο µιας ανεύθυνης Αντιπολίτευσης που
επιλέγει αντί της υπευθυνότητας το λαϊκισµό, τη δηµαγωγία, την
εξαλλότητα.

Οφείλω να πω ότι ο κ. Παπουτσής ήταν περισσότερο προσε-
κτικός, αλλά δεν απέφυγε και αυτός να συνεισφέρει στην ολι-
σθηρή πορεία της ηγετικής οµάδας του ΠΑΣΟΚ, η οποία, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, επιχειρεί τις τελευταίες ηµέρες να µετα-
τρέψει σε αντικείµενο κοµµατικής έριδας το βαρύτατο όντως
πλήγµα που δεχθήκαµε εδώ στο Λεκανοπέδιο και σε άλλες πε-
ριοχές της Ελλάδος από τις φυσικές καταστροφές.

Όποιος επιχειρήσει να κάνει τα προβλήµατα των καθηµερινών
ανθρώπων πρώτη ύλη για το χώρο της πολιτικής αντιπαράθεσης,
θα υποστεί και τις συνέπειες. Εµείς δεν θα προχωρήσουµε σ’
αυτόν το δρόµο. Αντιθέτως, η Κυβέρνηση προχωρεί ταχύτατα σε
µέτρα αποκατάστασης και ανακούφισης των πληγέντων και σε
µέτρα για την αποκατάσταση επίσης του περιβάλλοντος.

Είναι δύσκολη η προσπάθεια. Σ’ αυτήν την προσπάθεια µπο-
ρούµε να πετύχουµε. Θα πετύχουµε. Και σας καλούµε να συνα-
ντηθούµε όλοι απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής.

Σε ό,τι αφορά δε την παρουσία των Υπουργών, νοµίζω, αγα-
πητέ συνάδελφε κύριε Παπουτσή, ότι η παρουσία των Υπουργών
σ’ αυτήν την Αίθουσα δεν δείχνει τίποτα περισσότερο και τίποτα
λιγότερο παρά το σεβασµό τους σ’ αυτήν την τόσο σηµαντική
κοινοβουλευτική διαδικασία.

Τώρα, το υπό συζήτηση νοµοσχέδιο διευθετεί ένα πραγµα-
τικά πελώριο θέµα εκκρεµότητας ζωής χιλιάδων ανθρώπων, χι-
λιάδων οικογενειών που βρέθηκαν να εργάζονται στο δηµόσιο
τοµέα, χωρίς να έχει διευθετηθεί η νοµική υπόσταση αυτής της
εργασίας τους.

∆εν θα αντιδικήσω σ’ αυτό µε τους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ.
Όντως θα συµφωνήσω ότι ένα από τα µεγαλύτερα προβλήµατα
της σηµερινής Ελλάδος είναι η λειτουργία, η ποιότητα, η αποτε-
λεσµατικότητα της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Αυτή είναι η αλήθεια.
Όµως, εάν πάµε λίγο τα πράγµατα προς τα πίσω, θα διαπιστώ-
σουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ότι πέρα από
τις αγκυλώσεις τις οποίες κληροδότησε στο νέο ελληνικό κρά-
τος και στη διοίκησή του ο οθωµανικός ζυγός –µην πάµε τόσο
πίσω- θα διαπιστώσουµε όλοι ότι η παθογένεια των τελευταίων
δεκαετιών οφείλεται κυρίως –υπάρχουν και άλλοι λόγοι- στη µε-
ταχείριση που επεφύλαξε το ΠΑΣΟΚ στην ελληνική ∆ηµόσια ∆ι-
οίκηση.

Από το 1981 και µετά, το ΠΑΣΟΚ θεώρησε και εξακολουθεί να
θεωρεί τη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση κοµµατική του θεραπαινίδα. Είναι
επί της εποχής του ΠΑΣΟΚ που για πρώτη φορά στην Ελλάδα –
και παγκοσµίως, επιτρέψτε µου να πω- δηµιουργήθηκε η έννοια
και ο άτυπος, αλλά ουσιαστικός «θεσµός» -εντός εισαγωγικών η
λέξη «θεσµός»- των κατεψυγµένων δηµοσίων υπαλλήλων.

Ο ελληνικός λαός που µας ακούει τώρα γνωρίζει ότι εκατο-
ντάδες χιλιάδες άνδρες και γυναίκες που υπηρετούσαν κατά την
περίοδο διακυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ σε όλους τους κλάδους και
τους τοµείς της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης υπό τη στενή ή υπό την ευ-
ρεία έννοια, στα Σώµατα Ασφαλείας, στις Ένοπλες ∆υνάµεις,
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είδαν καριέρες να οδηγούνται σε αδιέξοδο. Τοποθετήθηκαν στα
υπόγεια της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Κατέστησαν οι κατεψυγµένοι
Έλληνες δηµόσιοι υπάλληλοι, διότι είχαν την «ατυχία» -εντός ει-
σαγωγικών η λέξη, επιλογή τους ήταν, δηµοκρατία έχουµε- να
µην ανήκουν στις κλαδικές του ΠΑΣΟΚ.

Τιµωρήθηκαν, λοιπόν, γι’ αυτό. Εκατοντάδες χιλιάδες συµπο-
λίτες µας σε όλη τη χώρα είδαν την καριέρα τους να ναυαγεί,
είδαν την αναξιοκρατία, την έλλειψη αξιολόγησης, τη διαγραφή
των προσόντων, να γίνεται καθηµερινή πρακτική και υποχρεώ-
θηκαν να υποστούν αυτήν την κοµµατική επέλαση του ΠΑΣΟΚ
στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση.

Κύριε Παπουτσή, το πράσινο έπος του κοµµατισµού, το πρά-
σινο έπος της άλωσης της ελληνικής ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης από
το ΠΑΣΟΚ, το οµολογούν ήδη κατ’ ιδίαν και δικά σας στελέχη.
Και σε αρκετές περιπτώσεις –προς τιµήν τους- κάνουν και την
αυτοκριτική τους.

Το ΠΑΣΟΚ, όµως, µέχρι τώρα όχι µόνο αυτοκριτική δεν έκανε,
αλλά εξακολουθεί και αρθρώνει ένα λόγο ο οποίος δηλοί ότι από
τότε µέχρι σήµερα δεν άλλαξε νοοτροπία. Να σας θυµίσουµε τι
έγινε το 1981 και τι επαναλήφθηκε ακόµα πιο έντονα το 1993;
Απελύθησαν –αποµακρύνθηκαν, δηλαδή, από τα καθήκοντά
τους, αυτό εννοώ- γενικοί διευθυντές Υπουργείων µέσα σ’ ένα
βράδυ το 1993, µέσα σε είκοσι τέσσερις ώρες µε fax!

Κάντε σύγκριση µ’ αυτό που συνέβη το Μάρτιο του 2004 στα
περισσότερα Υπουργεία. Συνεργαστήκαµε αρµονικά µε γενικούς
διευθυντές, µε διευθυντές, µε την ιεραρχία που βρήκαµε επί της
εποχής του ΠΑΣΟΚ, γνωρίζοντας ότι οι περισσότεροι διευθυντές
και όλοι σχεδόν οι γενικοί διευθυντές που βρήκαµε το Μάρτιο
του 2004 στη ∆ηµόσια ∆ιοίκηση, ανήκαν στο ΠΑΣΟΚ.

∆ικαίωµά τους. Και το ΠΑΣΟΚ είναι ένα κόµµα, το οποίο επι-
λέγει ένα µέρος του ελληνικού λαού. Το σεβόµαστε. Σεβόµαστε
την επιλογή του. Ήταν συνδικαλιστικά, κοµµατικά στελέχη του
ΠΑΣΟΚ. Πήγαιναν κάθε βράδυ από την τότε Χαριλάου Τρικούπη.
Και συνεργαστήκαµε αρµονικά για πάρα πολλούς µήνες, ενώ
εσείς αντίθετα το 1993, το 1981, αποµακρύνατε τους γενικούς
διευθυντές µ’ ένα φαξ µέσα σε είκοσι τέσσερις ώρες. Θα µπο-
ρούσε κανείς να αναφέρει πάρα πολλά επεισόδια απ’ αυτό το –
επιτρέψτε µου να πω- έπος της ντροπής, της άλωσης της
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, απ’ αυτό το πράσινο έπος του κοµµατι-
σµού. Στα Σώµατα Ασφαλείας, στις Ένοπλες ∆υνάµεις κυριαρ-
χούσε αµείλικτη λογική, αναπόδραστη: η κοµµατική λογική του
ΠΑΣΟΚ και η σκοπιµότητά του.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα των συµβασιούχων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, µιλάτε σήµερα για

τους συµβασιούχους; Ήταν ένα από τα πελώρια θέµατα που κλη-
ροδοτήσατε, οι κυβερνήσεις οι δικές σας στην Κυβέρνηση του κ.
Καραµανλή. Και είναι προς τιµήν του κ. Καραµανλή ότι αυτήν τη
δέσµευση, την οποία διατύπωσε σε τηλεοπτικές του συνεντεύ-
ξεις στην τότε προεκλογική περίοδο, δηλαδή, πριν από το Μάρτη
του 2004, την έκανε στη συνέχεια πράξη και από την πλευρά του
νυν Υπουργού, του κ. Παυλόπουλου και από τη δική µας πλευρά
τότε, µ’ ένα άλλο διάταγµα, που και αυτό λειτούργησε και αφο-
ρούσε τους συµβασιούχους του µη υπό στενή έννοια δηµοσίου
τοµέα. Οι συµβασιούχοι επί των ηµερών του ΠΑΣΟΚ –και µιλάµε
για εκατοντάδες χιλιάδες οικογένειες- ήταν οι εύκολοι όµηροι, οι
αιχµάλωτοι της κοµµατικής λογικής. Εσύροντο από το ΠΑΣΟΚ
από εκλογική περίοδο σε εκλογική περίοδο, εκβιαζόµενοι για να
πάρει την ψήφο τους και για να εισπράξουν εκείνοι υποσχέσεις
ότι µετά τις εκλογές θα διευθετηθούν τα θέµατα που αφορού-
σαν τη µοίρα τους και την εξέλιξή τους στην υπηρεσία.

Κατά συνέπεια, δεν είναι δυνατόν σήµερα να έρχεται το
ΠΑΣΟΚ, το οποίο άφησε εκατοντάδες χιλιάδες συµβασιούχους
µετεωρούµενους από εκλογή σε εκλογή, τους κατέστησε εύκολα
θύµατα της προεκλογικής δηµαγωγίας της δικής του, τους κα-
τέστησε µε πολύ εύκολο τρόπο αιχµαλώτους της δικής του κοµ-
µατικής λογικής και σκοπιµότητας και να οµιλεί για
µονιµοποίηση, που και το ΠΑΣΟΚ γνωρίζει ότι δεν είναι συµβατή
µε το Σύνταγµα. ∆ιότι, εάν ήταν συµβατή µε το Σύνταγµα, γιατί
δεν την έκανε; Πρόκειται για µία ακόµη προσπάθεια εγκλωβι-
σµού πολιτικού των συγκεκριµένων ανθρώπων, οι οποίοι πέρα-
σαν από χίλια µύρια κύµατα, είδαν πολλά τα µάτια τους, έπαθαν

και έµαθαν και γνωρίζουν ότι, εάν κάποιος αντιµετωπίζει µε υπευ-
θυνότητα και σοβαρότητα την τύχη τους και την υπόστασή τους
στο δηµόσιο τοµέα, αυτή είναι η Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας.

Χαίροµαι, λοιπόν, γιατί µε το σηµερινό νοµοσχέδιο έρχεται η
Κυβέρνηση να διευθετήσει και αυτήν την εκκρεµότητα. Αυτοί οι
άνθρωποι πρέπει να εξελίσσονται και µέσα στη ∆ηµόσια ∆ιοί-
κηση, πρέπει να εξελίσσονται και µέσα στο δηµόσιο τοµέα, να
καταλαµβάνουν οργανικές θέσεις. Όλα αυτά πλέον ρυθµίζονται
και µπαίνει η διαδικασία σε πλήρες καθεστώς οµαλότητας. Επί
ορισµένων άρθρων θα µπορέσουµε να µιλήσουµε στην κατ’
άρθρο συζήτηση, όπου και εγώ θα αναπτύξω κάποιες απόψεις
και για τα θέµατα των δήµων. Εκεί υπάρχουν πολλά εν αταξία, τα
οποία θα πρέπει να αντιµετωπίσουµε και κάποια στιγµή θα πρέ-
πει να τα λέµε και σε αυτήν την Αίθουσα.

Γιατί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όσοι δραστηριοποιούµεθα
στο κεντρικό πολιτικό σκηνικό, σωστά, εύκολα βάζουµε ο ένας
τον άλλον στον τοίχο. Και καλά κάνουµε. Κριτική αµείλικτη προς
όλες τις κατευθύνσεις και τις πλευρές.

Κάποια στιγµή όµως θα πρέπει να µιλήσουµε, κύριε Υπουργέ,
και για ορισµένα ανοµήµατα που συµβαίνουν σε ορισµένους Ορ-
γανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης, είτε οι δήµαρχοι είναι Νεο-
δηµοκράτες είτε είναι από το ΠΑΣΟΚ είτε είναι από την Αριστερά.
∆ιότι η κριτική στη δηµοκρατία δεν πρέπει να έχει όρια. Οριοθε-
τείται µόνο από την έννοµη τάξη, από το Σύνταγµα, από το νο-
µοθέτη, από τα δηµοκρατικά ήθη που παρακολουθούν το
πολίτευµα και την καθηµερινότητα του δηµόσιου βίου. Γι’ αυτό,
λοιπόν, έχω να κάνω ορισµένες χρήσιµες, όπως πιστεύω, παρα-
τηρήσεις.

Και κλείνοντας αυτήν την οµιλία µου επί της αρχής, θέλω να ει-
σηγηθώ σε όλους τους συναδέλφους την υπερψήφιση του σχε-
τικού νοµοσχεδίου, το οποίο πραγµατικά τοποθετεί σ’ ένα νέο
πεδίο θεσµικής οµαλότητας αυτό το θέµα, το οποίο έχει ταλαι-
πωρήσει δεκάδες, εκατοντάδες χιλιάδες συµπολιτών µας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δος κ. Χαλβατζής.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα να ξεκινήσω την οµιλία µου µε µία καταγγελία:

Έχουµε ένα ακόµη έγκληµα που διαπράχθηκε στο βωµό του κέρ-
δους. ∆ύο ακόµα νεκροί εργάτες την ώρα της δουλειάς είναι τα
νέα θύµατα και πολλοί είναι οι σακατεµένοι εργάτες. Ο ένας στη
Θεσσαλονίκη, ο άλλος στο καµίνι της ΛΑΡΚΟ. Στη ΛΑΡΚΟ, που
στις αρχές του Αυγούστου, αυτού του ίδιου µήνα, κάηκε, εξαε-
ρώθηκε ένας ακόµη εργάτης. ∆εν πρόκειται για εργατικά ατυχή-
µατα. Πρόκειται για εγκλήµατα. Και µια που είναι και ο Υπουργός
∆ικαιοσύνης εδώ ή ήταν µέχρι πριν από λίγο, καλό είναι να τα
λάβει υπ’ όψιν του.

Υπάρχει τεράστιο πολιτικό πρόβληµα: η εντατικοποίηση της
δουλειάς, οι άθλιες συνθήκες εργασίας, η έλλειψη µέτρων ασφα-
λείας, η έλλειψη κάθε ελέγχου στις επιχειρήσεις. Και όλα αυτά
στο όνοµα του κέρδους. Αυτή είναι η αιτία που θρηνούµε από
την 1η Γενάρη µέχρι σήµερα, 27 Αυγούστου, πενήντα έξι νε-
κρούς εργάτες. Η εργατική τάξη, όλος ο λαός, πρέπει να κατα-
δικάσει πολιτικά τους υπεύθυνους και να βγάλουν οι εργαζόµενοι
πολιτικά συµπεράσµατα. Υπάρχουν βεβαίως και οι ποινικές ευ-
θύνες, οι ποινικά υπεύθυνοι, εκεί όπου έχουν γίνει αυτά τα εγκλή-
µατα.

Υπάρχουν όµως και οι ευθύνες που είναι τεράστιες, κύριοι της
Κυβέρνησης, ευθύνες δικές σας. Υπάρχουν ευθύνες σε όλες τις
κυβερνήσεις της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, που δεν
έχουν πάρει τα ανάλογα µέτρα. ∆εκάδες χρόνια τώρα υπάρχουν
ορισµένες µόνο δεκάδες επιθεωρητές εργασίας. Και οι εργάτες
δεν είναι αναλώσιµο είδος. Αυτό πρέπει όλοι να το γνωρίζουν και
όλοι πρέπει να το µάθουν, έστω και τώρα.

Να έρθω στο νοµοσχέδιο. Είπε ο πρώτος οµιλητής εκ µέρους
του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Ρήγας, κατά τη συζήτηση στην επιτροπή στην
αρχή της οµιλίας του ότι ο στόχος της Κυβέρνησης µ’ αυτό το νο-
µοσχέδιο είναι ο εξωραϊσµός της εικόνας της Κυβέρνησης. Εάν
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ήταν έτσι, η εικόνα του εξωραϊσµού θα µπορούσε εύκολα να τσα-
λακωθεί. Κατά την άποψή µας το νοµοσχέδιο έχει στόχο, έχει και
προοπτική. Και η προοπτική αυτού του νοµοσχεδίου είναι σ’ ένα
βάθος χρόνου το συνολικό χτύπηµα της µονιµότητας των δηµο-
σίων υπαλλήλων -όσο και εάν το διαψεύδει ο Υπουργός- και όχι
απλά η υπονόµευση της µονιµότητας. Μέσα απ’ αυτή τη διαδι-
κασία η εκάστοτε κυβέρνηση -και η σηµερινή και οι χθεσινές κυ-
βερνήσεις- χρησιµοποιούν το κράτος σαν λάφυρο για
µικροκοµµατικούς, πελατειακούς, ρουσφετολογικούς και ψηφο-
θηρικούς λόγους. Αυτό δεν το αµφισβητεί κανένας. Το είπε
προηγουµένως και η κυρία ∆αµανάκη, αναφερόµενη και στο
ΠΑΣΟΚ. Χρησιµοποιήθηκαν στο παρελθόν, χρησιµοποιούνται και
σήµερα οι συµβασιούχοι, ως όµηροι για κοµµατική εκµετάλ-
λευση. Και ύστερα από λίγο καιρό, παρά τις διαβεβαιώσεις, θα
έχουµε και νέους συµβασιούχους που θα ακολουθήσουν την ίδια
πορεία µε τους προηγούµενους. Γι’ αυτό υπογραµµίζουµε –και
το υπογράµµισε ο ειδικός αγορητής µας- ότι και µ’ αυτό το νο-
µοσχέδιο γίνεται ένα ακόµη βήµα στην εφαρµογή των επιλογών
της Ευρωπαϊκής Ένωσης για την κατάργηση της µονιµότητας
στο δηµόσιο. Μ’ αυτό το βήµα σε µερικά χρόνια –για να µην µας
πει κανένας ότι κινδυνολογούµε, όπως όταν µιλούσαµε για το
Μάαστριχτ και τις συνέπειες και µας έλεγαν ότι καταστροφολο-
γούµε- η µονιµότητα θα υπάρχει µόνο για κάποια διευθυντικά
στελέχη. Οι υπόλοιποι εργαζόµενοι θα εργάζονται είτε ως αορί-
στου χρόνου είτε ως ορισµένου χρόνου.

Σήµερα στο δηµόσιο τοµέα και στον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα,
στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, στις νοµαρχίες, στα νοσοκοµεία, στο
Υπουργείο Πολιτισµού και όχι µόνο, στις πρώην ∆ΕΚΟ υπάρχουν
χιλιάδες εργαζόµενοι µε ελαστικές σχέσεις εργασίας. Ταυτό-
χρονα, υπάρχουν χιλιάδες εργαζόµενοι σε εργολάβους, όπως
για παράδειγµα στα νοσοκοµεία, οι οποίοι στις πιο πολλές περι-
πτώσεις είναι χωρίς δικαιώµατα.

Στο δηµόσιο, επίσης, εργολάβοι επινοικιάζουν εργαζόµενους,
χωρίς συλλογικές συµβάσεις. Υπάρχουν εκατόν πενήντα εργα-
ζόµενοι στο Υπουργείο Πολιτισµού, αρχαιολόγοι και άλλοι, οι
οποίοι βρίσκονται σ’ ένα καθεστώς κατά το οποίο έκαναν ασφα-
λιστικά µέτρα, τους κράτησαν στη δουλειά και δεν τους πληρώ-
νουν, από το Φλεβάρη αυτού του χρόνου. ∆εν τους πληρώνουν,
λέει, γιατί το Ελεγκτικό Συνέδριο δεν δίνει την έγκρισή του.

Εµείς, κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ζητήσαµε
και ζητάµε µόνιµη και σταθερή δουλειά για όλους τους εργαζό-
µενους. Η λογική των εκτάκτων, των συµβασιούχων, των επί συµ-
βάσει έργου, των STAGE, τα τοπικά σύµφωνα απασχόλησης, τα
δελτία παροχής υπηρεσιών δεν θεωρούµε ότι πρέπει να συνεχι-
στούν. Κατά τη γνώµη µας, πρόκειται για µία απαράδεκτη κατά-
σταση και όλες αυτές οι µορφές εργασίας θα πρέπει να
καταργηθούν. Το δικαίωµα στην εργασία θα πρέπει να είναι δε-
δοµένο και να µην γίνεται αντικείµενο εκµετάλλευσης και συ-
ναλλαγής.

Ο κ. Παπουτσής κατήγγειλε προηγουµένως τα STAGE. Αν
κάνει αυτοκριτική το ΠΑΣΟΚ και αλλάζει συνολικά τη θέση του,
θα πούµε «µπράβο». Μην ξεχνάµε ότι τα STAGE ξεκίνησαν επί
ΠΑΣΟΚ. Όµως, και σήµερα εκεί που είναι δήµαρχοι και νοµάρχες
µε τη στήριξη της Νέας ∆ηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ και του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς τα STAGE εφαρµόζονται και
µάλιστα εφαρµόζονται κατά κόρον.

Ήθελα να κάνω ένα σχόλιο για το άρθρο 103. Αυτό το άρθρο
δεν είναι αυτοφυές. Εδώ ψηφίστηκε, όπως ψηφίστηκε και όλη η
αναθεώρηση του Συντάγµατος το 2001. Και ψηφίστηκε, όπως τό-
νισε ο εισηγητής µας, από τη Νέα ∆ηµοκρατία, από το ΠΑΣΟΚ
και από το Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς. Μήπως δεν
γνώριζαν όλοι όσοι ψήφιζαν ότι θα υπάρχει αυτή η εξέλιξη µ’ αυ-
τούς τους εργαζόµενους στο δηµόσιο;

Να γυρίσουµε λίγο πίσω; Να µιλήσουµε για το 2004 για τις
εκλογές που ήταν περίπου διακόσιοι πενήντα πέντε -πόσες χι-
λιάδες ήταν οι συµβασιούχοι τότε- συµβασιούχοι κατά τα δηµο-
σιεύµατα, στους οποίους ο ένας έλεγε «ψηφίστε µε για να σας
µονιµοποιήσω», ο άλλος έλεγε «ψηφίστε µε, γιατί αυτός θα σας
διώξει όταν έρθει στην κυβέρνηση» και τελικά και οι δύο έλεγαν
ψέµατα, δεδοµένου ότι γνώριζαν πολύ καλά ότι ούτε το 10% των
τότε συµβασιούχων δεν θα µονιµοποιούνταν;

Και έχουµε σήµερα µια αναφορά στο Σύνταγµα, για την οποία
θέλω να κάνω ένα σχόλιο. Εµφανίζεται σήµερα µια εικόνα βαθύ-
τατου σεβασµού στο Σύνταγµα και αυτό σε ό,τι αφορά τους ερ-
γαζόµενους στο δηµόσιο. Όµως, η ευαισθησία όλων σας, όλων
των κυβερνήσεων –και της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ-
δεν εκδηλώθηκε καθόλου, όταν κατά παράβαση του Συντάγµα-
τος και για να επιτευχθούν οι στόχοι του ΝΑΤΟ, της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, των Ηνωµένων Πολιτειών κατά τους βάρβαρους βοµ-
βαρδισµούς στη Γιουγκοσλαβία παραβιάστηκαν ή «τσαλαπατή-
θηκαν» άρθρα του Συντάγµατος. Και θα έλεγα ακόµα ότι άλλα
άρθρα του Συντάγµατος ακυρώθηκαν στο όνοµα των Ολυµπια-
κών Αγώνων.

Το ανέφερε ο Αντώνης Σκυλλάκος. Ποιο Συµβούλιο της Επι-
κρατείας δεν θα πάρει υπόψη του µια οµόφωνη απόφαση της
Βουλής γι’ αυτά που αφορούν τους εργαζόµενους;

Ήθελα να πω δυο πράγµατα για τους µετανάστες και τους
πρόσφυγες. Τα προβλήµατα οξύνονται. Η βιαιότητα απέναντί
τους τείνει να γίνει καθηµερινό φαινόµενο. Οι «σκούπες» κυρίως
στην Αθήνα, αλλά και σε άλλες πόλεις είναι καθηµερινές.

Τη ∆ευτέρα το βράδυ σ’ ένα σπίτι στην οδό Κολωνού όπου µέ-
νουν πρόσφυγες κάθονταν οι άνθρωποι και έτρωγαν το βραδινό
τους µέσα στο σπίτι. Μπήκαν µέσα οπλοφόροι αστυνοµικοί, τους
σήκωσαν από το τραπέζι, τους έβαλαν χειροπέδες και τους
πήγαν στο Τµήµα Αλλοδαπών. Για πολλή ώρα εκεί οι υπεύθυνοι
δεν επέτρεπαν στη Βουλευτή µας κ. Εύα Μελά να επικοινωνήσει
µαζί τους. Τα παιδιά τους τροµαγµένα παρακολουθούσαν αυτή
την εξέλιξη, αυτή την τραγωδία την ώρα του φαγητού.

Πού θα πάει αυτή η κατάσταση, κύριοι Υπουργοί; Η λογική της
«µηδενικής ανοχής» είναι πολύ επικίνδυνη. Η βία που εκδηλώνε-
ται απέναντι σ’ αυτούς τους ανυπεράσπιστους ανθρώπους θα
πρέπει να σταµατήσει.

∆εν ξέρω εάν ενηµερωθήκατε ως Κυβέρνηση από τους δή-
µαρχους και τους κοινοτάρχες ότι προχθές, τις µέρες της πυρ-
καγιάς στο Μαραθώνα, στη Νέα Μάκρη, στη Ραφήνα, τα
φυτώρια, τα χωράφια που καιγόντουσαν τα έσωσαν οι µετανά-
στες, αυτοί από το Μπανγκλαντές, οι Πακιστανοί, οι Ινδοί, οι Αλ-
βανοί. Αυτό το γεγονός µπορούν να σας το βεβαιώσουν οι
δήµαρχοι. Και αυτοί οι άνθρωποι έµειναν χωρίς δουλειά. Και
αυτοί οι εργαζόµενοι άνθρωποι, πέρα από χρώµα, φύλο και θρη-
σκεία πρέπει να έχουν δικαιώµατα και υποχρεώσεις, πρέπει να
ζουν σε ανθρώπινες συνθήκες. Πολλοί µετανάστες θέλουν να φύ-
γουν από την Ελλάδα, να πάνε σε άλλες χώρες. ∆ώστε τους επι-
τέλους τα έγγραφα, δώστε τους τη δυνατότητα να πάνε όπου
επιθυµούν. ∆εν θα καταρρεύσει το οικοδόµηµα της Ευρωπαϊκής
Ένωσης αν παραβιάσετε το ∆ουβλίνο ΙΙ, το οποίο ψηφίσατε µαζί
µε το ΠΑ.ΣΟ.Κ.!

Επίσης, θα ήθελα να κάνω ένα τελευταίο σχόλιο.
Μίλησε προηγουµένως ο κ. Παναγιωτόπουλος για τις πυρκα-

γιές και έκανε µία επιφανειακή, επιδερµική τοποθέτηση.
(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
∆εν είναι τυχαίες και αυτές οι φυσικές καταστροφές. Το χέρι

των εµπρηστών το οπλίζει η πολιτική σας. Το προσάναµµα για
τις φωτιές αποτελεί η δασοκτόνα πολιτική σας. Ο αποχαρακτη-
ρισµός δασών και δασικών εκτάσεων από τις κυβερνήσεις της
Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ όλα αυτά τα χρόνια, γιατί
αποχαρακτηρίστηκαν πολλές δεκάδες εκατοµµύρια στρέµµατα
δασών και δασικών εκτάσεων ή άλλα χαρακτηρίστηκαν ως «χορ-
τολίβαδα». Οι νόµοι που ψηφίσατε και οι δυο ως κυβερνήσεις, η
εµπορευµατοποίηση της γης, η οικοπεδοποίηση των δασών, η
συνεχής αλλαγή χρήσεων γης, όπως και η τελευταία παρέµβαση
του κ. Σουφλιά για τον Υµηττό συνεχίζουν και θα συνεχίζουν να
«οπλίζουν» το χέρι των εµπρηστών. Η γη, το δάσος είναι και πρέ-
πει να είναι λαϊκή περιουσία.

Τέλος, καλό είναι να µην «υψώνετε κουρνιαχτό» µε άσφαιρα
πυρά. Το κράτος χρησιµοποιείται διαχρονικά από όλες τις κυ-
βερνήσεις και από τις κυβερνήσεις τις προ-διδακτορικές, της
ΕΡΕ -ήταν άλλες οι συνθήκες τότε- αλλά και από αυτές µετά τη
Μεταπολίτευση. Το χρησιµοποιείτε και οι δύο κυβερνήσεις και η
Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ ως λάφυρο. Αυτά για να αποκα-
θίσταται η αλήθεια.
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Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ κ.

Ροντούλης.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Πριν από λίγο ακούσαµε τον κ. Παπουτσή, τον Κοινοβουλευ-

τικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ, να καταθέτει ένα ευφυολόγηµα
στην Αίθουσα. Είπε, δηλαδή, απευθυνόµενος στην παράταξη της
Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι η ταινία αυτή για τον «Μαυρογιαλούρο»
έγινε επί εποχής ΕΡΕ.

Άρα η «επάρατος δεξιά» ευθύνεται κατά τον κ. Παπουτσή. Εάν
ήταν στην Αίθουσα, θα του απηύθυνα το εξής ερώτηµα. Η δια-
χρονική αντοχή που εµφανίζει η εν λόγω ταινία δεν τον ανησυχεί;
Η χροιά της επικαιρότητας που πάντα έχει η συγκεκριµένη ταινία
δεν τον ανησυχεί; Προφανώς δεν τον ανησυχεί, διότι θέλει να
κρύψει τα ανοµήµατα του ΠΑΣΟΚ. Ποια ανοµήµατα; Ότι το
ΠΑΣΟΚ λειτούργησε ως ιµάντας µεταφοράς της επικαιρότητας,
που πάντα έχει η ταινία αυτή. Πράγµατα που ίσχυαν επί ΕΡΕ
ισχύουν µέχρι και σήµερα, αφού µεσολάβησε βεβαίως το
ΠΑΣΟΚ.

Και επειδή ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος τώρα του άλλου
κόµµατος, της Νέας ∆ηµοκρατίας είπε ότι το ΠΑΣΟΚ διαίρεσε,
τέλος πάντων, την Ελλάδα σε «πράσινα», «µπλε» καφενεία κ.λπ.
πρέπει να ξέρει το εξής: Ότι εµείς δεν ξέρουµε για «πράσινα»,
«µπλε», κ.λπ. καφενεία, που µπορεί να είναι και έτσι όπως το λέει,
αλλά ξέρουµε κάτι 100%, ότι επί Νέας ∆ηµοκρατίας η Ελλάδα
µαύρισε, γέµισε καπνιά, να το πω διαφορετικά, µαυρίλα.

Ελπίζω, κύριε Υπουργέ και κύριε Υφυπουργέ, το κλίµα αυτό
της µαυρίλας να µην µεταφερθεί και στην κάλπη, αλλά πολύ το
φοβούµαι ότι θα µεταφερθεί για τη Νέα ∆ηµοκρατία και εντός
κάλπης. Και βεβαίως, επειδή ακούσαµε για γαλάζια στρατεύµατα
και για πράσινα στρατεύµατα και τα συναφή, εµείς θέλουµε να
παίξουµε το ρόλο του κυανόκρανου, για να δούµε κάποια πράγ-
µατα ψύχραιµα και αντικειµενικά.

Ερχόµενος, λοιπόν, στην ουσία του θέµατος πρέπει να πούµε
κάτι εξ αρχής. Το ΠΑΣΟΚ, που τώρα µέµφεται τη Νέα ∆ηµοκρα-
τία, ήταν αυτό που πράγµατι εγκαθίδρυσε, ακολουθώντας πε-
πραγµένα άλλων εποχών ένα σκληρά κοµµατικό πελατειακό
«πράσινο» κράτος. Η δικαιολογία ποια ήταν; Μα, πρέπει να αντι-
καταστήσουµε το επάρατο κράτος της ∆εξιάς. Και αυτό πέρασε
µέσα στο µεδούλι των ψηφοφόρων του ΠΑΣΟΚ, σε άλλες εποχές
βέβαια του ’80 κ.λπ.. Αυτή ήταν, αγαπητοί συνάδελφοι, η αιτιο-
λογική βάση: Το κράτος της ∆εξιάς να το αντικαταστήσουν µ’
ένα πράσινο κράτος. Αυτή ήταν η λογική. Και βεβαίως, όταν
είδαν ότι το πράγµα δεν πήγαινε άλλο, όταν είδαν ότι οι δηµο-
σιονοµικές αντοχές είχαν εξαντληθεί πλέον από αυτό το ελλη-
νικό δηµόσιο, που όλοι το βλέπουν ως αγελάδα και πρέπει να το
αρµέξουν, τότε είπαν να προχωρήσουµε στο ΑΣΕΠ. Καλώς!
Καλώς, εάν το ίδιο το ΠΑΣΟΚ δεν καταστρατηγούσε το ΑΣΕΠ.

Άρα, λοιπόν, να µην θεωρούν τους εαυτούς τους ως τιµητές
και κήνσορες των πάντων. Ας κάνουν και µία µικρή αυτοκριτική
για τους ίδιους. Καλό θα τους κάνει.

Ερχόµαστε στην περίοδο της Νέας ∆ηµοκρατίας. Και η κατα-
στρατήγηση του ΑΣΕΠ βεβαίως συνεχίζεται, διότι το σπάταλο,
φαύλο, γραφειοκρατικό, οικογενειοκρατικό κράτος θα πρέπει να
συνεχιστεί. Και η Νέα ∆ηµοκρατία συνεχίζει και αυτή να κατα-
στρατηγεί το ΑΣΕΠ µε δύο µεθόδους, µε δύο πρακτικές. Πρα-
κτική πρώτη: Νοµοθετικές ρυθµίσεις µε βούλα Υπουργών,
προκειµένου ∆ΕΚΟ και διάφοροι άλλοι φορείς να εξαιρούνται
του ΑΣΕΠ. Θα σας αναφέρω χαρακτηριστικά, έχω σταχυολογή-
σει κάποιες ∆ΕΚΟ που είναι εκτός ΑΣΕΠ. Ακούστε: Ελληνικά Αµυ-
ντικά Συστήµατα, Εταιρεία Τουριστικής Ανάπτυξης, Αγροτουριστική
Α.Ε., ∆ιεθνής Έκθεση Θεσσαλονίκης, Εταιρεία Ύδρευσης και
Αποχέτευσης Θεσσαλονίκης, Οργανισµός ∆ιαχείρισης Υλικού,
Ελληνική Αεροπορική Βιοµηχανία, Κτηµατική Εταιρεία του ∆η-
µοσίου, Οργανισµός Προώθησης Εξαγωγών. Και µπορώ να συ-
νεχίσω για πέντε λεπτά ακόµα, απαριθµώντας ∆ΕΚΟ που είναι
εκτός συστήµατος πρόσληψης ΑΣΕΠ.

∆εύτερη πρακτική που χρησιµοποιείται κατά κόρον τώρα από
τη Νέα ∆ηµοκρατία είναι ο µηχανισµός της υψηλής µοριοδότη-

σης µέσω του κριτηρίου της εµπειρίας. Λέµε δηλαδή στους
νέους ανθρώπους, δεν κάνουµε διαγωνισµούς για να σας µονι-
µοποιούµε, αλλά εφαρµόζουµε την πλαγία οδό, δηλαδή αρκε-
στείτε σ’ ένα STAGE, αρκεστείτε σε µία σύµβαση έργου,
αρκεστείτε σε µία σύµβαση µερικής απασχόλησης, γίνετε συµ-
βασιούχοι, καλό θα σας κάνει, διότι σ’ ένα µεταγενέστερο στά-
διο, λόγω της εµπειρίας που θα έχετε αποκτήσει θα πάρετε
υψηλότατη µοριοδότηση που µπορεί να φθάσει µέχρι και το 50%.
Και το ερώτηµα είναι: Πώς θα αποκτήσουν εµπειρία παιδιά, τα
οποία δεν θέλουν να σηκώσουν καµµία κοµµατική σηµαία; ∆εν
έχουν βρε αδελφέ, «µπάρµπα στην Κορώνη», τέλος πάντων. ∆εν
θέλουν να τρέχουν στις πλατείες και να το παίζουν χειροκροτη-
τές. Θέλουν, µε βάση τα πτυχία τους, την αξία τους, τα προσό-
ντα τους, να διοριστούν, αν πρέπει να διοριστούν. Πώς αυτά τα
παιδιά θα αποκτήσουν αυτό το κριτήριο της πολυπόθητης εµπει-
ρίας;

Ακούστε τι λέει ο κ. Βέης, ο οποίος είναι ο πρόεδρος αυτής
της ανεξάρτητης αρχής, του ΑΣΕΠ. Αναγιγνώσκω την άποψή
του: «Η εµπειρία δεν µπορεί να λειτουργεί ως τυπικό προσόν διο-
ρισµού, ειδικά µάλλον όταν είναι πλασµατική». Το λέει ξεκάθαρα
ο άνθρωπος.

Βρήκατε τώρα µία φάµπρικα, ένα κόλπο, ένα γαλάζιο κόλπο,
προκειµένου να διορίζετε τους δικούς σας. Όταν γίνονται, λοι-
πόν, διαγωνισµοί για πρόσληψη µονίµου προσωπικού µέσω
ΑΣΕΠ, βεβαίως, έρχεται ο άλλος µε την προϋπηρεσία, µε την
εµπειρία, µε τα πενταπλάσια µόρια και βεβαίως, αυτός τελικά και
θα προσληφθεί. Άρα, λοιπόν, 100% έχουµε καταστρατήγηση του
ΑΣΕΠ διά του γαλάζιου αυτού κόλπου, διά της πλαγίας γαλάζιας
οδού.

Θα µου αντιτείνει τώρα κάποιος: Μα, αυτά που λέτε δεν ισχύ-
ουν, διότι αυτές οι συµβάσεις γίνονται µέσω ΑΣΕΠ. Ουδέν ψευ-
δέστερον. ∆εν γίνονται µέσω ΑΣΕΠ. Είναι τυπικός και µόνο ο
έλεγχος του ΑΣΕΠ. Και βεβαίως, έχω µπροστά µου τι έχει πει
στην εφηµερίδα «ΕΘΝΟΣ» –δεν θα το κατονοµάσω, δεν χρειάζε-
ται- ένα στέλεχος του ΑΣΕΠ, που ο άνθρωπος είπε την πλήρη
αλήθεια για το θέµα για το οποίο µιλάµε. Σας διαβάζω τι είπε:
«Θα έπρεπε να υπάρχουν, όχι ένα, αλλά δέκα ΑΣΕΠ, για να κα-
τοχυρωθεί ένας ουσιαστικός έλεγχος στις εκατοντάδες προκη-
ρύξεις ορισµένου χρόνου ή µίσθωσης έργου, που εκδίδονται ανά
τακτά χρονικά διαστήµατα». Και συνεχίζει ο άνθρωπος «Λόγω έλ-
λειψης προσωπικού του ΑΣΕΠ, το βάρος των αρµόδιων ελεγκτι-
κών µηχανισµών πέφτει, όπως είναι λογικό στις διαδικασίες
πρόσληψης µόνιµου προσωπικού». Τα άλλα δηλαδή δεν τα ελέγ-
χει το ΑΣΕΠ. ∆εν µπορεί να τα ελέγξει το ΑΣΕΠ.

Άρα, λοιπόν, τι κάνει η Κυβέρνηση; Χρησιµοποιεί το κύρος του
ΑΣΕΠ. Περί αυτού πρόκειται. Λέει δηλαδή, υπό την αιγίδα του
ΑΣΕΠ και ουσιαστικά δεν υπάρχει κανένας έλεγχος του ΑΣΕΠ.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Έρχοµαι σ’ ένα άλλο ζήτηµα πάρα πολύ σηµαντικό για µας.
Κύριε Υφυπουργέ, υπάρχει ψηφισθείσα διάταξη –την έχετε ψη-
φίσει- περί εντοπιότητας. Και εγώ σας ερωτώ, είναι συνταγµα-
τικό κατ’ αρχάς αυτό το κριτήριο περί εντοπιότητας;

Γιατί δηλαδή ένα παιδί που έχει όλα τα προσόντα από τα Τρί-
καλα, δεν µπορεί να έλθει να δουλέψει στη Λάρισα;

Να σας πω, όµως, τι γίνεται µε αυτή την περιβόητη εντοπιό-
τητα, για να λέµε τα πράγµατα όπως είναι και έχουν ως εξής:
Πρέπει οι δήµαρχοι, οι οποίοι έχουν κοµµατικό χρίσµα, να δηµι-
ουργήσουν τη δική τους πελατεία σε τοπικό επίπεδο. ∆ιότι αυτή
την πελατεία που θα δηµιουργήσει ο «χ» δήµαρχος, ο κεχρισµέ-
νος από ένα κόµµα σ’ ένα τοπικό επίπεδο, στη συνέχεια θα τη
µεταφέρει στο κόµµα που του έδωσε το χρίσµα. Περί αυτού πρό-
κειται. Και διατηρούµε αυτό το φαύλο καθεστώς της εντοπιότη-
τας. Όχι υπό την πίεση της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, υπό την
πίεση του κεντρικού πελατειακού µηχανισµού.

Και βεβαίως, φτάσαµε στο εξής τραγικό φαινόµενο, κύριε Ζώη.
Και αναφέροµαι προσωπικά σε σας και θα σας πω γιατί. Φθά-
σαµε στο σηµείο, συνάδελφος Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας να γίνει η χείριστη µορφή «Μαυρογιαλούρου» –εδώ θα
δικαιώσω τον κ. Παπουτσή- διότι απευθύνθηκε –άκουσον-
άκουσον- στα παιδιά τα έρµαια που είναι ανασφάλιστα στα
STAGE και τους λέει «θα πρέπει να µονιµοποιηθείτε». Έτσι ακρι-
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βώς το είπε, κύριοι συνάδελφοι. Έκανε και επίσηµη ερώτηση
προς το Υπουργείο. Και ζητάω να τοποθετηθεί ο κ. Ζωής τώρα.
Έδωσε απάντηση ο κ. Ζώης στο συνάδελφό του της Νέας ∆η-
µοκρατίας, ότι «αυτά που λέτε, αγαπητέ συνάδελφε, δεν µπο-
ρούν να γίνουν για τον απλούστατο λόγο ότι είναι
αντισυνταγµατικά». Ο άλλος, όµως, συνεχίζει.

Άρα, η Κυβέρνηση µε υπευθυνότητα λέει ότι το Σύνταγµα απα-
γορεύει κ.λπ. και ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας στο πεζο-
δρόµιο φωνάζει για να θηρεύσει ψήφους. Αυτό πράγµατι είναι
τακτική «Μαυρογιαλούρου», κύριε Υφυπουργέ, και θα πρέπει να
τοποθετηθείτε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο Υφυπουργός Εσω-

τερικών κ. Ζώης έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΖΩΗΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών): Κυρία Πρόε-

δρε, θα αντιπαρέλθω βεβαίως τους χαρακτηρισµούς που χρησι-
µοποίησε ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΛΑΟΣ στη
Βουλή για συναδέλφους και θα διευκρινίσω ότι είναι προφανές
δικαίωµα κάθε Κοινοβουλευτικού να ερωτά την Κυβέρνηση για
να λαµβάνει υπεύθυνες απαντήσεις. Χαίροµαι, γιατί τουλάχιστον
στο άλλο µισό σκέλος της τοποθέτησης του κ. Ροντούλη αποκα-
ταστάθηκε το αυτονόητο, ότι η Κυβέρνηση έδωσε την απάντηση
µέσα στα όρια που καθορίζει το Σύνταγµα και ο νόµος. Και κατά
τούτο νοµίζω ότι ακυρώνεται η προσπάθεια που έκανε -γιατί έτσι
φάνηκε- φαντάζοµαι απ’ όλους σας στην Αίθουσα αυτή- να δη-
µιουργήσει την εντύπωση ότι η Κυβέρνηση ψηφοθηρεί ή προ-
σπαθεί να εκµαυλίσει τους νέους ανθρώπους πάνω σε µία
προσπάθεια, η οποία δεν έχει καµµία άλλη στόχευση, παρά να
δώσει προϋπηρεσία και επαγγελµατική εµπειρία σε όσους εντάσ-
σονται σ’ αυτά τα προγράµµατα του Οργανισµού Απασχόλησης
Εργατικού ∆υναµικού.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υπουρ-

γός ∆ικαιοσύνης κ. ∆ένδιας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Σας ευχαρι-

στώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα ήθελα κατ’ αρχάς να διευκρινίσω το λόγο της εδώ παρου-

σίας µου, για να µη δηµιουργώ ανησυχίες στον κ. Παπουτσή, ο
οποίος απόρησε εµµέσως για την παρουσία δύο Υπουργών στην
Αίθουσα και του συναδέλφου του Υφυπουργού κ. Ζώη, κατά τη
συζήτηση του νοµοθετήµατος. Ο λόγος της παρουσίας µου είναι
να πω δυο κουβέντες για το άρθρο 16 του συγκεκριµένου νοµο-
θετήµατος, το οποίο θεωρώ ότι είναι ένα άρθρο ιδιαίτερα σηµα-
ντικό και θα εξηγήσω αµέσως µετά γιατί.

Θα µου επιτρέψετε, όµως, να ξεκινήσω µε κάτι λίγο διαφορε-
τικό. Γίνεται διαχρονικά, αλλά ιδιαίτερα σήµερα στην Αίθουσα
της Βουλής, µεγάλος λόγος για τον καηµένο τον «Μαυρογια-
λούρο». Και µάλιστα ο λόγος γίνεται αρνητικά, µ’ ένα αρνητικό
πρόσχηµα. Και ένθεν κακείθεν αποστέλλεται ως ύβρις η παρο-
µοίωση προς τον «Μαυρογιαλούρο».

Είναι προφανές ότι την ταινία, όσοι το λένε, δεν την έχουν δει.
Ο «Μαυρογιαλούρος», θα µου επιτρέψετε να σας πω, εάν καλώς
ενθυµούµαι, είναι µια ιδιαίτερα συµπαθής και έντιµη µορφή, η
οποία ευρισκόµενη προ του χάους, το οποίο η πολιτική του προ-
κάλεσε και παραιτήθη και αυτοµουντζώθη επανειληµµένως. Και
είναι κρίµα που αυτή η υγιής παράδοση του αυτοµουντζώµατος
εγκατελείφθη στο ελληνικό πολιτικό σύστηµα. Αυτός ίσως τον
οποίο θα έπρεπε το ΠΑΣΟΚ να σας αναφέρει, είναι ο «Θανασά-
κης ο πολιτευόµενος», του ιδίου σκηνοθέτη, του οποίου ο Βύρων
Πάλλης στο γνωστό έργο, Κωνσταντάρας στο άλλο, διεκρίνετο
για τη µεγαλαυχία, για την καυχησιολογία, για την πρόβλεψη
επερχόµενου εκλογικού θριάµβου κάθε φορά, τον οποίο κατόπιν
και µετά την αποτυχία, επλήρωνε ο Μελέτης, ο Ντίνος Ηλιόπου-
λος, ήτοι ο ελληνικός λαός. «Θανασάκης ο πολιτευόµενος» λοι-
πόν. Αυτό είναι το πρόβληµα του ΠΑΣΟΚ.

Έρχοµαι τώρα επί της ουσίας. Το άρθρο 16 του ισχύοντος νο-
µοθετήµατος είναι µια πάρα πολύ σηµαντική κυβερνητική πρω-
τοβουλία και θα µου επιτρέψετε να παρακαλέσω να τύχει της
στήριξης από όλες τις πτέρυγες της Βουλής. Και γι’ αυτό µιλώ
επί της αρχής, πριν τοποθετηθούν οι εισηγητές στα άρθρα.

Αποτελεί υλοποίηση της συνταγµατικής επιταγής, αγαπητέ συ-

νάδελφε, κύριε Ροντούλη, το άρθρο 101 παράγραφος 4 του Συ-
ντάγµατος που ψηφίσατε και εσείς και που το ΠΑΣΟΚ µε την
απουσία του τότε από τη διαδικασία αυτή, έβαλε σε κίνδυνο. Το
άρθρο 101 παράγραφος 4 του Συντάγµατος είναι µια διάταξη η
οποία επιβάλλει στον Έλληνα νοµοθέτη και στη διοίκηση, όταν
δρα κανονιστικά, να λαµβάνει υπόψη την ιδιαιτερότητα των νη-
σιωτικών και των αποµονωµένων ορεινών περιοχών. Είναι µια διά-
ταξη η οποία επιβάλλει να λαµβάνουµε πρόνοιες τέτοιες, ώστε να
επαναφέρουν τουλάχιστον σε νοµοθετικό και σε κανονιστικό επί-
πεδο τη συνέχεια της ελληνικής επικράτειας, όταν αυτή η συνέ-
χεια δεν µπορεί να είναι γεωγραφικός όρος, να δρα έτσι ο
νοµοθέτης, ώστε να αποκαθιστά την αδικία της γεωγραφικής
ασυνέχειας.

Το άρθρο 16, λοιπόν, είναι η πρώτη σηµαντική πρωτοβουλία
σε υλοποίηση της επιταγής του συνταγµατικού νοµοθέτη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εµείς το στηρίζουµε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ (Υπουργός ∆ικαιοσύνης): Και τι λέει;

Λέει τι θα πρέπει να γίνει όταν µεν υπάρχουν διαδικασίες κατά το
άρθρο 17 του ν.2190/1994, του νόµου που προβλέπει και το
ΑΣΕΠ ή κατά το άρθρο 18 επίσης του ν.2190/1994. Στη µεν
πρώτη περίπτωση να υπάρχει µοριοδότηση µε 30%, τριάντα
µόρια στα εκατό, µοριοδότηση, οφείλω να πω, ιδιαίτερα σηµα-
ντική αν λάβετε υπόψη σας ότι σ’ αυτό τον πίνακα ένα διδακτο-
ρικό έχει τέσσερα µόλις µόρια, ένας µεταπτυχιακός τίτλος έχει
δύο µόρια και εδώ µιλάµε για τριάντα µόρια. Και από την άλλη,
όταν υπάρχει η διαδικασία του άρθρου 18 να υπάρχει απόλυτη
πρόταξη. Αυτό είναι απόλυτη ανάγκη για τις αποµονωµένες πε-
ριοχές που µνηµονεύονται στο συγκεκριµένο άρθρο. Γιατί η
µέχρι τώρα εµπειρία δείχνει ότι δεν πληρώνονται οι θέσεις. Γί-
νονται οι διαγωνισµοί, ανακηρύσσονται οι επιτυχόντες, αλλά οι
επιτυχόντες ποτέ δεν καταλαµβάνουν τις θέσεις αυτές µε απο-
τέλεσµα η δηµόσια διοίκηση και ο ευρύτερος δηµόσιος τοµέας
στις περιοχές αυτές να έχει τέτοια κενά που να εµποδίζεται να
λειτουργήσει.

Έχουµε, λοιπόν, µια παρέµβαση που έχει δύο διαφορετικές
κατευθύνσεις και οι δύο εξαιρετικά επωφελείς. Το πρώτο είναι
να αντιµετωπίζεται η γεωγραφική ασυνέχεια και τα προβλήµατα
στην απασχόληση, που δηµιουργεί η γεωγραφική ασυνέχεια και
το άλλο είναι να στελεχώνεται η δηµόσια διοίκηση και ο ευρύτε-
ρος δηµόσιος τοµέας σ’ αυτές τις αποµονωµένες περιοχές της
χώρας, στις περιοχές αυτές που τα κενά έχουν πολλαπλή σηµα-
σία, δηµιουργούν πολλαπλά προβλήµατα. Παραδείγµατος χάριν
ένα κενό ενός γιατρού ή ένα κενό νοσηλευτών -και υπάρχουν πά-
µπολλα- στο νοσοκοµείο της ιδιαίτερης εκλογικής µου περιφέ-
ρειας της Κέρκυρας, δεν είναι το ίδιο µ’ ένα κενό γιατρού ή
νοσηλευτή στην Αθήνα, στην ευρύτερη Αττική. ∆ιότι στην ευρύ-
τερη περιοχή της Αττικής ή στη Θεσσαλονίκη ή στις µεγάλες πε-
ριφέρειες, υπάρχει η δυνατότητα της επιλογής. Μπορεί ο
ασθενής να πάει σ’ ένα άλλο νοσοκοµείο, µπορεί η έκτακτη ανά-
γκη να καλυφθεί από έναν άλλο µηχανισµό. Όµως, στις αποµο-
νωµένες περιοχές δεν υπάρχει αυτή η δυνατότητα. Το κενό,
λοιπόν, έχει πολλαπλασιαστική επιζήµια επιρροή στην ποιότητα
ζωής των πολιτών.

Παρακαλώ θερµά για το άρθρο 16 του νοµοθετήµατος, το
οποίο φέρνει η Κυβέρνηση, έχει έννοια και έχει ουσία να ψηφι-
στεί οµοφώνως, απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής.

Ευχαριστώ θερµά.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κηρύσσεται περαιω-

µένη η συζήτηση επί της αρχής του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Εσωτερικών «Ρύθµιση θεµάτων προσωπικού µε σύµβαση
εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου και άλλες διατάξεις
οργάνωσης και λειτουργίας της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης».

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της
αρχής;

ΑΝΤΩΝΗΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς, το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Εσωτερικών «Ρύθµιση θεµάτων προσωπικού
µε σύµβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου και
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Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ

άλλες διατάξεις οργάνωσης και λειτουργίας της ∆ηµόσιας ∆ιοί-
κησης» έγινε δεκτό επί της αρχής κατά πλειοψηφία.

Στην απογευµατινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα 1 ως
και 12, Κεφάλαιο Α’ του νοµοσχεδίου ως µία ενότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 13.20’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Πέµπτη 27 Αυγούστου 2009 και ώρα 18.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργασία, συ-
νέχιση της συζήτησης επί του άρθρου και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Εσωτερικών: «Ρύθµιση θεµάτων
προσωπικού µε σύµβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου αορίστου
χρόνου και άλλες διατάξεις οργάνωσης και λειτουργίας της ∆η-
µόσιας ∆ιοίκησης», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη.
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